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ı 53451 (10/POC-008374)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as medidas a tomar polo Goberno galego destinadas á loita contra o tártago de patas ama-
relas 170811

ı 53453 (10/POC-008375)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a regulación das soltas de Torymus como mecanismo para loitar contra a praga da nesperiña
do castiñeiro 170814

ı 53454 (10/POC-008376)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a actividade mantida polo Comité Fitosanitario Galego nos últimos cinco anos, dende a súa
constitución no ano 2014 170817

ı 53458 (10/POC-008377)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre a posta en marcha pola Xunta de Galicia do expediente xudicial electrónico e a centralización
da información xudicial 170822

ı 53459 (10/POC-008378)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre a valoración dos resultados da aplicación da Lei 12/2016, do 22 xullo, pola que se modifica a
Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xé-
nero 170824

ı 53460 (10/POC-008379)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre as obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais da nosa comunidade que ten efec-
tuado a Xunta de Galicia no que vai de lexislatura 170826
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ı 53461 (10/POC-008380)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o traspaso de competencias en materia de saúde penitenciaria 170828

ı 53464 (10/POC-008381)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego en relación coa situación actual do estaleiro Vulcano, en Vigo

170830
ı 53467 (10/POC-008382)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as actuacións que vai levar a cabo a Xunta de Galicia destinadas a evitar a deslocalización do
servizo de atención ao cliente da empresa Naturgy 170832

ı 53469 (10/POC-008383)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre a incorporación no Sergas do servizo de psicoloxía clínica na atención primaria 170835

ı 53474 (10/POC-008384)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre as medidas que vai impulsar a Xunta de Galicia destinadas a protexer a riqueza natural e pa-
trimonial da serra de Oribio 170837

ı 53477 (10/POC-008385)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre os medios que pon á disposición a Axencia Galega de Emerxencias para a xestión das emer-
xencias ordinarias e as extraordinarias 170842

ı 53478 (10/POC-008386)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre as medidas que está a desenvolver a Xunta de Galicia para favorecer o coñecemento e apli-
cación das previsións recollidas no Protocolo de coordinación e cooperación institucional contra a
violencia de xénero 170844

ı 53479 (10/POC-008387)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia destinadas a facilitar unha resposta
específica ás mulleres vítimas de violencia machista en situación de especial vulnerabilidade

170846
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ı 53482 (10/POC-008388)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da situación económica e demográfica da comarca de
Ortegal 170848

ı 53487 (10/POC-008389)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 7 máis
Sobre o investimento que ten previsto destinar a Xunta de Galicia para a adquisición de inmobles
nos núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense, no marco do programa Rexurbe, e para
a súa posterior rehabilitación 170852

ı 53489 (10/POC-008390)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre a composición do Observatorio de Vivenda de Galicia e os traballos que desenvolve ou vai
desenvolver 170854

ı 53491 (10/POC-008391)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 6 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia de cara á posta en funcionamento
do parque empresarial de Morás 170856

ı 53497 (10/POC-008392)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia dos programas postos en marcha e das axudas conce-
didas en materia de vivenda 170858

ı 53507 (10/POC-008394)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre as condicións salariais e laborais das brigadas municipais de prevención e extinción de in-
cendios 170860

ı 53512 (10/POC-008395)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia tendentes a garantir a asistencia sanitaria no Centro de
Saúde de Ribadumia coa cobertura das vacacións do persoal facultativo e o mantemento das prazas
de medicina familiar 170863

ı 53514 (10/POC-008396)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula

X lexislatura. Número 522. 30 de agosto de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

170780

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


Sobre o desenvolvemento da política educativa en relación coa concesión de bolsas e axudas ao
estudo 170865

ı 53517 (10/POC-008397)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a valoración polo Sergas das condicións laborais do persoal de enfermaría 170868

ı 53531 (10/POC-008398)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as axudas ao alugamento para a mocidade enmarcadas no Plan estatal de vivenda 2018-
2021, e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia ao respecto 170872

ı 53534 (10/POC-008399)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o investimento da Xunta de Galicia no Festival Internacional de Cine de Ourense (OUFF)

170876
ı 53539 (10/POC-008400)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego en relación coa conexión da Vía Ártabra coa
A-6 e cos polígonos de Espíritu Santo (Cambre) e Bergondo 170879

ı 53570 (10/POC-008401)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da cualificación de Galicia como “nación” no Festival
Intercéltico de Lorient 170882

ı 53574 (10/POC-008402)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación da atención psiquiátrica e psicolóxica que presta o Sergas, as medidas adoptadas
para corrixir as deficiencias denunciadas no Hospital de Conxo e a posta en marcha dunha unidade
de atención á saúde mental para menores no Hospital Álvaro Cunqueiro, así como os plans para
aumentar o número de facultativos e requirir do Goberno do Estado a actualización das plazas MIR
e PIR destas especialidades 170885

ı 53577 (10/POC-008403)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e 2 máis
Sobre o concerto por parte da Consellería de Sanidade co grupo Quirón Salud para a rehabilitación
neurolóxica das persoas con dano cerebral adquirido, así como as medidas adoptadas á marxe da
concertación co fin de garantir a prestación sanitaria para a rehabilitación das persoas que padezan
esta doenza 170889
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ı 53585 (10/POC-008404)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Toja Suárez, María Dolores
Sobre os plans da Xunta de Galicia en relación coa licitación da dragaxe do Porto Chico de Foz

170893
ı 53617 (10/POC-008406)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre os efectos na industria galega do mercado de emisións de gases de efecto invernadoiro, así
como a posición a este respecto do Goberno galego diante do Goberno central e das institucións
europeas 170895

ı 53620 (10/POC-008407)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Villares Naveira, Luis
Sobre a implantación e xestión da figura de asistente persoal para a vida independente no eido do
Sistema para a autonomía e a atención á dependencia 170899

ı 53623 (10/POC-008408)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre os controis sanitarios de brucelose que se van realizar nas explotacións bobinas, ovinas e
caprinas 170903

ı 53628 (10/POC-008409)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do impacto en termos sociais do cambio na estrutura do
gasto familiar dende antes da crise, e os plans ante a alza dos prezos dos servizos básicos e para
mellorar os ingresos nos fogares galegos 170905

ı 53626 (10/POC-008410)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego dos plans de reestruturación do sector vitícola ga-
lego e o importe das axudas destinadas á modernización deste sector 170907

ı 53609 (10/POC-008411)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do estado de conservación do Souto de Rozabales,
así como as actuacións que vai realizar para protexelo 170909

ı 53630 (10/POC-008412)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
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Sobre a xestión por parte da Consellería do Medio Rural da necesidade de asesoramento aos titu-
lares das explotacións agrícolas e gandeiras 170912

ı 53633 (10/POC-008413)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre o estado de certificación das oliveiras e outras especies autóctonas galegas 170914

ı 53636 (10/POC-008414)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación laboral no Complexo residencial de persoas dependentes de Vigo, e as medidas
a implementar para solucionala 170916

ı 53637 (10/POC-008415)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre as actuacións que está levando a cabo a Xunta de Galicia en apoio do sector apícola galego

170919
ı 53640 (10/POC-008416)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a idoneidade da dotación de material tecnolóxico en forma de impresoras e bisturís eléctricos
nos centros de saúde galegos 170921

ı 53643 (10/POC-008417)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para garantir a atención educativa no rural, a
opinión en canto ao peche de escolas e o prexuízo económico, cultural e demográfico que isto
causa, así como os plans respecto da apertura dun diálogo sobre o dereito á educación neste eido

170924
ı 53647 (10/POC-008418)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre a importancia da mellora xenética no sector lácteo, o convenio de colaboración entre a Con-
sellería do Medio Rural e Xenética Fontao, así como a súa dotación orzamentaria 170927

ı 53112 (10/POC-008419)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre o proceso de implantación dun novo modelo de HADO no territorio galego 170929

ı 53680 (10/POC-008420)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a fase de elaboración e as actuacións levadas a cabo na realización do informe acerca da di-
mensión do impacto da soidade en Galicia, así como o prazo para a posta en marcha dunha estra-
texia de prevención e atención á soidade non desexada 170931

ı 53686 (10/POC-008423)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da actual relación institucional entre a Xunta de Galicia e o Concello de Ourense
e do encontro entre o presidente da Xunta de Galicia e o alcalde de Ourense, así como os proxectos
a desenvolver nos vindeiros anos, conxuntamente e por parte da Administración autonómica

170934
ı 53692 (10/POC-008424)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a garantía por parte da Xunta de Galicia de que o futuro centro de atención a persoas con di-
versidade funcional de Ourense vai ser de xestión pública, a cantidade de persoal que empregará,
o inicio previsto das obras e da posta en funcionamento, o porqué das demoras e as medidas adop-
tadas para solucionar ata entón a falla de prazas para persoas con discapacidade 170936

ı 53696 (10/POC-008425)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as medidas adoptadas por parte da Xunta de Galicia para previr e combater a ludopatía entre
a mocidade galega 170939

ı 53699 (10/POC-008426)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da construción durante a X Lexislatura dun novo
centro de saúde en Ribadavia, os prazos de inicio das obras e da posta en funcionamento, o porqué
dos atrasos, o orzamento adicado e as medidas a adoptar para corrixir as deficiencias do actual
centro 170943

ı 53703 (10/POC-008427)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o coñecemento e valoración por parte da Xunta de Galicia do proceso de deslocalización dos
servizos de R Cable e da posible perda de postos de traballo, así como as actuacións levadas a cabo
para evitalo 170945

ı 53705 (10/POC-008428)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Villares Naveira, Luis
Sobre o mantemento da praza de director técnico no Consorcio Provincial de Bombeiros de Ou-
rense 170948
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ı 53710 (10/POC-008429)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a presunta ampliación do Servizo de Radioloxía do Complexo Hospitalario de Ourense

170951
ı 53715 (10/POC-008430)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre a utilidade pública e impacto ambiental, patrimonial e social da construción dos parques eó-
licos de Serra das Penas e de Paradela 170955

ı 53151 (10/POC-008431)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia destinadas a garantir unha atención correcta
nas urxencias médicas dos puntos de atención continuada 170958

ı 53719 (10/POC-008432)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as contratacións realizadas para a cobertura das vacacións do persoal laboral nas residencias
de maiores no verán de 2019 170960

ı 53722 (10/POC-008433)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia acerca de que a Fiscalía Anticorrupción implique
o expresidente de Indra nun caso de presunto financiamento irregular do Partido Popular, así como
as medidas que vai adoptar para despexar dúbidas en canto á actuación desta empresa en Galicia

170962
ı 53728 (10/POC-008434)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento do Punto de encontro familiar de Ourense 170965

ı 53730 (10/POC-008435)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a atención e o acollemento dos menores estranxeiros non acompañados en Galicia

170968
ı 53732 (10/POC-008436)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre os plans da Xunta de Galicia en canto á rehabilitación de inmobles no concello de Ribadavia
a través do programa Rexurbe 170972
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ı 53734 (10/POC-008437)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a situación da antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro, en Boborás 170974

ı 53738 (10/POC-008438)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia das taxas de sobrepeso e obesidade e da aplicación
do Plan Xermola, así como as medidas que vai adoptar para reducilas e promover un estilo de vida
saudable a través da escola 170977

ı 53740 (10/POC-008439)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da construción de novos centros de saúde nos
barrios do Vinteún e Mariñamansa, en Ourense 170980

ı 53742 (10/POC-008440)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a ampliación do funcionamento ás vinte e catro horas do Servizo de Hemodinámica do Com-
plexo Hospitalario Universitario de Ourense 170982

ı 53745 (10/POC-008441)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 6 máis
Sobre as previsións e os resultados do procedemento de centralización dos procesos selectivos nos
corpos de policía local de Galicia 170984

ı 53747 (10/POC-008442)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a falta de cobertura das prazas vacantes por xubilación na Estación Experimental de Viticultura
e Enoloxía de Galicia, as previsións ao respecto e a alternativa mentres non se cobren estes postos

170986
ı 53749 (10/POC-008443)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da necesidade dunha lei específica de protección
á infancia, as previsións respecto ao seu impulso e á posta en marcha da Estratexia Galega de In-
fancia e Adolescencia, así como as razóns do atraso na entrada en funcionamento do Observatorio
Galego da Familia e a Infancia 170988

ı 53751 (10/POC-008444)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis

X lexislatura. Número 522. 30 de agosto de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

170786

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


Sobre os motivos, valoración e medidas a adoptar para evitar o suposto incumprimento da ratio
de alumnado en educación infantil no CEIP Padre Feijoo de Allariz, en Ourense 170991

ı 53753 (10/POC-008445)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre os motivos da redución ata un só médico do número de prazas no Centro de Saúde de Rubiá,
en Ourense; a valoración do impacto na asistencia sanitaria e as previsións respecto do restable-
cemento do número de facultativos     170993

ı 53755 (10/POC-008446)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da suficiencia do número de traballadores e tra-
balladoras sociais do Sergas para garantir unha atención social de calidade no eido sanitario, e as
previsións respecto do seu incremento nesta lexislatura 170996

ı 53757 (10/POC-008447)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para aumentar o número de prazas nas resi-
dencias públicas de maiores de Galicia, así como as sancións impostas dende o ano 2010 por defi-
ciencias na xestión destes centros 170999

ı 53759 (10/POC-008448)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a xestión e funcionamento, dende o ano 2016, do centro de menores de Monteledo, en Ou-
rense 171002

ı 53761 (10/POC-008449)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da suficiencia do número de puntos de encontro
familiar en Galicia, así como as previsións con respecto ao incremento do seu número, dos medios
humanos e materiais cos que contan e do orzamento adicado 171005

ı 53763 (10/POC-008450)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a declaración do Entroido de Viana do Bolo como de Interese Turístico Nacional 171007

ı 53765 (10/POC-008451)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a supresión do Servizo de Cirurxía Pediátrica do Hospital de Ourense en horario de tarde,
sábados, domingos e festivos 171010
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ı 53767 (10/POC-008452)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ourense 171012

ı 53769 (10/POC-008453)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a posta en funcionamento da estación de autobuses de Celanova 171014

ı 53771 (10/POC-008454)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a cesión polo Goberno galego dun espazo ao Ateneo de Ourense unha vez que se materialice
o traslado da actual biblioteca pública 171016

ı 53773 (10/POC-008455)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do estado de illamento no que se atopa a veciñanza
de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras, por causa do corte físico da estrada
OU-0807, así como as actuacións levadas a cabo e previstas para solucionar esta situación

171019
ı 53775 (10/POC-008456)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a concesión de prestacións económicas na contorna familiar de persoas en situación de de-
pendencia, en Galicia, nos últimos anos 171021

ı 53777 (10/POC-008457)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia acerca do cumprimento dos obxectivos previstos en materia
de creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, os
datos relativos á tramitación das solicitudes de axuda presentadas para ese fin e as medidas pre-
vistas ao respecto 171023

ı 53779 (10/POC-008458)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o cumprimento dos obxectivos previstos na Lei 39/2006, de promoción da autonomía persoal
e atención ás persoas en situación de dependencia, o seu financiamento, os datos relativos á súa
aplicación e as medidas previstas para mellorar as prestacións e incrementar o número de benefi-
ciarios 171025
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ı 53781 (10/POC-008459)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o número de casos de violencia intraxénero detectados en Galicia nos últimos dez anos, as
medidas que vai adoptar o Goberno galego durante a X Lexislatura para loitar contra ela, así como
a dispoñibilidade por parte dos profesionais dos medios materiais necesarios para a súa detección
e actuación 171028

ı 53784 (10/POC-008460)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións respecto da publicación da convocatoria para a creación das Casas do Maior,
os criterios para a elección dos concellos nos que se sitúen, as condicións das vivendas que as aco-
llan, a cualificación do persoal que as atenda e a achega económica da Xunta de Galicia ao servizo

171030
ı 53785 (10/POC-008461)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a execución do Plan sectorial de aparcamentos disuasorios en Ourense e a valoración, por
parte do Goberno galego, da suficiencia do actual número de prazas de aparcamento nesta cidade

171032
ı 53791 (10/POC-008463)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre a execución e repercusión no alumnado do programa Estrela PluriFP, o establecemento de
medidas para incrementar a participación dos centros docentes e o cumprimento do obxectivo de
acadar os noventa centros plurilingües para o curso 2020 171034

ı 53797 (10/POC-008464)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre a baixada das solicitudes dos centros educativos para a participación no programa Introdu-
ción á robótica educactiva en primaria, as medidas a adoptar para corrixir esta tendencia e as ra-
zóns polas que se reduciu o número de centros que poden participar na convocatoria respecto do
curso anterior 171037

ı 53799 (10/POC-008465)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 6 máis
Sobre a continuación do apoio, por parte do Goberno galego, ao labor de atención aos peregrinos
das Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil 171039

ı 53801 (10/POC-008466)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 7 máis
Sobre a formación, a través de actividades de tipo práctico e colaborativo, impartida pola Escola Galega
de Administración Pública, durante este ano, de cara a facilitar a transición á administración dixital

171041
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ı 53804 (10/POC-008467)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 6 máis
Sobre os resultados e conclusións respecto das actuacións desenvoltas pola Unidade de Policía
Adscrita en materia de control do cumprimento da normativa sobre consumo de bebidas alcohó-
licas e sobre venda e consumo de tabaco por menores de idade 171043

ı 53808 (10/POC-008468)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do cumprimento dos acordos sobre memoria his-
tórica aprobados nos dous últimos debates sobre o estado da Autonomía 171045

ı 53809 (10/POC-008469)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 6 máis
Sobre as vantaxes e previsións tras a posta en marcha do Plan de expurgo, ordenación e optimiza-
ción dos arquivos da Administración de xustiza en Galicia 171047

ı 53813 (10/POC-008471)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto das consecuencias que tivo para as persoas usua-
rias a eliminación da gratuidade e universalidade do Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal,
así como da posibilidade de volver asumir durante a X Lexislatura o custo íntegro do servizo de
transporte adaptado 171049

ı 53815 (10/POC-008472)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do impacto na calidade da asistencia sanitaria,
con especial atención ás gardas das especialidades e ao servizo de hospitalización a domicilio no
Hospital Comarcal de Valdeorras, tras a eliminación da Área sanitaria de Valdeorras 171051

ı 53817 (10/POC-008473)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento e estado de mantemento no que se atopa a residencia de maiores de Trives,
as previsións respecto da inspección deste centro e as sancións impostas, dende o ano 2010, por
deficiencias na xestión dos centros residenciais 171054

ı 53819 (10/POC-008474)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as razóns e custos do atraso na apertura do Centro de Saúde do Couto, en Ourense, as pre-
visións para a súa apertura, o remate da urbanización da contorna e as condicións de accesibilidade
para as persoas con discapacidade 171057

X lexislatura. Número 522. 30 de agosto de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

170790

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


ı 53826 (10/POC-008475)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre as previsións respecto da implementación dun plan de formación para o persoal dos centros
de información ás mulleres 171059

ı 53830 (10/POC-008476)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Vigo 171061

ı 53832 (10/POC-008477)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Santiago 171063

ı 53834 (10/POC-008478)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ferrol 171065

ı 53836 (10/POC-008479)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Pontevedra 171067

ı 53838 (10/POC-008480)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Lugo 171069

ı 53840 (10/POC-008481)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 6 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
da Coruña 171071

ı 53843 (10/POC-008482)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
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Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia non reivindicou ante o Goberno de España un maior
número de prazas MIR nas convocatorias 2012 a 2018 nin aumentou a oferta de prazas de pediatría,
a valoración do volume e distribución destas, así como a existencia dunha planificación para os vin-
deiros anos 171073

ı 53845 (10/POC-008483)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 4 máis
Sobre a vertedura ilegal de entullos e residuos ao mar autorizado pola dirección do Porto de Vila-
garcía 171075

ı 53847 (10/POC-008484)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia non asumiu o aprobado polo Parlamento de Galicia
en relación coa asunción dos gastos dos implantes cocleares, así como as previsións respecto da
adopción de medidas para o seu cumprimento 171077

ı 53864 (10/POC-008485)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da institucionalización do Día da Galicia Mártir, as
actuacións levadas a cabo para honrar e rehabilitar a figura de Alexandre Bóveda e a valoración
acerca da demanda de anulación das sentenzas ditadas pola ditadura franquista por razóns políti-
cas e ideolóxicas 171079

ı 53876 (10/POC-008486)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as razóns polas que o Goberno galego non implementou o acordo parlamentario relativo ao
financiamento do transporte e recollida dos plásticos de uso agrícola, a xestión destes residuos
mentres non se apoiou esta actividade, así como as medidas que se deben adoptar respecto disto

171084
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Resolución da Presidencia pola que se cualifican e admiten a trámite os documentos presen-
tados no Rexistro da Cámara no período comprendido entre os días 31 de xullo e 27 de agosto
de 2019, ambos incluídos, da que se dará conta na próxima reunión da Mesa

A Presidencia, en uso da delegación temporal de competencias de xestión ordinaria da Mesa do
Parlamento na Presidencia da Cámara (Acordo da Mesa do Parlamento do 31 de outubro de 2016,
publicado no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia núm. 9, do 8 de novembro de 2016), resolve:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en Comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 53451 (10/POC-008374)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as medidas a tomar polo Goberno galego destinadas á loita contra o tártago de patas ama-
relas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53453 (10/POC-008375)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a regulación das soltas de Torymus como mecanismo para loitar contra a praga da nesperiña
do castiñeiro
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53454 (10/POC-008376)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a actividade mantida polo Comité Fitosanitario Galego nos últimos cinco anos, dende a súa
constitución no ano 2014
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53458 (10/POC-008377)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre a posta en marcha pola Xunta de Galicia do expediente xudicial electrónico e a centralización
da información xudicial
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 53459 (10/POC-008378)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre a valoración dos resultados da aplicación da Lei 12/2016, do 22 xullo, pola que se modifica a
Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53460 (10/POC-008379)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre as obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais da nosa comunidade que ten efec-
tuado a Xunta de Galicia no que vai de lexislatura
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53461 (10/POC-008380)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o traspaso de competencias en materia de saúde penitenciaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53464 (10/POC-008381)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego en relación coa situación actual do estaleiro Vulcano, en Vigo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53467 (10/POC-008382)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as actuacións que vai levar a cabo a Xunta de Galicia destinadas a evitar a deslocalización do
servizo de atención ao cliente da empresa Naturgy
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53469 (10/POC-008383)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre a incorporación no Sergas do servizo de psicoloxía clínica na atención primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53474 (10/POC-008384)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre as medidas que vai impulsar a Xunta de Galicia destinadas a protexer a riqueza natural e pa-
trimonial da serra de Oribio
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 53477 (10/POC-008385)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre os medios que pon á disposición a Axencia Galega de Emerxencias para a xestión das emer-
xencias ordinarias e as extraordinarias
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53478 (10/POC-008386)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre as medidas que está a desenvolver a Xunta de Galicia para favorecer o coñecemento e apli-
cación das previsións recollidas no Protocolo de coordinación e cooperación institucional contra a
violencia de xénero
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53479 (10/POC-008387)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia destinadas a facilitar unha resposta
específica ás mulleres vítimas de violencia machista en situación de especial vulnerabilidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53482 (10/POC-008388)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da situación económica e demográfica da comarca de
Ortegal
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 53487 (10/POC-008389)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 7 máis
Sobre o investimento que ten previsto destinar a Xunta de Galicia para a adquisición de inmobles
nos núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense, no marco do programa Rexurbe, e para
a súa posterior rehabilitación
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53489 (10/POC-008390)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre a composición do Observatorio de Vivenda de Galicia e os traballos que desenvolve ou vai
desenvolver
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53491 (10/POC-008391)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 6 máis
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Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia de cara á posta en funcionamento
do parque empresarial de Morás
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53497 (10/POC-008392)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia dos programas postos en marcha e das axudas conce-
didas en materia de vivenda
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53507 (10/POC-008394)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre as condicións salariais e laborais das brigadas municipais de prevención e extinción de in-
cendios
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53512 (10/POC-008395)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia tendentes a garantir a asistencia sanitaria no Centro de
Saúde de Ribadumia coa cobertura das vacacións do persoal facultativo e o mantemento das prazas
de medicina familiar
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53514 (10/POC-008396)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre o desenvolvemento da política educativa en relación coa concesión de bolsas e axudas ao
estudo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53517 (10/POC-008397)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a valoración polo Sergas das condicións laborais do persoal de enfermaría
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53531 (10/POC-008398)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as axudas ao alugamento para a mocidade enmarcadas no Plan estatal de vivenda 2018-
2021, e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 53534 (10/POC-008399)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o investimento da Xunta de Galicia no Festival Internacional de Cine de Ourense (OUFF)
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53539 (10/POC-008400)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego en relación coa conexión da Vía Ártabra coa
A-6 e cos polígonos de Espíritu Santo (Cambre) e Bergondo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53570 (10/POC-008401)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da cualificación de Galicia como “nación” no Festival
Intercéltico de Lorient
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53574 (10/POC-008402)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación da atención psiquiátrica e psicolóxica que presta o Sergas, as medidas adoptadas
para corrixir as deficiencias denunciadas no Hospital de Conxo e a posta en marcha dunha unidade
de atención á saúde mental para menores no Hospital Álvaro Cunqueiro, así como os plans para
aumentar o número de facultativos e requirir do Goberno do Estado a actualización das plazas MIR
e PIR destas especialidades
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53577 (10/POC-008403)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e 2 máis
Sobre o concerto por parte da Consellería de Sanidade co grupo Quirón Salud para a rehabilitación
neurolóxica das persoas con dano cerebral adquirido, así como as medidas adoptadas á marxe da
concertación co fin de garantir a prestación sanitaria para a rehabilitación das persoas que padezan
esta doenza
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53585 (10/POC-008404)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Toja Suárez, María Dolores
Sobre os plans da Xunta de Galicia en relación coa licitación da dragaxe do Porto Chico de Foz
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 53617 (10/POC-008406)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre os efectos na industria galega do mercado de emisións de gases de efecto invernadoiro, así
como a posición a este respecto do Goberno galego diante do Goberno central e das institucións
europeas
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53620 (10/POC-008407)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Villares Naveira, Luis
Sobre a implantación e xestión da figura de asistente persoal para a vida independente no eido do
Sistema para a autonomía e a atención á dependencia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53623 (10/POC-008408)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre os controis sanitarios de brucelose que se van realizar nas explotacións bobinas, ovinas e
caprinas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53628 (10/POC-008409)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do impacto en termos sociais do cambio na estrutura do
gasto familiar dende antes da crise, e os plans ante a alza dos prezos dos servizos básicos e para
mellorar os ingresos nos fogares galegos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53626 (10/POC-008410)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego dos plans de reestruturación do sector vitícola ga-
lego e o importe das axudas destinadas á modernización deste sector
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53609 (10/POC-008411)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do estado de conservación do Souto de Rozabales,
así como as actuacións que vai realizar para protexelo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53630 (10/POC-008412)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
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Sobre a xestión por parte da Consellería do Medio Rural da necesidade de asesoramento aos titu-
lares das explotacións agrícolas e gandeiras
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53633 (10/POC-008413)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre o estado de certificación das oliveiras e outras especies autóctonas galegas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53636 (10/POC-008414)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación laboral no Complexo residencial de persoas dependentes de Vigo, e as medidas
a implementar para solucionala
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53637 (10/POC-008415)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre as actuacións que está levando a cabo a Xunta de Galicia en apoio do sector apícola galego
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53640 (10/POC-008416)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a idoneidade da dotación de material tecnolóxico en forma de impresoras e bisturís eléctricos
nos centros de saúde galegos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53643 (10/POC-008417)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para garantir a atención educativa no rural,
a opinión en canto ao peche de escolas e o prexuízo económico, cultural e demográfico que isto
causa, así como os plans respecto da apertura dun diálogo sobre o dereito á educación neste
eido
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53647 (10/POC-008418)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre a importancia da mellora xenética no sector lácteo, o convenio de colaboración entre a Con-
sellería do Medio Rural e Xenética Fontao, así como a súa dotación orzamentaria
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 53112 (10/POC-008419)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre o proceso de implantación dun novo modelo de HADO no territorio galego
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53680 (10/POC-008420)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a fase de elaboración e as actuacións levadas a cabo na realización do informe acerca da di-
mensión do impacto da soidade en Galicia, así como o prazo para a posta en marcha dunha estra-
texia de prevención e atención á soidade non desexada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53686 (10/POC-008423)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da actual relación institucional entre a Xunta de Galicia e o Concello de Ourense
e do encontro entre o presidente da Xunta de Galicia e o alcalde de Ourense, así como os proxectos
a desenvolver nos vindeiros anos, conxuntamente e por parte da Administración autonómica
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53692 (10/POC-008424)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a garantía por parte da Xunta de Galicia de que o futuro centro de atención a persoas con di-
versidade funcional de Ourense vai ser de xestión pública, a cantidade de persoal que empregará,
o inicio previsto das obras e da posta en funcionamento, o porqué das demoras e as medidas adop-
tadas para solucionar ata entón a falla de prazas para persoas con discapacidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53696 (10/POC-008425)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as medidas adoptadas por parte da Xunta de Galicia para previr e combater a ludopatía entre
a mocidade galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53699 (10/POC-008426)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da construción durante a X Lexislatura dun novo
centro de saúde en Ribadavia, os prazos de inicio das obras e da posta en funcionamento, o porqué
dos atrasos, o orzamento adicado e as medidas a adoptar para corrixir as deficiencias do actual
centro
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 53703 (10/POC-008427)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o coñecemento e valoración por parte da Xunta de Galicia do proceso de deslocalización dos
servizos de R Cable e da posible perda de postos de traballo, así como as actuacións levadas a cabo
para evitalo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53705 (10/POC-008428)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Villares Naveira, Luis
Sobre o mantemento da praza de director técnico no Consorcio Provincial de Bombeiros de Ou-
rense
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53710 (10/POC-008429)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a presunta ampliación do Servizo de Radioloxía do Complexo Hospitalario de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53715 (10/POC-008430)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre a utilidade pública e impacto ambiental, patrimonial e social da construción dos parques eó-
licos de Serra das Penas e de Paradela
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53151 (10/POC-008431)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia destinadas a garantir unha atención correcta
nas urxencias médicas dos puntos de atención continuada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53719 (10/POC-008432)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as contratacións realizadas para a cobertura das vacacións do persoal laboral nas residencias
de maiores no verán de 2019
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53722 (10/POC-008433)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis
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Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia acerca de que a Fiscalía Anticorrupción implique
o expresidente de Indra nun caso de presunto financiamento irregular do Partido Popular, así como
as medidas que vai adoptar para despexar dúbidas en canto á actuación desta empresa en Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53728 (10/POC-008434)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento do Punto de encontro familiar de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53730 (10/POC-008435)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a atención e o acollemento dos menores estranxeiros non acompañados en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53732 (10/POC-008436)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre os plans da Xunta de Galicia en canto á rehabilitación de inmobles no concello de Ribadavia
a través do programa Rexurbe
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53734 (10/POC-008437)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a situación da antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro, en Boborás
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53738 (10/POC-008438)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia das taxas de sobrepeso e obesidade e da aplicación
do Plan Xermola, así como as medidas que vai adoptar para reducilas e promover un estilo de vida
saudable a través da escola
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53740 (10/POC-008439)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da construción de novos centros de saúde nos
barrios do Vinteún e Mariñamansa, en Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 53742 (10/POC-008440)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a ampliación do funcionamento ás vinte e catro horas do Servizo de Hemodinámica do Com-
plexo Hospitalario Universitario de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53745 (10/POC-008441)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 6 máis
Sobre as previsións e os resultados do procedemento de centralización dos procesos selectivos nos
corpos de policía local de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53747 (10/POC-008442)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a falta de cobertura das prazas vacantes por xubilación na Estación Experimental de Viticul-
tura e Enoloxía de Galicia, as previsións ao respecto e a alternativa mentres non se cobren estes
postos
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 53749 (10/POC-008443)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da necesidade dunha lei específica de protección
á infancia, as previsións respecto ao seu impulso e á posta en marcha da Estratexia Galega de In-
fancia e Adolescencia, así como as razóns do atraso na entrada en funcionamento do Observatorio
Galego da Familia e a Infancia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53751 (10/POC-008444)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre os motivos, valoración e medidas a adoptar para evitar o suposto incumprimento da ratio
de alumnado en educación infantil no CEIP Padre Feijoo de Allariz, en Ourense
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53753 (10/POC-008445)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre os motivos da redución ata un só médico do número de prazas no Centro de Saúde de Rubiá,
en Ourense; a valoración do impacto na asistencia sanitaria e as previsións respecto do restable-
cemento do número de facultativos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 53755 (10/POC-008446)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da suficiencia do número de traballadores e tra-
balladoras sociais do Sergas para garantir unha atención social de calidade no eido sanitario, e as
previsións respecto do seu incremento nesta lexislatura
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53757 (10/POC-008447)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para aumentar o número de prazas nas resi-
dencias públicas de maiores de Galicia, así como as sancións impostas dende o ano 2010 por defi-
ciencias na xestión destes centros
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53759 (10/POC-008448)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a xestión e funcionamento, dende o ano 2016, do centro de menores de Monteledo, en Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53761 (10/POC-008449)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da suficiencia do número de puntos de encontro
familiar en Galicia, así como as previsións con respecto ao incremento do seu número, dos medios
humanos e materiais cos que contan e do orzamento adicado
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53763 (10/POC-008450)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a declaración do Entroido de Viana do Bolo como de Interese Turístico Nacional
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 53765 (10/POC-008451)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a supresión do Servizo de Cirurxía Pediátrica do Hospital de Ourense en horario de tarde,
sábados, domingos e festivos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53767 (10/POC-008452)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
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Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53769 (10/POC-008453)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a posta en funcionamento da estación de autobuses de Celanova
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53771 (10/POC-008454)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a cesión polo Goberno galego dun espazo ao Ateneo de Ourense unha vez que se materialice
o traslado da actual biblioteca pública
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53773 (10/POC-008455)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do estado de illamento no que se atopa a veciñanza
de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras, por causa do corte físico da estrada
OU-0807, así como as actuacións levadas a cabo e previstas para solucionar esta situación
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53775 (10/POC-008456)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a concesión de prestacións económicas na contorna familiar de persoas en situación de de-
pendencia, en Galicia, nos últimos anos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53777 (10/POC-008457)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia acerca do cumprimento dos obxectivos previstos en materia
de creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, os
datos relativos á tramitación das solicitudes de axuda presentadas para ese fin e as medidas pre-
vistas ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53779 (10/POC-008458)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o cumprimento dos obxectivos previstos na Lei 39/2006, de promoción da autonomía persoal
e atención ás persoas en situación de dependencia, o seu financiamento, os datos relativos á súa
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aplicación e as medidas previstas para mellorar as prestacións e incrementar o número de benefi-
ciarios
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53781 (10/POC-008459)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o número de casos de violencia intraxénero detectados en Galicia nos últimos dez anos, as
medidas que vai adoptar o Goberno galego durante a X Lexislatura para loitar contra ela, así como
a dispoñibilidade por parte dos profesionais dos medios materiais necesarios para a súa detección
e actuación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53784 (10/POC-008460)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións respecto da publicación da convocatoria para a creación das Casas do Maior,
os criterios para a elección dos concellos nos que se sitúen, as condicións das vivendas que as aco-
llan, a cualificación do persoal que as atenda e a achega económica da Xunta de Galicia ao servizo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53785 (10/POC-008461)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a execución do Plan sectorial de aparcamentos disuasorios en Ourense e a valoración, por
parte do Goberno galego, da suficiencia do actual número de prazas de aparcamento nesta cidade
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53791 (10/POC-008463)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre a execución e repercusión no alumnado do programa Estrela PluriFP, o establecemento de
medidas para incrementar a participación dos centros docentes e o cumprimento do obxectivo de
acadar os noventa centros plurilingües para o curso 2020
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 53797 (10/POC-008464)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre a baixada das solicitudes dos centros educativos para a participación no programa Introdu-
ción á robótica educactiva en primaria, as medidas a adoptar para corrixir esta tendencia e as ra-
zóns polas que se reduciu o número de centros que poden participar na convocatoria respecto do
curso anterior
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 53799 (10/POC-008465)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 6 máis
Sobre a continuación do apoio, por parte do Goberno galego, ao labor de atención aos peregrinos
das Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53801 (10/POC-008466)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 7 máis
Sobre a formación, a través de actividades de tipo práctico e colaborativo, impartida pola Escola
Galega de Administración Pública, durante este ano, de cara a facilitar a transición á administración
dixital
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53804 (10/POC-008467)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 6 máis
Sobre os resultados e conclusións respecto das actuacións desenvoltas pola Unidade de Policía
Adscrita en materia de control do cumprimento da normativa sobre consumo de bebidas alcohó-
licas e sobre venda e consumo de tabaco por menores de idade
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53808 (10/POC-008468)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do cumprimento dos acordos sobre memoria his-
tórica aprobados nos dous últimos debates sobre o estado da Autonomía
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53809 (10/POC-008469)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 6 máis
Sobre as vantaxes e previsións tras a posta en marcha do Plan de expurgo, ordenación e optimiza-
ción dos arquivos da Administración de xustiza en Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53813 (10/POC-008471)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto das consecuencias que tivo para as persoas usua-
rias a eliminación da gratuidade e universalidade do Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal,
así como da posibilidade de volver asumir durante a X Lexislatura o custo íntegro do servizo de
transporte adaptado
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 53815 (10/POC-008472)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do impacto na calidade da asistencia sanitaria,
con especial atención ás gardas das especialidades e ao servizo de hospitalización a domicilio no
Hospital Comarcal de Valdeorras, tras a eliminación da Área sanitaria de Valdeorras
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53817 (10/POC-008473)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento e estado de mantemento no que se atopa a residencia de maiores de Trives,
as previsións respecto da inspección deste centro e as sancións impostas, dende o ano 2010, por
deficiencias na xestión dos centros residenciais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53819 (10/POC-008474)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as razóns e custos do atraso na apertura do Centro de Saúde do Couto, en Ourense, as pre-
visións para a súa apertura, o remate da urbanización da contorna e as condicións de accesibilidade
para as persoas con discapacidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53826 (10/POC-008475)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre as previsións respecto da implementación dun plan de formación para o persoal dos centros
de información ás mulleres
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53830 (10/POC-008476)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53832 (10/POC-008477)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Santiago
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 53834 (10/POC-008478)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ferrol
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53836 (10/POC-008479)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53838 (10/POC-008480)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Lugo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53840 (10/POC-008481)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 6 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
da Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53843 (10/POC-008482)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia non reivindicou ante o Goberno de España un maior
número de prazas MIR nas convocatorias 2012 a 2018 nin aumentou a oferta de prazas de pediatría,
a valoración do volume e distribución destas, así como a existencia dunha planificación para os vin-
deiros anos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53845 (10/POC-008483)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 4 máis
Sobre a vertedura ilegal de entullos e residuos ao mar autorizado pola dirección do Porto de Vilagarcía
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 53847 (10/POC-008484)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
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Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia non asumiu o aprobado polo Parlamento de Galicia
en relación coa asunción dos gastos dos implantes cocleares, así como as previsións respecto da
adopción de medidas para o seu cumprimento
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 53864 (10/POC-008485)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da institucionalización do Día da Galicia Mártir, as
actuacións levadas a cabo para honrar e rehabilitar a figura de Alexandre Bóveda e a valoración
acerca da demanda de anulación das sentenzas ditadas pola ditadura franquista por razóns políti-
cas e ideolóxicas
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 53876 (10/POC-008486)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as razóns polas que o Goberno galego non implementou o acordo parlamentario relativo ao
financiamento do transporte e recollida dos plásticos de uso agrícola, a xestión destes residuos
mentres non se apoiou esta actividade, así como as medidas que se deben adoptar respecto disto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Santiago de Compostela, 29 de agosto de 2019
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

 O tempo pasa e xa van aló varios anos de asentamento do tártago de patas 

amarelas entre nós. 

 Os danos son dificilmente cuantificables na súa totalidade pero facendo 

unha aproximación na merma de produción de mel, nos estragos na froita e 

demais cultivos as perdas son enormes. 

 Así mesmo son dificilmente calculables os danos no medio ambiente, no 

equilibrio dos nosos ecosistemas e a diminución da polinización debido ós 

estragos que fai entre os insectos polinizadores, nomeadamente na abellas. 

Sábese que hai investigacións en marcha, sábese tamén que nalgunhas 

delas hai resultados esperanzadores. Sábese tamén das precaucións e 

discrepancias a respecto do trampeo primaveral, do uso de biocidas, troianos etc. 
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 Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 7ª: 

-Que liñas de investigación hai abertas neste momento? 

-Que continuidade teñen no tempo? 

-Cales e de que xeito están sendo lideradas ou apoiadas polo goberno de 

Galicia? 

-Que logros se acadaron ata o de agora? 

-Que medios está poñendo o goberno galego para que vaian adiante estas 

investigacións? 

 

Santiago de Compostela, 06 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  
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Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 06/08/2019 10:59:24 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 06/08/2019 10:59:38 

 

María Montserrat Prado Cores na data 06/08/2019 10:59:45 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/08/2019 10:59:54 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/08/2019 11:00:03 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/08/2019 11:00:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Xa ninguén dubida da gravidade da praga da nesperiña do castiñeiro tanto 

pola súa extensión xeográfica coma pola intensidade desta e dos danos que está a 

ocasionar nos soutos consolidados e nas plantacións que se están a facer de novo.  

Hai uns danos menos cuantificables que son os que ocasiona  naqueles 

castiñeiros que sen conformaren soutos, surten de castaña á poboación que aínda 

queda no rural e que canaliza os excedentes que estes castiros proporcionan e que 

supoñen un aporte, pequeno si pero que suma a moitos outros que dese xeito 

complementan os pequenos ingresos de moitas familias do rural actual. 

Diante do avance, consolidación e comportamento da praga nos diferentes 

territorios do País, nas diversas variedades de castiro, e os resultados xa 

cuantificables das soltas de Torymus efectuadas en anos anteriores, desde o BNG 

formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 7ª: 

- En que situación está a autorización do Mapama a respecto das 

condicións a observar para a solta de Torymus? 
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- Podemos cultivar, recoller... por nós mesmos este insecto? 

- Que criterios se van seguir esta temporada para regular as soltas de 

Torymus? 

- Que resultados dá o seguimento, se o hai, da evolución da praga e do 

torymus? 

- Que tipo de información, onde e cando se está dando á poboación en 

xeral e ós propietarios de soutos en particular a respecto destas e outras medidas? 

 

Santiago de Compostela, 06 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 06/08/2019 10:49:24 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 06/08/2019 10:49:34 

 

María Montserrat Prado Cores na data 06/08/2019 10:49:46 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/08/2019 10:49:55 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/08/2019 10:50:04 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/08/2019 10:50:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, 

Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres e Ana Pontón Mondelo, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

O uso e abuso de produtos fitosanitarios na agrogandeiría nos últimos anos 

aumentou considerablemente. De feito o Estado español, no ano 2016, con case 80.000 

Tm (fonte Eurostat), liderou o ranking europeo no uso destes produtos, e ten 

incrementado dende o ano 2011 en máis dun 6% as cantidades empregadas. Galiza non 

é un caso alleo a esta tendencia. Só en glifosato, por citar o produto que é actualidade 

polos seus efectos nocivos demostrados e prohibición de uso para o 2022, Galiza tería 

gastado no 2017 uns 10 millóns de euros. 

Esta situación preocupa e podémola considerar de alerta dado o risco certo que 

este tipo de produtos teñen sobre a saúde. 

A pesares de contar cun “Plan de Acción Nacional” para o uso sostible dos 

produtos fitosanitarios”, no que se marcan as directrices cara un bo uso e diminución 

destas sustancias; así coma que Galiza ten desenvolto as súas competencias nas 

inspeccións periódicas dos equipos de aplicación destes produtos, mediante o Decreto 

60/2014, de 15 de maio, e de existir un Comité Fitosanitario Galego, a relaxación da 

Xunta de Galiza nesta cuestión é un feito. Problemáticas xa denunciadas nesta Cámara, 

coma o uso dos praguicidas sobre eucaliptais rociados en cultivos de Melide con 
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Flufenoxuron, no 2012, e que a Consellería do Rural negaba enerxicamente a súa 

perigosidade, sendo posteriormente vetado pola UE; ou que continua avanzando a 

desaparición das abellas na Galiza, por mor do uso de moitas destas sustancias; 

intoxicacións en invernadoiros e cultivos en horta; pois poñen de manifesto a 

necesidade dun maior control e seguimento sobre cal é a situación real e que incidencia 

pode estar causando sobre a poboación, e medio ambiente en xeral. 

De feito bótase en falta, mesmo no portal de transparencia da Xunta de Galiza, a 

actividade desenvolta polo Comité Fitosanitario Galego, órgano Colexiado que debe 

velar polo bo uso deste tipo de sustancias, planificar anualmente medidas de inspección, 

a seguridade, reducir impactos ambientais derivados do manexo destas substancias 

nocivas. Descoñecemos da actividade desenvolta por este organismo e da que non se da 

publicidade. 

Neste sentido sería de interese coñecer como dito organismo ten abordado o 

problema denunciado pola Fiscalía do Estado no que se solicitou aos gobernos de 

Galiza e León anular perto de 7.000 carnets de manipulación de produtos fitosaniatarios 

obtidos fraudulentamente entre os anos 2015 e 2016. Ademais dende as centrais 

sindicais labregas denunciase que moitos destes cursos de formación de manexo foron 

ridículos, algúns deles obxecto de chistes e pullas que puxeron a proba a inventiva 

popular. 

O problema está aí cruamente. Non vale a relaxación da Administración na súa 

responsabilidade de controlar o bo uso de herbicidas, insecticidas, funxicidas e demais 

substancias químicas de carácter tóxico, de xeito reiterado, con escasa protección e cun 

manexo deficiente. Por exemplo, algúns destes produtos químicos, os órgano fosforados 

e carbamatos inhiben a actividade da encima acetilcolinesterasa (ACHE) no tecido 
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nervioso e nos hematíes de carácter permanente no caso dos órgano fosforados e 

reversible no grupo dos carbamatos. 

Todas aquelas persoas que profesionalmente, ou non, están expostas a un uso 

cotiá destas sustancias, deben dispor de tódalas garantías por parte da Administración, e 

dos seus órganos de control, para vixiar e  detectar posibles exposicións a niveis de 

residuos perigosos, a un correcto asesoramento e formación, e informa dos riscos e 

afeccións a enfermidades crónicas a resultas destes usos e manexos. A aplicación destes 

produtos ten maior incidencia cando se trata de traballadores de empresas adicadas a 

labores por conta allea ou en prácticas agrícolas a cuberto en invernadoiros. 

Cremos pois necesario que desde a Administración pública, e en particular 

dende o Comite Fitosanitario Galego,  se faga un primeiro estudo entre a poboación de 

risco, continuado no tempo, establecendo as analíticas nos períodos de aplicación e nos 

de descanso para contrastar. 

A actividade agrogandeira ten en si enfermidades de risco nunca consideradas 

coma tales. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

- Cal foi a actividade mantida nos últimos cinco anos polo Comité Fitosaniatario 

Galego dende a súa constitución no ano 2014? 

- Cales foron as actuacións dispostas pola administración galega ante o fraude 

dos cursos de formación de manipulación de fitosaniatarios e cal é a situación actual 

desa problemática? 
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- Manexa o goberno da Xunta algún tipo de estatísticas, fonte de datos, 

analíticas... que poidan dar luz sobre a incidencia que ten na saúde dos traballadores da 

agricultura e da gandaría o uso de praguicidas e demais produtos químicos? 

- Ten pensado facer algo ó respecto? 

- Fai na actualidade algún tipo de control sobre os cultivos susceptibles do seu 

uso? 

 

 Santiago de Compostela, 06 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 06/08/2019 11:04:00 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 06/08/2019 11:04:08 
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María Montserrat Prado Cores na data 06/08/2019 11:04:15 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/08/2019 11:04:24 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/08/2019 11:04:33 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/08/2019 11:04:43 
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 Á Mesa do Parlamento  
  
María Julia Rodríguez Barreira, Paula Prado del Río, Jacobo Moreira Ferro, Isabel 
Novo Fariña, Jose Manuel Rey Varela, Alberto Pazos Couñago, Beatriz Mato 
Otero e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 160 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para o 
seu debate en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A Xunta de Galicia vén demostrando nos últimos anos un claro compromiso co noso 
sistema xudicial, e mesmo nos anos en que a recesión económica reduciu de forma 
moi apreciable os recursos da nosa comunidade, os orzamentos neste eido, foron 
manténdose ou mesmo incrementándose cada ano.  
 
Ese compromiso vense apreciando no impulso á modernización tecnolóxica que nos 
últimos anos se está producindo na actividade cotiá dos xulgados galegos.  
 
A implantación de novas tecnoloxías e solucións informáticas, como as que permiten 
centralizar a información xudicial, a implantación da firma dixital, ou as comunicacións 
telemáticas entre os operadores xudiciais, dan conta, entre outras moitas innovacions, 
do avance cara a plena implantación do expediente xudicial electrónico e da importante 
transformación e modernización que se está a producir no noso sistema xudicial.  
 
Entre eses elementos, destaca o visor do expediente xudicial, que permite o acceso á 
información dos expedientes xudiciais electrónicos, proporcionando unha maior 
axilidade e eficiencia, ademais de garantía de seguridade. O visor, amósase como 
unha ferramenta fundamental, que evita o traslado físico da documentación, na 
implantación do expediente xudicial electrónico.  
 
En particular, no programa electoral co que o PPdeG obtivo a confianza maioritaria dos 
galegos o pasado setembro de 2016 esta aposta sobre as novas tecnoloxías na xustiza 
concretábase con compromisos específicos: “A posta en marcha do expediente xudicial 
electrónico, regulado na Lei 18/2011 do uso das TICs na Administración de xustiza, 
dixitalizando en consecuencia todo o proceso xudicial e permitindo a tramitación 
completa dun procedemento por medios telemáticos” e “o proceso de centralización da 
información xudicial”.  
 
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes Preguntas 
orais en Comisión: 
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- Que avances ten efectuado a Xunta de Galicia en torno á posta en marcha do 
expediente xudicial electrónico e á centralización da información xudicial?  
 
-En cantos xulgados está xa implantado o visor do expediente xudicial que permite a 
consulta interna dos expedientes contidos dixitalmente desde dispositivos electrónicos? 
 
 
  
Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 06/08/2019 11:02:15 

 
Paula Prado Del Río na data 06/08/2019 11:02:29 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 06/08/2019 11:03:05 

 
María Isabel Novo Fariña na data 06/08/2019 11:03:20 

 
José Manuel Rey Varela na data 06/08/2019 11:03:29 

 
Alberto Pazos Couñago na data 06/08/2019 11:04:09 

 
Beatriz Mato Otero na data 06/08/2019 11:04:21 

 
Diego Calvo Pouso na data 06/08/2019 11:04:39 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Marián García Míguez, Paula Prado del Río, Encarnación Amigo Díaz, Aurelio 
Núñez Centeno, Marta Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya 
Salorio Porral e Miguel Tellado Filgueira deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
Contra o que adoita afirmar a oposición, que acusa ao goberno de “propaganda” en 
cada un dos proxectos lexislativos que trae a este Parlamento, a actividade lexislativa 
da Xunta ten sido especialmente prolífica e certeira na anterior lexislatura.  
 
De feito, a pasada lexislatura foi a segunda da historia de Galicia na que máis leis se 
teñen aprobado (55), mais isto veu acompañado dun esforzo considerable de 
racionalización e integración normativa, pois por vez primeira vez o número de leis 
vixentes ao final da lexislatura foi inferior ao existente ao seu comezo. Aprobáronse 
tamén as primeiras Directrices de Técnica Normativa de Galicia, para unificar os 
criterios de redacción de toda a lexislación galega.  
 
As prioridades temáticas da acción lexislativa da Xunta de Galicia nestes catro anos 
teñen sido, fundamentalmente, tres: a reactivación económica, a mellora do benestar 
social e a racionalización en todos os sentidos, tanto no territorial como no de 
estruturas administrativas ou servizos públicos.  
 
Outra prioridade, neste caso xa dende o punto de vista técnico e de autogoberno foi a 
substitución e modernización de textos con máis de 20 anos de antigüidade. Reduciuse 
nunha vintena o número de leis con máis de 25 anos de antigüidade que se manteñen 
vixentes en Galicia. Hoxe temos, en consecuencia, un mapa normativo fondamente 
renovado.  
 
Pero para dispoñer dun ordenamento xurídico completo, claro e operativo son claves 
tres aspectos: poucas leis pero modernas e ben desenvolvidas e concretadas.  
En consecuencia, dende o Grupo Parlamentario Popular queremos cuestionar á Xunta 
de Galicia sobre a efectividade real das normas aprobadas na pasada lexislatura.  
 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  
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-Que resultados ten dado ata o de agora a aplicación da Lei 12/2016, do 22 xullo, pola 
que se modifica a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento 
integral da violencia de xénero?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 06/08/2019 11:09:01 

 
Paula Prado Del Río na data 06/08/2019 11:09:12 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 06/08/2019 11:09:35 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 06/08/2019 11:09:59 

 
Marta Rodriguez Arias na data 06/08/2019 11:10:14 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 06/08/2019 11:10:29 

 
María Soraya Salorio Porral na data 06/08/2019 11:10:44 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 06/08/2019 11:10:56 
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Á Mesa do Parlamento Á Mesa do Parlamento  
 
María Julia Rodríguez Barreira, Paula Prado del Rio, Jacobo Moreira Ferro, Isabel 
Novo Fariña, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago, José Manuel Rey 
Varela, e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para o 
seu debate en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
  
A Xunta de Galicia ven demostrando nos últimos anos un claro compromiso co noso 
sistema xudicial, mesmo nos anos en que a recesión económica reduciu de forma moi 
apreciable os recursos da nosa comunidade.  
 
Ese compromiso vense reflectindo nos orzamentos, que nos últimos anos, inda que 
moderadamente, se foron incrementando neste eido.  
 
As melloras tecnolóxicas e a aposta por novas infraestruturas xudiciais como as que se 
teñen executado nas cidades de Santiago, Ourense e A Coruña, e as que se están 
executando en Pontevedra, Vigo e Tui, dan conta dun claro compromiso coa 
modernización do noso sistema xudicial.  
 
Porén, dende o Grupo Popular somos conscientes da importancia de complementar 
estas grandes obras coas pertinentes melloras no resto de edificios xudiciais da nosa 
Comunidade. Neste sentido, no programa electoral co que este grupo obtivo a 
confianza maioritaria da cidadanía galega en setembro de 2016, recollemos o 
compromiso expreso de “continuar coas obras de adaptación e mellora dos máis de 50 
edificios xudiciais da nosa Comunidade, priorizando en función das súas necesidades”.  
 
Somos coñecedores de que, en cumprimento dese compromiso, son moitas as 
actuacións que se están acometendo neses edificios; non só para a súa conservación e 
mantemento ordinario, senón actuacións de mellora e adaptación, para optimizalos 
dende o punto de vista funcional, enerxético, etc. en definitiva, actuacións que garantan 
que os edificios xudiciais sirvan en todo momento, de forma óptima, os fins que lle son 
propios.  
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta oral 
en Comisión:  
 
-Que obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais da nosa Comunidade ten 
efectuado a Xunta de Galicia no que vai de lexislatura?  
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Santiago de Compostela, 6 agosto de 2.019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 06/08/2019 11:05:51 

 
Paula Prado Del Río na data 06/08/2019 11:06:02 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 06/08/2019 11:06:20 

 
María Isabel Novo Fariña na data 06/08/2019 11:06:56 

 
José Manuel Rey Varela na data 06/08/2019 11:07:06 

 
Alberto Pazos Couñago na data 06/08/2019 11:07:19 

 
Beatriz Mato Otero na data 06/08/2019 11:07:39 

 
Diego Calvo Pouso na data 06/08/2019 11:07:56 
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                                              Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea,  ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª, sobre o traspaso de 

competencias en materia de saúde penitenciaria. 

 

Na anterior lexislatura, concretamente no pleno do 6 de maio de 2015, foi 

aprobada por unanimidade, a Proposición Non de Lei Doc. núm. 32617(09/PNP-

002391) co seguinte enunciado:  

“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a instar ao Goberno do 

Estado a traspasar as competencias en materia de saúde penitenciaria á Xunta 

de Galicia para a súa asunción polo SERGAS en conformidade co establecido na 

Disposición Adicional sexta da Lei de Cohesión do Sistema Nacional de Saúde 

do 2003” 

Sen embargo, pese a tratarse dunha iniciativa que goza do respaldo unánime do 

Parlamento e de instar ao cumprimento dunha Disposición establecida nunha 

norma con rango de Lei, que tutela un Dereito de gran importancia como é a 

saúde das persoas privadas de liberdade, a Xunta de Galicia en nada informou a 

este Parlamento sobre os trámites ou xestións realizadas para dar cumprimento a 

dita proposición. 

 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 
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- Cales son as xestións que realizou a Xunta de Galicia para dar 

cumprimento á Proposición de Lei aprobada sobre o traspaso de 

competencias en materia de saúde penitenciaria? 

 

Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019. 

 

   Asdo.: Eva Solla Fernández 

    Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 06/08/2019 11:14:28 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Patricia Vilán Lorenzo, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e José Manuel 

Pérez Seco, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

Nestes días soubemos que os administradores concursais do estaleiro vigués 

“Vulcano” comunicaron ao Xulgado do Mercantil que leva o procedemento a súa 

intención de abrir un ERE extintivo para case todo o cadro de persoal da empresa 

(en concreto, para 69 traballadores).  

O Goberno galego e toda a Administración autonómica debería dar unha resposta 

ante esta situación, impedindo que finalizase a relación contractual cos 

traballadores e apostando pola aparición dun posible inversor.  

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Que pensa o Goberno galego con relación á situación actual de “Vulcano”, 

en Vigo? 

2. Que ten feito ata o de agora e que vai facer o Goberno a partires deste 

momento para manter a actividade industrial do estaleiro e os postos de 

traballo? 

3. Ten algunha noticia o Goberno da existencia dun futuro inversor? 

 

Pazo do Parlamento, 06 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   José Manuel Pérez Seco 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 06/08/2019 11:10:52 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 06/08/2019 11:11:02 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 06/08/2019 11:11:16 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noela Blanco Rodríguez e José Manuel 

Pérez Seco, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e  Turismo. 

 

No mes de abril dende o Grupo Parlamentario Socialista coñeciamos a través do 

Comité de Unitono Ourense, que a empresa podía estar comezando un proceso de 

deslocalización do servizo de atención ao cliente a Cataluña e a Colombia, 

motivos polos cales xa convocou paros e mobilizacións para frear o que podería 

ser un duro varapau para máis de 130 familias. 

 

A situación dos últimos meses, e tras a apertura por parte da empresa dun centro 

en Cataluña onde atenden as mesmas chamadas que en Ourense, está a tentarse 

baleirar de traballo este centro para que as chamadas sexan atendidas dende 

Cataluña ou Colombia, co obxectivo de abaratar custos e destruír emprego. 

 

Este tipo de situacións véñense repetindo estes últimos anos no sector do 

telemarketing, sufrindo as traballadoras a presión da deslocalización dos servizos 

a países con salarios máis baixos, o que provocou centos de despedimentos en 

moitas compañías (en Galicia, por exemplo, en Atento ou Extel), ademais a 

situación de precariedade laboral que se vive no conxunto da sociedade, é 

aproveitada por estas empresas para ofrecer menos garantías laborais ao seu 

persoal. 

 

O 30 de abril os socialista formulamos unha pregunta urxente no Pleno do 

Parlamento de Galicia, no que o Goberno galego se comprometeu a manter os 

contactos precisos coa empresa Naturgy para evitar a deslocalización desta 

empresa. 

 

Recentemente tivemos coñecemento de que Naturgy decidiu non contar con 

Teleperformance, comercializadora regulada de Naturgy na Coruña, aínda que 

alegan estar moi satisfeitos co servizo. 

 

Teleperformance contaba o ano pasado con máis de 100 persoas das que hoxe non 

queda practicamente ninguén, sendo o obxectivo a deslocalización dunha parte 

dos servizos que presta esta empresa na Coruña cara Colombia, sendo unha 

mostra máis da falla de compromiso de Naturgy co territorio. Teleperformance A 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Coruña mantén hoxe outros 150 postos de traballo para outra empresa do grupo 

Naturgy, Unión Fenosa Distribución, que están preocupadas polo seu futuro. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Púxose en contacto a Xunta de Galicia con Naturgy, para interesarse polas 

intencións da empresa de deslocalizar o seu servizo de comercializadora 

regulada de Naturgy na Coruña ? 

2. En caso afirmativo, adquiriu Naturgy algún tipo de compromiso de 

mantemento desta  actividade? 

3. Adquiriu Naturgy algún compromiso de seguir contando cos 150 empregos 

actuais para Unión Fenosa Distribución? 

4. Que actuacións vai levar a cabo a Xunta de Galicia para evitar a 

deslocalización destes servizos así como a perda de postos de traballo que a 

falla de compromiso co territorio da empresa Naturgy  está a provocar na 

nosa comunidade? 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia poñer en marcha durante a X lexislatura, 

un plan concreto para o sector do telemarketing, para garantir o 

mantemento dos postos de traballo na nosa comunidade autónoma? 

 

 

Pazo do Parlamento, 06 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Noela Blanco Rodríguez 

   José Manuel Pérez Seco 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

    

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 06/08/2019 11:14:11 
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  Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

A psicoloxía clínica é un servizo totalmente abandonado polo SERGAS. Dende a 

década dos 90 na que comezou a incorporarse á rede pública, nunca foi 

suficientemente atendida e dotada dos medios suficientes para levar a cabo un 

servizo de calidade, deixando en mans do sobreesforzo das psicólogas e 

psicólogos a prestación sanitaria nesta materia.  

As e os profesionais da psicoloxía clínica levan anos reclamando o que 

consideran demandas ás que se debe atender con urxente necesidade. A 

contratación de máis persoal despois de que na última década unicamente foran 

convocadas 3 prazas, un número totalmente insuficiente, principalmente se temos 

en conta o aumento de enfermidades que precisan de atención psicolóxica e que 

na actualidade están a abordarse a través da farmacoloxía, tal e como ten 

recoñecido o Goberno. 

 Neste sentido, resulta tamén totalmente necesario incorporar ao servizo de 

psicoloxía clínica na atención primaria, tal e como se está comezando a levar a 

cabo en outras comunicades como Asturias ou Aragón. Urxe cambiar a dinámica 

de traballo no Servizo Galego de Saúde en relación á psicoloxía clínica, que non 

conta ni con servizos propios.  

 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

Preguntas:  
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- Que valoración fai o Goberno en relación a que unicamente fose 

convocadas tres prazas de psicoloxía en dez anos? 

- Cal é o motivo polo que o Goberno non implanta a Psicoloxía clínica na 

Atención Primaria? 

- Por que a Psicoloxía Clínica non conta con servizos propios no Servizo 

Galego de Saúde? 

- Cando ten pensado o Goberno levar a cabo as históricas demandas da 

psicoloxía clínica no SERGAS? 

Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019. 

 

  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 06/08/2019 11:24:10 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao e Davide Rodríguez Estévez, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2.ª 

 

En xuño de 2019, veciñanza de Samos e Triacastela detectou a realización de 

obras na Serra do Iribio, coa finalidade de abrir pistas para un proxecto de parque 

eólico da empresa Fergo Galicia Vento, nunha zona que é Rede Natura 2000. 

Ditas obras foron denunciadas pola Asociación ADEGA o 7 de xuño, ante a 

Fiscalía e as Consellarías de Medio Ambiente e Industria e dos concellos de 

Samos e Triacastela, esixindo a súa paralización inmediata. 

Posteriormente, estas obras foron paralizadas de xeito cautelar polo Concello de 

Samos o 19 de xuño, dado que non contaban con autorización municipal, ao 

“constatar que se están realizando obras non autorizadas nos terreos situados na 

delimitación do parque eólico”. Aínda así, a maquinaria pesada quedou na serra 

durante días. Hai que ter en conta que as obras de xuño supuxeron alongamento 

dos camiños existentes, realización de explanadas, desmontes e terrapléns nas 

beiras dos camiños, e mesmo o desvío dun camiño orixinal, sen contar para isto 

cos permisos da Consellaría de Medio Ambiente nin coa autorización do 

Concello, pois esta fora emitida para o arranxo dos camiños existentes que levan 

ata o monte co fin de adecualos para o transporte de aeroxeradores e coa 

condición de que non se variase o largo nen o trazado do camiño orixinal, 

actuacións que precisarían, neste caso, da autorización previa do Servizo de 

Conservación da Natureza da Xunta. 
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En xullo, novamente as máquinas volveron á serra do Iribio, pois o Concello de 

Samos levantou a paralización cautelar o 5 de xullo, logo de estimar alegacións 

da empresa Fergo Galicia Vento. 

As obras para as que se levantou a paralización cautelar deben corresponder a 

acondicionar o camiño existente, sen afectar ao ancho nin facer variacións, pero a 

realidade é que se removeu capa vexetal, se rebaixou considerablemente o nivel 

do camiño e se ampliou este, alén de seguir destruíndo zonas de turbeira. 

Ademais, non poden actuar na zona na que xa as obras excederan a autorización 

concedida, para o cal deberían repoñer a legalidade e contar con autorización do 

Servizo de Conservación da Natureza. 

Por este levantamento da paralización cautelar, hai presentada unha nova 

denuncia por parte das organizacións ecoloxistas ante a Consellería de Medio 

Ambiente. 

As obras de xuño ampliaron pistas, destruíron hábitats de turbeira e levaron por 

diante restos do antigo Camiño Real Monforte-Vilafranca, así como o entorno da 

Medorra do Fial. Así mesmo, o camiño que se pretende ampliar quedou marcado 

con chantos de madeira e cintas vermellas. En xullo, as obras continuaron 

destruíndo espazos de turbeira e ampliando notablemente os camiños existentes. 

Asemade, as obras modifican o camiño de acceso (antes por Triacastela, agora 

por Samos), co cal nos atopamos ante unha modificación substancial do proxecto 

e requiriría unha nova Declaración de Impacto Ambiental. Este novo trazado 

difire do inicialmente previsto e non foi sometido a avaliación de impacto 

ambiental, polo que non está incluído na DIA do proxecto eólico aprobada en 

2005, afectando a terreos Rede Natura distintos dos orixinais.  

Así mesmo, ADEGA  e a Sociedade de Ornitoloxía de Galicia a denuncian que a 

Xunta non lles facilita acceso aos expedientes tanto da infraestrutura eléctrica 

denominada LAT 132 KV parque eólico Serra de Oribio-subestación Triacastela, 

como do Parque Eólico Serra do Oribio. 
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A Serra do Iribio é un espazo de gran valor ecolóxico e cultural. Como sinala a 

Sociedade de Ornitoloxía de Galicia, a zona é unha área importante para diversas 

especies ameazadas, destacando a presenza da tartaraña cincenta (Circus 

pygargus) e a gatafornela (Circus cyaneus), incluídas no Catálogo Galego de 

Especies Ameazadas como vulnerables e cun plan de conservación pendente de 

aprobación. Ademais, conta coa presenza de carballos ananos e coa peculiaridade 

de ter un camiño real que atravesa toda a serra, así como outros elementos como 

mámoas, neveiros, un portádego e capela. 

Asemade, o parque afectaría á área de protección do Camiño de Santiago, sendo 

visibles os aeroxeradores durante 60 km do seu trazado, polo que na Declaración 

de Impacto Ambiental de 2005 (caducada) se contemplaban medidas como 

pintado de torres e pantallas vexetais.  

Estamos a falar dun lugar de Interese Comunitario e Zona de Especial 

Conservación dos Valores Naturais (ZECVN), parte da Rede Natura 2000 e do 

ZEC Ancares –Courel e que se inclúe no proxecto de Reserva da Biosfera 

Ribeira Sacra– Serra do Oribio, así como que é área potencial no Plan de 

Recuperación do Oso Pardo (proxecto Life Oso-Pardo, cofinanciado con fondos 

europeos).  

No DOG do 16 de xullo de 2009 publícase o anuncio da resolución do 18 de 

xuño de 2009 polo que se aproba definitivamente o proxecto sectorial de 

incidencia supramunicipal do “Parque Eólico Oribio”.  

Dende entón, o proxecto ficou parado. A súa declaración de impacto ambiental 

fora aprobada no ano 2005, momento dende o que se modificaron as 

circunstancias tecnolóxicas, enerxéticas e ambientais. Ademais, aprobouse o Plan 

Director da Rede Natura 2000 que, prohibe a instalación de novos parques 

eólicos nos espazos desta rede.  
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O 1 de outubro de 2018 publícase no DOG a aprobación definitiva do proxecto 

sectorial de incidencia supramunicipal da infraestrutura eléctrica denominada 

LAT 132 kV parque eólico Serra de Oribio-subestación Triacastela. 

As obras de xullo na serra do Iribio tamén son a probable causa da 

contaminación da auga da traída da veciñanza de Toca (hai unha investigación en 

curso), que apareceu o 23 de xullo con signos de contaminación. Por riba do 

lugar de Toca hai unha canteira de pizarra, na zona onde se sitúa o manancial de 

Toca, onde se deposita a terra vexetal e os materiais de refugallo procedentes das 

obras de ampliación de camiños realizadas por Fergo Galicia Vento na serra do 

Iribio. 

 

Polo exposto, o deputado e a deputada que subscriben formulan a seguinte 

pregunta á Xunta: 

 

- Que medidas vai impulsar a Xunta para protexer a riqueza natural e patrimonial 

da Serra do Iribio? 

- Ten a Xunta algunha solicitude de modificación do proxecto sectorial de 

incidencia supramunicipal do “Parque Eólico Oribio”? 

- Considera compatible o proxecto eólico do “Oribio” cos valores 

medioambientais da Serra do Iribio? 

- Non considera a Xunta que o proxecto precisaría, para ir adiante, unha nova 

Declaración de Impacto Ambiental? 

- Que actuacións tomou a Consellería de Medio Ambiente diante do 

levantamento da paralización cautelar das obras na serra do Iribio por parte do 

Concello de Samos? 

- Non considera a Xunta que as obras realizadas por Fergo Galicia Vento na serra 

do Iribio precisan de autorización do Servizo de Conservación da Natureza? 
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- Non considera a Xunta que a resolución do Concello de Samos autorizando as 

obras en xullo pode favorecer danos irreversibles sobre os hábitats e as especies 

protexidas nun espazo da Rede Natura 2000? 

- Ten a Xunta algunha petición de legalización das obras realizadas por parte da 

empresa Fergo Galicia Vento? 

- Vai a Xunta legalizar todas as obras realizadas na serra do Iribio? 

- Por que a Xunta non facilita o acceso aos expedientes da infraestrutura eléctrica 

denominada LAT 132 KV parque eólico Serra de Oribio-subestación Triacastela, 

como do Parque Eólico Serra do Oribio por parte das organizacións ecoloxistas 

interesadas? 

- Ten constancia a Xunta da situación de contaminación das augas da traída 

veciñal de Toca? Que actuacións ten feito ao respecto? 

- Vai a Xunta continuar a súa permisividade coa fragmentación dos proxectos 

eólicos para facilitar ás empresas eludir trámites ambientais? 

 

Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Deputada e deputado do G.P Mixto 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
David Rodríguez Estévez na data 06/08/2019 11:44:33 

 
Paula Vázquez Verao na data 06/08/2019 11:44:39 
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 Á Mesa do Parlamento  
  
María Isabel Novo Fariña, Paula Prado del Río, María Julia Rodríguez Barreira, 
Beatriz Mato Otero, Jacobo Moreira Ferro,José Manuel Rey Varela, Alberto Pazos 
Couñago e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes 
do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para 
o seu debate en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e 
Interior. 
 
A contribución e o esforzo do goberno autonómico en materia de emerxencias supera 
as competencias que ten establecida por Lei. A Xunta contribúe de maneira directa ao 
financiamento de servizos de emerxencias porque considera unha prioridade contar 
con servizos que se atopen plenamente dotados e preparados ante calquer situación 
de emerxencias que poidan afectar á poboación.  
 
Xa dentro das competencias autonómicas, a Lei 5/2007 de 7 de Maio de Emerxencias 
de Galicia crea a Axencia Galega de Emerxencias configurándoa como un ente 
instrumental encargado do estudo e a execución da política autonómica en materia de 
protección civil e xestión das emerxencias.  
 
No seu artigo 18 sobre as funcións correspóndelle á Axencia Galega de Emerxencias: “ 
Pór a a disposición dos órganos competentes da Xunta de Galicia os medios á súa 
disposición para a xestión das emerxencias de interese galego baixo a superior 
direción da persoa titular da presidencia da Xunta ou da persoa titular da conselllería na 
que esta delegue e mais daqueloutras emerxencias que os plans especiais ou 
territoriais determinen”  
A AXEGA fai unha gran labor no eido das emerxencias as cales podemos tipificar en 
emerxencias ordinarias, onde non é preciso a actuación dun plan porque os medios 
habituais son suficientes, e as emerxencias extraodinarias, aquelas nas que se supera 
a capacidade de resposta dos dispositivos habituais de atención ás emerxencias e se 
necesitan medidas adicionais e extraordinarias.  
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta oral 
en Comisión:  
 
-Que medios pon a dispor a Axencia Galega de Emerxencias para a xestión das 
emerxencias ordinarias e as emerxencias extraordinarias?  
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Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Paula Prado Del Río na data 06/08/2019 12:12:34 
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Beatriz Mato Otero na data 06/08/2019 12:13:11 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 06/08/2019 12:13:32 
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Diego Calvo Pouso na data 06/08/2019 12:14:21 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Marián García Míguez, Paula Prado del Río, Encarna Amigo Díaz, Aurelio Núñez 
Centeno, Marta Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya 
Salorio Porral e Miguel Tellado Filgueira deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara presentan, ante esta Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
O Observatorio galego contra a violencia de xénero constituíuse no ano 2014 co 
obxectivo fundamental de coordinar o labor das institucións que loitan contra esta lacra 
na Comunidade Autónoma. Así, Xunta de Galicia, Tribunal Superior de Xustiza de 
Galicia, Fiscalía Superior de Galicia, FEGAMP, colectivos sociais, organizacións 
sindicais, entidades de apoio á muller e representantes de diferentes medios de 
comunicación participan no seo do Observatorio.  
 
Trátase dun organismo consultivo que avalía as políticas de protección e prevención da 
violencia de xénero e vela polo seu cumprimento. Neste marco, recolle e analiza datos 
co fin de dispoñer dunha estatística fiable na Comunidade Autónoma e elabora 
informes relacionados con este eido.  
 
Un dos tres grupos de traballo que se crearon dentro do Observatorio veu dedicando os 
seus esforzos á elaboración dun Protocolo de coordinación e cooperación institucional 
fronte á violencia de xénero para a Comunidade Autónoma de Galicia. O documento, 
que foi finalmente publicado no mes de xullo de 2017, prevé, entre outros aspectos, 
que as persoas vítimas de violencia de xénero conten cunha persoa profesional única 
de referencia na súa relación coa administración e establece protocolos claros de 
actuación para o persoal que intervén nos diferentes ámbitos (sanitario, educativo, 
xudicial, etc.).  
 
A Secretaria Xeral de Igualdade deu boa conta do contido do texto na súa 
comparecencia do día 28 de setembro de 2017 na Comisión 5ª de Sanidade, Política 
Social e Emprego do Parlamento de Galicia.  
 
Cómpre agora coñecer as accións que se están a desenvolver para acadar a efectiva 
implantación das previsións do Protocolo.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta oral 
en comisión:  
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-Que medidas está a desenvolver a Xunta de Galicia para favorecer o coñecemento e 
aplicación das previsións recollidas no Protocolo de coordinación e cooperación 
institucional contra a violencia de xénero?  
 
 
Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 06/08/2019 12:06:12 

 
Paula Prado Del Río na data 06/08/2019 12:06:23 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 06/08/2019 12:06:51 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 06/08/2019 12:07:02 

 
Marta Rodriguez Arias na data 06/08/2019 12:07:23 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 06/08/2019 12:07:34 

 
María Soraya Salorio Porral na data 06/08/2019 12:07:46 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 06/08/2019 12:07:56 
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Á Mesa do Parlamento Á Mesa do Parlamento  
 
Marián García Míguez, Paula Prado del Río, Encarna Amigo Díaz, Aurelio Núñez 
Centeno, Marta Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya 
Salorio Porral e Miguel Tellado Filgueira, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes 
do Regulamento da Cámara presentan, ante esta Mesa, a seguinte pregunta para a 
súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 
O Estatuto de Autonomía de Galicia afirma que son os poderes públicos da nosa 
comunidade autónoma os que deben promover a liberdade e a igualdade individual 
e/ou grupal para que sexa real e efectiva, eliminando as barreiras que non faciliten a 
súa plenitude.  
 
E a nosa Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento da 
violencia de xénero amosa a aposta para a eliminación de calquera tipo de violencia 
contra a muller, ben coas que o agresor ten vínculos afectivos ou os tivo nalgún 
momento, ou ben para aquelas coas que o agresor non tivo relación.  
 
A pesares do avance lexislativo, compre ter en conta outras medidas de actuación de 
cara a facilitar unha resposta específica ás mulleres vítimas de violencia machista en 
situación de discriminación múltiple: mulleres con discapacidade, en risco de exclusión 
social ou mulleres que se atopan baixo o limiar da pobreza, migrantes, mulleres do 
medio rural sen recursos, menores, maiores, mulleres con algunha dependencia... Así 
pois, todas aquelas mulleres e nenas que se atopan nunha situación máis vulnerable 
polas súas características sociais, físicas ou psíquicas.  
 
A vulnerabilidade que presenta unha muller como consecuencia da violencia de xénero 
pode verse agravada polas súas circunstancias persoais e sociais, xerando unha 
discriminación múltiple que dificulta o acceso a información e asesoramento e tamén ós 
recursos dispoñibles e á atención.  
 
Conscientes desa situación, o Partido Popular de Galicia quixo reflectir o seu 
compromiso para erradicar a posible discriminación neste eido no programa electoral 
co que gañou as eleccións autonómicas de 2016, falando explicitamente de “facilitación 
dunha resposta específica ás mulleres vítimas en situación de discriminación múltiple”.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  
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-Cales son as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para facilitar unha 
resposta específica ás mulleres vítimas de violencia machista en situación de especial 
vulnerabilidade?  
 
 
Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 06/08/2019 11:59:47 

 
Paula Prado Del Río na data 06/08/2019 12:00:33 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 06/08/2019 12:00:54 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 06/08/2019 12:01:09 

 
Marta Rodriguez Arias na data 06/08/2019 12:01:23 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 06/08/2019 12:01:56 

 
María Soraya Salorio Porral na data 06/08/2019 12:02:26 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 06/08/2019 12:02:33 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Flora Miranda Pena, Paula Quinteiro Araújo e Antón Sánchez García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto 

no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 8.ª. 

 

Existe unha preocupación evidente na poboación do Ortegal e no Concello de 

Cariño, maioritariamente na que depende do sector do mar, en relación co 

deterioro do principal motor económico do concello:  a  evidente diminución de 

determinadas capturas de especies. 

Só se falamos de bivalvos, nas áreas de marisqueo como Sismundi e Figueiroa, 

constatamos nos rexistros da Consellería do Mar preocupantes diminucións. Se 

revisamos os rexistros de Intecmar e Pescadegalicia constatamos como dun total 

de 5849 quilos de ameixa fina recollidos no 2001 pasouse a 685 no 2019.  

Se observamos outras especies, como o berberecho, pasouse de 4120 no 2006 a 

220 quilos no 2013, non recolléndose ningún quilo na actualidade. No que 

respecta á ameixa xaponesa as capturas decreceron de 14.000 quilos a 82 entre os 

anos 2001 e 2018. Hai que valorar que o marisqueo era unha fonte de emprego, 

maioritariamente de mulleres. 

Por outra banda, os e as habitantes do concello de Cariño identifican cambios 

morfolóxicos no calado do interior da ría, especialmente nas parroquias de A 

Pedra (A Caleira), Sismundi e Feás: constátase a presenza importante de lodos de 

modo que  lugares onde se teñen construído e botado barcos, como constatamos 

con testemuñas orais en Feás e Sismundi, que xa non  resultan accesibles ás 

embarcacións. O depósito de sedimentos cobre o fondo mariño, que sufriu un 

empobrecemento ostensible. Precisamente por ese depósito foi necesario un 
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dragado do Porto de Cariño que está a desenvolverse na actualidade. Hai que 

sinalar a explotación dunha mina de dunita a ceo aberto na parroquia de Landoi, 

por onde transcorre o río Seixo que desemboca en Feás, ademais do traslado por 

terra dese mineral ata o propio Porto de Cariño, onde é acumulado previamente 

ao seu transporte por mar.  

Se nos fixamos no perfil socioeconómico cómpre sinalar que hai escasos anos 

pechou a penúltima conserveira de peixe que daba emprego a un colectivo 

significativo de persoas, maioritariamente mulleres, pasando a elevarse de modo 

preocupante o desemprego global e feminino en particular, acrecentando a 

desigualdade de xénero.  

Por este motivo, a empregabilidade das mulleres cariñesas restrínxese ao sector 

dos coidados, altamente feminizado, ao sector dos servizos e á reparación de 

redes, que dificilmente procura ingresos suficientes para o mantemento dunha 

vida economicamente autónoma.  

A desaparición de recursos no sector primario e a mingua do emprego das 

mulleres tamén se acompañou dun notable avellentamento poboacional e da 

perda de habitantes. O reflexo máis demoledor obtémolo no Colexio Público, no 

que de máis de 800 nenos e nenas escolarizadas nos anos oitenta pasouse na 

actualidade a escasos cento oitenta.  

Por este motivo, as deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral en Comisión: 

-Cal é a explicación da Xunta de Galicia sobre a diminución tan significativa de 

capturas de bivalvos na ría de Ortegal, e no Concello de Cariño en particular? 

-Que ten feito a Xunta de Galicia para avaliar e tentar reverter a desaparición do 

marisqueo no Ortegal, en particular no Concello de Cariño? 

-Que ten feito a Xunta de Galicia para paliar a desigualdade de xénero no que 

respecta á empregabilidade das mulleres do Concello de Cariño? 
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-Existe algún programa para o desenvolvemento socioeconómico, a formación, 

diversificación e fomento da empregabilidade na comarca do Ortegal, 

especialmente con sesgo de xénero? 

-Cal é a valoración que fai a Xunta de Galicia da situación económica e 

demográfica da comarca do Ortegal? 

 

 Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019. 

 

  Asdo.: Flora Miranda Pena 

   Paula Quinteiro Araújo 

   Antón Sánchez García 

  Deputadas e deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Flora María Miranda Pena na data 06/08/2019 12:42:35 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 06/08/2019 12:42:47 
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Antón Sánchez García na data 06/08/2019 12:43:01 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernandez Prado, Jose Manuel Rey Varela, Antonio 
Mouriño Villar, Jacobo Moreira Ferro, Mª Julia Rodríguez Barreira, Gonzalo 
Trénor López e Daniel Varela Suanzes-Carpegna, deputados e deputadas do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara presentan, ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras 
Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
O Goberno galego nos últimos anos veu intensificando a súa aposta pola rehabilitación 
de vivendas na nosa Comunidade a través da convocatoria de distintas liñas de axuda 
destinadas a preservar o patrimonio construído, mellorar as condicións das vivendas 
dos galegos e así incidir nunha mellor calidade de vida dos cidadáns.  
 
Esta aposta responde a un compromiso expresado polo Partido Popular de Galicia no 
programa electoral co que obtivo a confianza maioritaria da cidadanía galega en 
setembro de 2016. Este programa, que dedicaba un epígrafe específico á recuperación 
dos cascos históricos facía unha mención expresa a unha actuación singular co nome 
Rexurbe e que se definía deste xeito: “Realizaranse intervencións directas e intensas 
de carácter público adquirindo e rehabilitando edificacións completas para conseguir a 
recuperación de espazos urbanos moi degradados onde a iniciativa privada non realiza 
ningunha intervención debido ao alto grado de deterioro ou marxinalidade do ámbito. 
Deste xeito, recuperaranse importantes espazos urbanos conseguindo dinamizar 
economicamente estes ámbitos, protexer o patrimonio construído e fixar poboación nos 
cascos históricos de Galicia”.  
 
Seguindo este compromiso, nesta lexislatura ademais das distintas liñas de axudas 
dirixidas aos propietarios e aos concellos para a rehabilitación de vivendas e dos 
contornos urbanos, a Xunta tamén está a impulsar outras actuacións directas de 
rehabilitación, en distintas cidades galegas, en inmobles que son da súa propiedade.  
 
Recentemente, tamén anunciaba que ía seguir apostando por estas actuacións de 
rehabilitación directa, coa adquisición de novos inmobles en distintos centros históricos 
de cidades e vilas galegas.  
O pasado 12 de xaneiro publicaba unha oferta pública de adquisición de inmobles nos 
núcleos históricos dos concellos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense que serán 
rehabilitados directamente pola Xunta no marco do Programa Rexurbe.  
 
É por iso que os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas 
orais en comisión:  
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1. Que investimento prevé destinar a Xunta para a adquisición de inmobles nos 
núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense, no marco do programa 
Rexurbe, e para a súa posterior rehabilitación? 

  
2. Cales son os obxectivos desta iniciativa?  

 
 
Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2019. 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 06/08/2019 13:05:47 

 
Martín Fernández Prado na data 06/08/2019 13:06:09 

 
José Manuel Rey Varela na data 06/08/2019 13:06:38 

 
Antonio Mouriño Villar na data 06/08/2019 13:06:51 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 06/08/2019 13:07:48 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 06/08/2019 13:07:58 

 
Gonzalo Trenor López na data 06/08/2019 13:08:18 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 06/08/2019 13:08:49 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernandez Prado, Antonio Mouriño Villar, MªJulia 
Rodríguez Barreira, Gonzalo Trénor López, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Varela 
Suanzes-Carpegna, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara presentan, ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
En decembro do 2017 a Consellería de Infraestruturas e Vivenda presentou 
públicamente o observatorio da Vivenda de Galicia (OVG), destinado a servir de apoio 
aos axentes públicos e privados que interveñen neste sector.  
 
Un espazo de intercambio de información, propostas e comunicación do sector.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 
preguntas:  
 

1. Que traballos desenvolve ou vai desenvolver o Observatorio da Vivenda de 
Galicia e de que maneira os resultados se poñerán á disposición dos cidadáns 
de Galicia?  
 

2. Cal é a composición do Observatorio de Vivenda de Galicia?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 6 de agosto de 2.019.  
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Á Mesa do Parlamento Á Mesa do Parlamento  
 
Martín Fernández Prado, Jaime Castiñeira Broz, Antonio Mouriño Villar, Gonzalo 
Trénor López, Daniel Luís Varela Suanzes-Carpegna, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
e Jacobo Moreira Ferro, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
A Xunta de Galicia, a través do Instituto Galego de Vivenda e Solo, vén promovendo a 
construción de solo industrial en Galicia para o desenvolvemento económico e para 
favorecer a creación de emprego.  
Estes polígonos implántanse e deséñanse seguindo o Plan Sectorial de Solo Industrial 
de Galicia que determina o tipo e ubicación destes polígonos en función dos existentes, 
da dispoñibilidade de solo, das necesidades e demandas e da actividade económica 
das distintas zonas.  
 
Unha das zonas de maior necesidade e demanda de solo industrial e a área 
metropolitana da Coruña, en especial, polo enorme crecemento dalgunhas empresas 
de implantación internacional e os seus provedores e a recente posta en 
funcionamento da dársena de Langosteira, o coñecido como Porto exterior da Coruña.  
 
Estes e outros axentes, fan desta área un dos motores económicos de Galicia e unha 
das de maior actividade económica e exportadora de toda España.  
Dada esta actividade económica o Plan sectorial de Solo Industrial de Galicia definiu en 
Arteixo o polígono industrial de Morás, que será, unha vez rematado, un dos maiores 
de Galicia, aínda que está previsto o seu desenvolvemento en diversas fases.  
 
Unha vez pasados os peores anos da crise económica e cunha economía española e 
galega en recuperación e crecemento, volve demandarse solo industrial por parte das 
empresas e industrias ubicadas no contorno da Coruña e é por iso, que en 2017 a 
Xunta de Galicia reactivou as obras de urbanización do parque empresarial de Morás, 
en Arteixo, e anunciou a adxudicación dunha importante superficie a unha empresa 
interesada en instalarse no mesmo.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
-Que actuacións está a levar a cabo a Xunta de Galicia de cara á posta en 
funcionamento do parque empresarial de Morás?  
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Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2.019.  
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Á Mesa do Parlamento  
 
Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernandez Prado, Jacobo Moreira Ferro, Antonio 
Mouriño Villar, Mª Julia Rodríguez Barreira, Gonzalo Trénor López e Daniel Varela 
Suanzes-Carpegna, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
 
A conselleira de Infraestruturas en vivenda na súa comparecencia no Pleno do día 7 de 
febreiro de 2017, facía mención ás distintas actuacións levadas a cabo pola Consellería 
así como aos novos programas que se ían poñer en marcha en materia de vivenda e 
rehabilitación.  
 
Falaba a Conselleira de que as actuacións tiñan un dobre obxectivo no que viñan 
traballado dende había anos:  
 
-Incrementar a calidade de vida dos galegos e das galegas.  
-Contribuír ao progreso económico.  
 
Dous eixes que guiaron a política da Consellería en anos pasados: unha política para 
as persoas e para o impulso da competitividade económica, que tamén centrarán o 
traballo futuro.  
 
No eido da vivenda estase a poñer o foco, nos programas dirixidos a facilitar o acceso 
a unha vivenda ás persoas e ás familias con máis dificultades. Cuns programas como o 
Bono Social, o Programa Rehaluga, a rehabilitación do parque de vivendas públicas, 
etc. .  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
-Que balance fai a Xunta de Galicia dos programas postos en marcha e das axudas 
concedidas en materia de vivenda?  
 
 
Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2.019  
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira, Francisco Casal Vidal e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7.ª, 

sobre as condicións salariais e laborais das Brigadas Municipais de Prevención e 

Extinción de Incendios. 

 

Dende o colectivo de bombeiros e bombeiras forestais dos concellos de Galicia 

(conformado no ano 2018 por máis de 1765 efectivos nas distintas categorías de 

Bombeiros/as forestais xefes/as de brigada, Bombeiros/as forestais condutores/as, 

Bombeiros/as forestais e Bombeiros/as forestais condutores/as de motobomba), 

constituídos e representados unha gran parte deles pola asociación 

BOMFOCOGA, mostran unha enorme preocupación e incerteza, tanto polas 

condicións laborais nas que se atopan, coma polos cambios nas listas de 

contratación do decreto 37/2006, xa que esta afecta por completo ás listas nas 

cales este colectivo obtén puntuación por servizos prestados dende case a súa 

mesma creación. 

A realidade na que se atopan a día de hoxe algunhas brigadas contra incendios 

forestais é sangrante. Exemplo real dunha brigada dun concello ourensán: 

 Realización do curso de incendios e probas médicas ao mesmo tempo que 

outras empresas que non tiñan que ver co sector. 

 A proba de oído fíxose coa cámara de insonorización estragada. 

 Non se fixo ningunha práctica con motobomba, mangueiras, punta de 

lanza, batelumes... 

 As prácticas fixéronse a posteriori do inicio do contrato. 
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 Cando comezaron a traballar 3 dos 5 compoñentes da brigada estaban sen 

botas de protección individual, 3 sen lanterna, 5 sen cubrecalugas, fundas 

e guantes fora da talla que precisan e sen botiquín. 

 Vehículo en precario (alertaron a brigada que foran a modo con el que 

freaba mal). Asento do piloto non regulable. Portas que non pechan. Perda 

de combustible. Roda de reposto fora do seu habitáculo (mesturada con 

mochilas, arneses, cascos... ) 

 Base sen pechadura,  aseos nin taquillas.  

 Ferramenta de traballo en precario. Rozadoiras solo con fío e sen repostos. 

Ausencia de material de corta, etc... 

 

Por todo o exposto, os deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

 

Que balance fai a Consellería de Medio Rural da situación na que se atopan as 

Brigadas dos Concellos de Bombeiros Forestais? 

Pensa mudar a Consellería de Medio Rural este convenio para que as brigadas 

teñan unhas condicións salariais dignas e iguais entre distintos concellos, así 

coma epi´s, vehículos, material de traballo, e formación adecuada? 

 

Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Francisco Casal Vidal 

Paula Vázquez Verao 

Deputados, deputada e voceiro do G.P. Mixto. 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

Ano a ano, no verán, o Centro de Saúde de Ribadumia sofre as consecuencias da 

falta de investimento da Xunta en Atención Primaria, pois non se cobren as 

vacacións do persoal facultativo, o que deixa ao centro cunha soa praza de 

medicina de familia durante as vacacións. 

 

A situación de non cobertura das vacacións do persoal satura as axendas da 

facultativa que queda no Centro de Saúde, co cal se producen agardas na 

obtención de cita en Atención Primaria. 

 

O Centro de Saúde de Ribadumia conta con dúas prazas de Medicina de Familia 

e unha de Pediatría, así como dúas de Enfermaría. 

 

Asemade, unha das profesionais xubílase este verán. 

 

A falta de cobertura das vacacións do persoal facultativo está a mobilizar á 

cidadanía de Ribadumia, mobilizacións que apoiamos. 

 

O Concello de Ribadumia ten 5.069 habitantes (IGE 2018), estando uns 800 en 

idade pediátrica, cifra á que hai que engadir o aumento de visitantes e turistas no 

verán. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5.ª: 
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- Cales son os plans do Sergas para garantir a asistencia sanitaria no Centro de 

Saúde de Ribadumia con dúas prazas de Medicina Xeral? 

 

- Vai o Sergas deixar de discriminar a Ribadumia e cubrir as vacacións do persoal 

do Centro de Saúde? 

 

- Cando vai o Sergas garantir a cobertura das vacacións do persoal facultativo do 

Centro de Saúde de Ribadumia? 

 

- Coñece o Sergas a situación de atraso na obtención de cita en Atención Primaria 

en Ribadumia? Cales son os datos? 

 

Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 
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Á MESA DO PARLAMENTO. 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª 

 

As bolsas e axudas ao estudo foron minguando e recortándose de xeito 

vertixinoso. O alumnado en xeral recibe menos bolsas para axuda á súa 

formación.  As bolsas dependentes do Ministerio de Educación e Ciencia tiveron 

un recorte máximo na etapa de goberno do PP.  

Segundo o Informe a Universidade española en cifras do ano 2014-2015, a  

financiación media por persoa bolseira rebaixouse ata os niveis do curso 

académico 2006-2007, chegando aos 2637 euros cando no ano 2012-2013 estas 

bolsas acadaban os 3256 euros de media por persoa bolseira. No curso 2014-

2015  o alumnado recibía un 20% menos de media con respecto ao curso 

2012/13. 

Segundo o mesmo informe para o curso 2016-2017, no Estado mantéñense os 

niveis medios de prezos públicos universitarios máis caros da UE, sendo as 

matrículas de mestrías as 3ªs máis caras da UE. No que respecta a ensino 

universitario de grao, é o sexto Estado con prezos máis caros. 

O Real Decreto 14/2012 de medidas urxentes de racionalización do gasto no 

ámbito educativo incrementou as diferencias nas taxas, ata acadar unha fenda de 

21,6 euros por crédito nos prezos medios aplicados na primeira matrícula nas 

universidades, chegando en Galicia aos 11,9 €. Isto xera desigualdades que se 

fixeron visibles a partir o ano 2012/2013, nos que se incrementaron os prezos 

públicos chegando no caso de Galicia a un 5,1%.  
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Isto supón diferencias por exemplo entre territorios de prezos de ata o 93% de 

diferencia na primeira matrícula, mentres que inda que o número de persoas 

bolseiras aumenta, baixan as contías das bolsas. 

Neste ano o Consello Escolar bloqueou temporalmente a tramitación do novo 

decreto de bolsas do Goberno, por considerar este como unha continuación das 

políticas de Wert, que impuxo  no ano 2013 nas bolsas unha parte fixa e unha 

variable, ligada aos resultados académicos. Ademais de ser intelixente hai que ser 

pobre de solemnidade para obter unha bolsa. 

 

Por todo o exposto, a deputada que subscribe presenta a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral: 

 

1.-  Cantas persoas se quedaron sen bolsa consecuencia da aplicación do Decreto 

Wert? Cantas por provincia no noso país? 

2.- Canta xente non puido continuar os seus estudos, por non obter a nota 

suficiente que permitise a obtención de bolsa? 

3.- Desa xente canta tivo que devolver as bolsas, a canto ascendeu o importe total 

por provincia, a cantas persoas afectou e desas devolucións cantos cartos foron 

en concepto de bolsas, e cantos en concepto de xuros?  

4.- Canta xente quedou sen formalizar matrícula ou renunciou á mesma, despois 

de facer a solicitude no noso país? Desglose por centros non universitarios e 

universitarios e provincias.   

Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 07/08/2019 11:37:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento desta Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O colectivo de enfermeiros e enfermeiras eventuais do Sergas (a maioría son mulleres) vive 

sometido a un ritmo de traballo que esixe, durante anos, concatenación de contratos, non ter 

vacacións, permisos de maternidade ou baixas laborais, polas penalizacións que se impoñen 

ao non aceptar ofertas de traballo, e que impón unha mobilidade extrema entre servizos e 

ausencia total de posibilidades de conciliación familiar e social. 

 

Esta situación afecta a unhas dez mil persoas, enfermeiras e enfermeiros formados e 

cualificados. A convocatoria de oposicións non resolve a situación, pois sempre son prazas 

insuficientes. 

 

Tampouco o “contrato de continuidade e estabilidade” non garante tal, pois conleva, por 

exemplo, ter un contrato de acumulación de tarefas de doce meses en como mínimo dous 

centros sen garantías de continuidade asistencial ou sigue limitando a posibilidade de ter 

vacacións, pois as e os profesionais que asuman este contrato cobren as vacacións das 

compañeiras titulares. 

 

A  Asociación de Enfermería Sociosanitaria da Coruña elaborou unha enquisa a enfermeiros 

e enfermeiras eventuais, considerándose precarios o 89% dos enquisados. Dita enquisa, que 

recolle datos entre o 11 de marzo e o 16 de maio do 2019, “recolle un total de 808 resultados, 

dos cales se excluíron 73 debido a respostas inválidas e duplicadas nos resultados finais, 

quedando finalmente un total de 735 enquisas válidas”. 

 

“O primeiro dato que podemos observar é que o 89,12% das persoas enquisadas foron 

mulleres mentres que tan só un 10,9% son homes. Do total dos enquisados, un 73,7% non 
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teñen fillos e a súa media de idade sitúase nos 32,2 anos (sendo 21 anos a idade do máis 

xove  e 54 anos a do máis maior).” 

 

“Destas persoas, a media de anos que pasan anotados nas listas é de 8,14 anos, sendo 24 os 

anos do que máis tempo leva, e inferior a 1 ano o de menor tempo de permanencia. Un 

78,7% dos enquisados levan nas listas 5 anos ou mais; un 44,4% do total levan 10 ou máis 

de 10 anos.” 

 

“De todos os enquisados, só un 19,2% ten unha vacante ou comisión fronte a un 80,8% que 

non a teñen. Os que si teñen vacante ou comisión, levan con ela unha media de 3,2 anos. Iso 

si, para conseguila tiveron que pasar 12,2 anos desde que sumaron o seu primeiro contrato 

no Servizo Galego de Saúde. A media de contratos asinados non último ano é de 24 

contratos, superando os 300 contratos a persoa que máis número deles asinou.” 

 

O Consello de Contas, nos seus informes de fiscalización referidos ao Sergas, remitidos este 

mes de xullo ao Parlamento, indica que “os índices de temporalidade continúan sendo altos, 

40% en atención especializada e 28,1% en primaria (datos de 2017), observándose un 

incremento interanual deles. No ano 2016 situábanse, respectivamente, nun 37,6% e nun 

26,3%”. Así, o Consello de Contas desmenten as falacias do xerente do Sergas e do propio 

Presidente Feijóo, que afirmaron, respectivamente que a precariedade “non é unha situación 

habitual, o 85% do persoal do Sergas ten vínculos estables” e que o 88% do persoal do 

Sergas ten un “nomeamento definitivo”. 

 

O labor enfermeiro é imprescindible nun sistema sanitario público que aspire á calidade, e 

debe ser valorado na súa faceta asistencial, investigadora e docente, así como en postos de 

responsabilidade no deseño de políticas de saúde pública e xestión. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de Galicia: 

 

- Como valora o Sergas os datos da enquisa da Enfermaría galega precaria? 
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- Considera a Xunta que coa xeralización deste tipo de contratacións en enfermaría se 

permite a especialización? 

 

- Considera a Xunta compatible este tipo de contratos coa conciliación? 

 

- Por que menten o Xerente do Sergas e o Presidente da Xunta sobre as cifras da 

estabilidade laboral no Sergas? 

 

-Cal é a dotación actual de enfermeiros e enfermeiras? 

 

- Cal é a rateo de persoal de enfermaría en cada hospital do Sergas e en cada distrito 

sanitario? Cal é o número de contratos inferiores a un ano en cada distrito sanitario? 

 

- Cales son as previsións de necesidades de enfermeiros e enfermeiras? 

 

- Cantas vacantes de enfermaría existen no SERGAS e cal é a programación ao respecto da 

súa cobertura e con que modalidade de contrato? 

 

-Cales son as estimacións de convocatoria de prazas nas sucesivas oposicións para 

profesionais de enfermaría? 

 

- Que vai facer a Xunta ante a enorme precariedade laboral dos e das enfermeiras eventuais 

do Sergas? 

 

- Que datos ten a Xunta sobre eventualidade en enfermería, auxiliares, celadores/as e 

especialistas? 

 

Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2019. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 07/08/2019 12:19:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión, sobre as axudas de aluguer enmarcadas no Plan estatal de 

Vivenda 2018-2021 para a mocidade e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza 

ao respecto. 

 

A Xunta de Galiza convocou en xullo de 2018 as axudas de aluguer previstas no 

marco do Plan estatal de Vivenda 2018-2021. 

A convocatoria componse de dúas liñas, unha delas dirixida a menores de 35 

anos que foi resolta en xullo de 2018, un ano despois e con meses de demora a respecto 

do prazo previsto nas bases reguladoras da convocatoria que fixaba un período de 5 

meses. 

Alén do atraso, dun ano, cando a Xunta de Galiza publicou a listaxe de persoas 

beneficiarias indicou que só foran concedidas as axudas a aquelas solicitudes puntuadas 

cunha nota superior a 0,541196. Todas aquelas persoas con puntuación inferior a esa 

nota de corte –malia cumpriren coas condicións exixidas na convocatoria-- ficaron sen 

axuda “por non dispor de cobertura orzamentaria”, segundo recoñeceu a Consellaría. 

En 2018 presentáronse máis de 12.000 solicitudes ás axudas de aluguer –nas 

distintas liñas-- porén o orzamento do programa apenas chega para cubrir un terzo das 
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mesmas. Neste senso, malia que a resolución de convocatoria e o propio convenio 

asinado entre a Xunta de Galiza e o Goberno español prevé a posibilidade de introducir 

mudanzas orzamentarias para atender a demanda dos distintos programas, o Goberno 

galego optou por deixar tiradas milleiros de persoas. 

A mocidade galega atópase nunha situación que imposibilita a súa 

emancipación. De facto, Galiza sitúase –segundo os datos do Observatorio de 

Emancipación estatal-- como a terceira comunidade con menor emancipación entre os 

25 e 29 anos. 

Isto débese ás precarias condicións laborais e salariais que padece a mocidade 

mais tamén á ausencia dunha política pública e social de vivenda no noso país desde hai 

unha década. 

Exemplo diso é que máis de 4.000 mozas e mozos están inscritos no Rexistro de 

demandantes de Vivenda Protexida da Xunta, principalmente en aluguer. Unha listaxe 

de agarda que non avanza pola escasísima oferta de arrendamento público. 

A vivenda é un dereito e a Xunta de Galiza é responsábel de o garantir, tamén e 

especialmente para a mocidade que debe contar coas condicións necesarias para 

desenvolver un proxecto de vida autónomo e independente. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en comisión: 

- Por que demorou un ano a Xunta de Galiza en resolver as axudas ao aluguer 

para menores de 35 anos? 
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- Cantas persoas solicitaron en total as axudas? Cantas foron concedidas? Cantas 

persoas cumprían os requisitos e viron denegada a súa solicitude por falta de 

orzamento? 

- Vai convocar a Xunta de Galiza estas axudas en 2019? De ser así, cando? 

- Cre o Goberno galego que está a garantir o dereito de acceso a vivenda á 

mocidade galega? 

 

Santiago de Compostela, 07 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 07/08/2019 12:57:25 
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Xosé Luis Bará Torres na data 07/08/2019 12:57:37 

 

María Montserrat Prado Cores na data 07/08/2019 12:57:44 

 

Noa Presas Bergantiños na data 07/08/2019 12:57:53 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 07/08/2019 12:58:02 

 

Ana Pontón Mondelo na data 07/08/2019 12:58:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión, sobre o investimento da Xunta de Galiza no Festival 

Internacional de Cine de Ourense (OUFF). 

 

Recentemente nunha entrevista publicada polo xornal La Región, o director do 

Festival Internacional de Cine de Ourense (OUFF) afirmou contar para a edición de 

2019 con 100.000 euros achegados pola Consellaría de Cultura e Turismo da Xunta de 

Galiza. 

 

O Grupo parlamentario do Bloque Nacionalista Galego solicitou a través do 

artigo 9 do Regulamento o convenio asinado entre a AGADIC e a Deputación de 

Ourense para coñecer a contía económica e condicións da colaboración entre a Axencia 

e a organización do OUFF. 

 

Neste senso, de acordo co devandito convenio, a AGADIC achegou en 2018 ao 

OUFF 26.000 euros. 
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As declaracións do seu director causaron sorpresa e certa estupefacción entre o 

sector dos festivais de cinema do noso país pola elevada aportación pública coa que 

contaría o festival ourensán da man da Xunta. Cómpre lembrar que as axudas públicas 

que a AGADIC destina aos festivais audiovisuais  (ren réxime de concorrencia 

competitiva) contan, en 2019, cun orzamento total de 170.000 euros.. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en comisión: 

- Cal é a contía total que a Xunta de Galiza achega á organización do OUFF e en 

concepto de que? 

- Achega máis recursos públicos que os comprometidos no convenio asinado 

entre a AGADIC e a Deputación de Ourense? 

- É certo que en 2019 a Consellaría de Cultura aportará 100.000 euros á 

organización deste festival? De ser así, por que e a razón de que programas 

orzamentarios? 

- Cre a Xunta de Galiza que 100 mil euros a un só festival fronte a 170 mil en 

subvencións para os demais certames representa o interese xeral do sector? 

Santiago de Compostela, 07 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 
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Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 07/08/2019 13:13:35 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 07/08/2019 13:13:49 

 

María Montserrat Prado Cores na data 07/08/2019 13:13:58 

 

Noa Presas Bergantiños na data 07/08/2019 13:14:05 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 07/08/2019 13:14:16 

 

Ana Pontón Mondelo na data 07/08/2019 13:14:27 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
IY

yj
9T

dg
y8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

170878

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROIYyj9Tdgy8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 
 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Luís Manuel Álvarez Martínez e María 

Luisa Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 
 

 

O Consello da Xunta de Galicia o 21 de febreiro de 2019 autorizou a licitación 

das obras para iniciar a 1ª fase de prolongación da Vía Ártabra ata a autoestrada 

AP-9, entre o enlace da N-VI e a estrada autonómica AC-221,  San Pedro de Nós- 

Mabegondo, cun orzamento superior a 29,6 millóns de euros.  
 

A referencia do Consello da Xunta de Galicia sinala que a licitación inclúe unha 

modificación do contrato para executar a segunda fase da obra de entronque coa 

AP-9 en canto o Ministerio de Fomento autorice esta conexión, cun investimento 

total de 35 millóns de euros.  
 

Remata a nota do Consello indicando que a Vía Ártabra é unha vía estratéxica 

para a Xunta de Galicia definida no Plan sectorial da rede viaria da Coruña, 

Arteixo, Culleredo, Cambre e Oleiros, cuxos obxectivos son lograr mellorar as 

comunicacións na área da Coruña e articular unha vía transversal para facilitar os 

tráficos de entrada á cidade a través da N-VI, AP-9 e A-6. 
 

Débese de lembrar que o dito Plan sectorial, aprobado en 2004, naceu coa 

premisa de ser algo máis que un plan de infraestruturas de rede viaria, por iso 

define determinacións de política de intervención territorial que comprometen os 

documentos que desenvolvan o plan; entre estas determinacións destacan a 

potenciación da actividade comercial, o maior equilibrio territorial e cohesión 

social e a liberalización das peaxes. 
 

Unha visión ampla das infraestruturas viarias de toda a contorna metropolitana da 

Coruña non pode circunscribirse á conexión da Vía Ártabra coa AP-9, 

incrementando a densidade de tráfico de saída e entrada á cidade pola avenida de 

Alfonso Molina, no canto de buscar alternativas a esta vía urbana saturada; ao 

tempo que unha verdadeira conexión dos concellos afectados, do conxunto de 

polígonos industriais do cinto metropolitano da Coruña e das instalacións 
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portuarias esixe priorizar a conexión da Vía Ártabra coa A-6. Esta conexión debe 

de ser a verdadeira circunvalación de toda a comarca, xunto coa propia A-6 e a 

Terceira Rolda, sen custos de peaxes. Levar o remate da Vía Ártabra á A-6 era e 

segue a ser unha necesidade, coa AP-9 é unicamente unha opción parcial e cativa 

para todo o entorno metropolitano; iso si, incluso nos tres escenarios analizados 

polo Ministerio de Fomento a sociedade concesionaria Autopistas del Atlántico 

sería favorecida. 
 

Non obstante, o Plan MOVE 2009-2015 aínda en execución eliminou da súa 

programación económica para a Vía Ártabra o treito AP-9 – A-6 de 5,4 

quilómetros, cando ademais existía un estudo de trazado ata a A-6 que se podería 

ter desenvolto como proxecto construtivo.  
 

O Concello de Cambre ten achegado varios informes municipais aos centros 

directivos da Xunta de Galicia con competencia nesta materia, Dirección Xeral de 

Patrimonio Cultural, Dirección Xeral de Calidade e Avaliación Ambiental, 

Axencia Galega de Infraestruturas, sen que a día de hoxe se teñan atendido as 

incidencias postas de manifesto nos ditos informes. 
 

O pasado 1 de agosto a Sociedade Galega de Historia Natural (SGHN) denunciou 

diante da Fiscalía de Medio Ambiente “O Trazado da Vía Ártabra entre o 

Polígono de Cambre e a Autovía A6 polo seu elevado impacto ambiental, non 

avaliado conforme á lexislación vixente, e as irregularidades na súa tramitación”. 
 

Polo exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
 

1. Que medidas ten previsto adoptar o Goberno galego para asegurar a 

conexión prioritaria da Vía Ártabra coa A-6, para dar efectivo servizo á 

área metropolitana da Coruña? 
 

2. Que medidas ten previsto adoptar o Goberno galego no trazado da Vía 

Ártabra para conectar os polígonos de Espíritu Santo (Cambre) e Bergondo 

coa A-6 para garantir a competitividade das empresas asentadas neles? 
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3. Que medidas ten previsto adoptar o Goberno galego para cumprir co 

acordo de aprobación definitiva do Plan Sectorial tendo en conta o 

proxecto de trazado presentado polo Concello de Cambre no ano 2006? 
 

 

Pazo do Parlamento, 07 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia  
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 07/08/2019 13:47:19 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 07/08/2019 13:47:35 

 
María Luisa Pierres López na data 07/08/2019 13:47:56 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao,  deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O IX Congreso de Nacionalidades Europeas, organismo pertencente á Sociedade de Nacións, 

celebrado entre o 16 ao 18 de setembro de 1933, recoñeceu, por primeira vez, de xeito 

oficial a Galiza como nación. 

 

O Congreso de Nacionalidades Europeas, constituído en 1925, constituíuse como un espazo 

de atención permanente sobre os dereitos das minorías nacionais, reivindicando o dereito á 

autonomía e ao libre desenvolvemento cultural, nun contexto posterior á desintegración dos 

grandes imperios. 

 

Para acadar o recoñecemento como nación dun grupo, este debería estar “organizado nun 

país europeo”, decidido a conservar e a desenvolver a súa cultura nacional propia, que a 

maioría do grupo desexase participar no Congreso e que achegara probas ou manifestacións 

que “evidenciaran a súa existencia mediante signos exteriores demostrativos dunha vida 

colectiva con carácter duradeiro”, tal como sinala o IGADI. 

 

Galiza é o país de honra na 49ª edición do prestixioso Festival Intercéltico de Lorient, na 

Bretaña, sendo recoñecida como “Nation” e “pays” de honra. Este recoñecemento como 

“nación de honra” aparece na propia web oficial de Cultura da República francesa. Con todo, 

a televisión pública francesa eliminou calquera referencia ao carácter nacional dos pobos 

representados no festival. 

 

A Xunta, dende a súa conta oficial de twitter, sinalou que “Galicia é o “territorio de honra” 

na 49 edición deste festival. 
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O DOG do 1 de xaneiro de 1979 publicou o Decreto que declara o 25 de xullo de cada ano 

como “Día Nacional de Galicia”. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de Galicia: 

 

- Que lle molesta á Xunta sobre o feito de que se recoñeza nun festival cultural de gran 

prestixio a Galiza como nación? 

 

- Que lle molesta á Xunta o feito de que a páxina web oficial de Cultura da República 

francesa cualifique a Galiza como “nación”? 

 

- Cal foi a motivación da Xunta de rebaixar a caracterización do noso País de “nación” a 

“territorio”? 

 

- Por que a Xunta renega dos logros acadados historicamente na proxección internacional de 

Galiza e, concretamente, do seu recoñecemento como nación en 1933 por un organismo da 

Sociedade de Nacións? 

 

- Que actuacións ten impulsado ou vai impulsar a Xunta para divulgar o fito histórico do 

recoñecemento internacional de Galiza como nación? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2019. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Paula Vázquez Verao na data 08/08/2019 09:47:50 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 5.ª 

 

O informe 2017 do Valedor do Pobo detalla numerosas vulneracións dos dereitos dos e das 

pacientes no Hospital Psiquiátrico de Conxo e a carencia de recursos asistenciais para unha 

axeitada atención, destacando a falta de persoal contratado: 

 "insuficiencia xeral de recursos para a atención extrahospitalaria e sociosanitaria” 

 carácter "obsoleto" das instalacións. 

 necesidade de persoal para atender ás más de 200 persoas internadas. 

Estas deficiencias, sobre todo a falta de persoal, están a provocar, como recolle probado o 

Valedor, a "sobremedicación de psicofármacos nas unidades destinadas a persoas con máis 

difícil manexo", ou  "o uso das medidas de contención física como castigo". 

O Movemento Galego de Saúde Mental denuncia que "o ingreso de persoas con trastornos 

psíquicos necesitados de asistencia en Unidades de Hospitalización Psiquiátrica para 

procesos agudos estase a producir con frecuencia fóra das Unidades de Psiquiátrica dos 

Hospitais Xerais. 

Segundo o MGSM, a situación da Psiquiatría en Galiza é resultado da “desplanificación 

realizada desde o 2009 e do incualificable abandono en Galiza dos plans de reforma 

iniciados en España hai xa máis de trinta anos". 

Tanto ao informe do Valedor como ás denuncias do MGSM a Xunta respondeu como 

sempre, negando todo: "a rateo de persoal está axustada ás necesidades”, “o centro 

experimenta constantemente obras de mellora e mantemento",  “a sobremedicación forma 

parte da dinámica habitual e está sempre indicada polo facultativo de cada un dos enfermos" 

ou   "xa   existe   un   procedemento  corporativo   consensuado   polos   profesionais,  sobre 
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contención mecánica”. E esta é a gran desgraza, xa que é imposible solucionar un problema 

cando se nega a existencia do mesmo. 

Segundo a OMS, a metade dos casos de enfermidade mental inícianse antes dos catorce 

anos. A Federación de Asociacións de Familiares e Persoas con Enfermidade Mental de 

Galicia (Feafes) valora que entre un 10 e un 20% dos nenos, nenas e adolescentes teñen 

problemas de tipo psíquico, pero existen sete prazas de ingreso con condicións axeitadas ás 

súas necesidades en Santiago, mentres o Sergas segue dilatando a posta en marcha dunha 

nova unidade no Hospital Álvaro Cunqueiro que atenda ás provincias de Pontevedra e 

Ourense. Unha actuación que xa constaba na Estratexia SERGAS 2014, que en relación á 

saúde mental recollía a necesidade de "potenciar o desenvolvemento da psiquiatría infanto-

xuvenil coa creación de dispositivos de hospitalización psiquiátrica e de hospitais de día 

infanto-xuvenís". 

O MGSM lamenta que tras oito anos de dilación non se cre una unidade específica de 

atención á saúde mental para a infancia e adolescencia, dotada con novos recursos e que a 

Xunta limite a súa actuación a reordenar os espazos habilitando un corredor e que a  

Unidade de Hospitalización en saúde mental para a infancia e adolescencia do Hospital 

Clínico de Santiago creada en 2012  coa metade das prazas previstas e coa equipa asistencial 

incompleta continúe nas mesmas condicións precarias da súa inauguración. 

A OMS recomenda unha rateo de 8 psiquiatras por 100.000 habitantes. En 2016 (último ano 

con datos reportados pola maioría dos Estados membros da UE), o Estado español 

contabilizaba 10,46 psiquiatras por cada 100.000 persoas, mentres a media europea 

situábase en 18,23 profesionais. E a pesar dunha diferenza de case 8 puntos entre o Estado 

español e a media europea, en Galiza alcanzamos o récord, estando un 40% por debaixo da 

media de dotación do Estado en especialistas en  psiquiatría e psicoloxía clínicas para a 

atención á poboación, xa que, en relación á atención psicolóxica, a dotación media en Galiza 

está nos 3,5 especialistas en psicoloxía por cada 100.000 habitantes, menos da metade do 

promedio estatal que se sitúa no 5,7. 

 

Así, por exemplo, a área de saúde mental de Vigo conta cunha equipa de 63 profesionais 

para   atender   a   unha   poboación   de   máis  de  500.000  habitantes:   31 psiquiatras,   17  
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psicólogos/as, 8 MIR en psiquiatría, 4 PIR  e 3 EIR. E, mentres tanto, a incidencia da 

depresión, da ansiedade, dos trastornos de sono e os suicidios (tamén entre adolescentes) 

están aumentando nos últimos anos. 

A falta de infraestruturas, de medios e de persoal obriga á derivación a centros residenciais 

de promoción da autonomía ou de atención á dependencia das persoas que non dispoñen de 

praza en saúde mental, pero o sistema de Dependencia non conta con recursos específicos 

para atender as necesidades destes pacientes. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de Galicia: 

 

1. Realizou, tras o informe do Valedor do Pobo, algunha investigación interna sobre a 

situación da atención psiquiátrica e psicolóxica que presta o Sergas e, en concreto sobre, 

rateos de persoal por especialidades, categorías profesionais e centros, tempo medio de 

atención a cada paciente en consulta; tempo de espera para a primeira consulta e espazo 

temporal entre consultas sucesivas; pacientes psiquiátricos trasladados a centros de 

atención á dependencia por falta de camas hospitalarias nos centros do Sergas? E se é 

así, cal foi o resultado da mesma? 

 

2. Que medidas tomou o Sergas para corrixir as deficiencias estruturais e a falta de persoal 

na unidade de psiquiatría do Hospital de Conxo recollidas no informe do Valedor do 

Pobo? 

 

3. Cando vai poñer en marcha a unidade específica de atención á saúde mental para a 

infancia e adolescencia no Hospital Álvaro Cunqueiro? Con que recursos humanos e 

materiais específicos contará dita unidade? 

 

4. Vai convocar unha OPE para as categorías de Psiquiatría e Psicoloxía Clínica co 

número de prazas necesarias para igualar a rateo estatal en ambas as dúas 

especialidades? 
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5. Cando vai rematar coa práctica da derivación a centros de dependencia de pacientes 

psiquiátricos? 

6. Vai reclamar ao Estado que incremente a oferta de prazas MIR en Psiquiatría e PIR 

adaptándoas ás necesidades e demanda actual e de xeito que se acaden as rateos da UE? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 08/08/2019 10:10:17 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Flora Miranda Pena, Paula Quinteiro Araújo e Eva Solla Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

Dentro do contexto do deterioro da sanidade galega propiciada pola política de 

desmantelamento do sector público, concertacións e privatizacións da Consellería 

de Sanidade, tivemos coñecemento hai tres anos dun novo concerto co grupo 

QuironSalud e o seu Instituto de NeuroRehabilitación QuironSalud en 

Pontevedra.  

Este centro defínese como centro de referencia para persoas con Dano Cerebral 

Adquirido no que respecta á súa neurorrehabilitación.  

O Servizo Galego de Saúde concertou  a derivación de persoas que presentan 

dano cerebral adquirido con este instituto para a súa rehabilitación neurolóxica. 

Mais as condicións dese concerto son descoñecidas tanto para o noso grupo 

como para os usuarios, usuarias e entidades asociativas do ámbito. 

Descoñécense os criterios de ingreso e derivación, a duración dos tratamentos 

conveniados, os termos das estancias e das altas, as derivacións a domicilio, as 

condicións de institucionalización, etc. Tamén o seu importe económico, a 

duración do contrato, o ámbito de actuación e o modelo de actuación aplicado.   

Mentres, é crecente o número de familias e persoas con Dano Cerebral Adquirido 

que contactan con asociacións federadas para preguntar sobre estas derivacións e 

os seus termos clínicos e procedementos administrativos. Algunha delas ten 
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solicitado en varias ocasións por escrito ao Servizo Galego de Saúde o contrato 

que regula estas condicións, sen resposta.  

En base á necesidade de que a Consellería de Sanidade se ateñan aos principios 

de transparencia e acceso á información que debe ter rango público, e de que o 

Servizo Galego de Saúde sexa quen preste o servizo de neurorrehabilitación 

evitando a concertación con empresas externas nun exercicio máis de 

privatización e concertación do sistema sanitario. 

Polo anterior, preséntanse as seguintes Preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión:  

1.ª) Por que motivo exacto non fomenta a Consellería de Sanidade que esta 

neurorrehabilitación se desenvolva con recursos asistenciais públicos, investindo 

no seu desenvolvemento? 

2.ª) Cales son as condicións concretas do contrato entre a Consellería de 

Sanidade e o Instituto de Neurorrehabilitación QuironSalud de Pontevedra en 

termos económicos, temporais e asistenciais? 

3.ª) Cal é o motivo polo que esta información non se fixo pública e non se 

respostou ás entidades que o solicitaron? 

4.ª) Como valora a Xunta de Galicia este déficit na política de transparencia? 

5.ª) Cal estima a Consellería de Sanidade que sería o custe de prestar este servizo 

con recursos propios do sistema público galego de saúde? 

6.ª) Como valora a Consellería de Sanidade a demora no inicio da rehabilitación 

trala alta hospitalaria en persoas con Dano Cerebral Adquirido? 
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7ª) De cantos profesionais da psicoloxía, traballo social, logopedia e fisioterapia 

dispón o Servizo Galego de Saúde para afrontar as necesidades de rehabilitación 

con recursos públicos das persoas con Dano Cerebral Adquirido? 

8.ª) Estima a Consellería de Sanidade suficientes os recursos humanos e técnicos 

dos que dispón para afrontar o tratamento integral das persoas con Dano Cerebral 

Adquirido? 

9.ª) Que medidas concretas ten adoptado a Consellería de Sanidade, á marxe da 

concertación, para garantir a prestación sanitaria global para a rehabilitación de 

persoas con Dano Cerebral Adquirido? 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2019. 

 

  Asdo.: Flora Miranda Pena 

   Paula Quinteiro Araújo 

   Eva Solla Fernández 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Flora María Miranda Pena na data 08/08/2019 10:31:36 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 08/08/2019 10:31:48 

 

Eva Solla Fernández na data 08/08/2019 10:32:03 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Otero Rodríguez e María Dolores Toja Suárez, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

A necesidade do dragado do porto deportivo de Foz, Porto Chico, é un tema que 

se leva denunciando dende fai moitos anos. Pescadores deportivos de forma 

individual, asociacións, clubs, socorristas e partidos políticos levan anos 

denunciando a falla de calado que sufre o porto deportivo de Foz, Porto Chico, no 

que atracan moitas embarcacións  e tamén varias zodiacs de salvamento, entre 

elas a que emprega Protección Civil de Foz e tamén os socorristas de Barreiros. 

 

A nivel político o PSdeG-PSOE de Foz ten amosado publicamente o respaldo ás 

iniciativas que instaban a Portos de Galicia a acometer de xeito urxente a dragaxe 

do Porto Chico de Foz. Xa en 2013 aprobouse por unanimidade do Pleno do 

Concello de Foz unha moción do Grupo Socialista focense na que se lle instaba á 

Xunta de Galicia a que acometera esta dragaxe. 

 

Na sesión do 11 de maio de 2018 aprobouse por unanimidade unha Proposición 

non de Lei na Comisión 8ª na que se lle instaba á Xunta de Galicia a que realizara 

esta obra de dragaxe de xeito urxente.  Sen embrago, a día de hoxe a falla de 

calado e as malas condicións de abrigo das instalacións do Porto Chico de Foz 

seguen empeorando, sen que a Xunta de Galicia aporte solución algunha. 

 

 

A falla de calado implica que as embarcacións teñan problemas para entrar e saír 

de dito porto, coa conseguinte falla de seguridade que isto implica. O problema 

dáse coa marea baixa que deixa inutilizadas parte das embarcacións atracadas nos 

pantaláns. 

 

Esta situación complicouse se cabe, máis aínda, a pasada fin de semana cando os 

socorristas de Barreiros tiveron que actuar dende a praia para socorrer a varios 

bañistas ante a imposibilidade de empregar a súa zodiac de salvamento, atracada 

no Porto Chico de Foz, que debido a esa falla de calado impediu saír do porto de 

Foz ás embarcacións de salvamento. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando ten pensado a Xunta de Galicia licitar o dragado do Porto Chico de 

Foz? 

 

 

Pazo do Parlamento, 08 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Patricia Otero Rodríguez 

    María Dolores Toja Suárez 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

  

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 08/08/2019 13:36:44 

 

María Dolores Toja Suárez na data 08/08/2019 13:36:54 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, , Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª, relativas á valoración e actuacións a impulsar por parte do 

goberno galego diante da suba dos prezos dos dereitos de emisión. 

 

O mercado de emisións foi impulsado, na teoría, para dar abeiro aos obxectivos 

internacionais de redución da contaminación e, particularmente, da emisión de gases de 

efecto invernadoiro (GEI). Máis de vinte anos despois do nacemento do protocolo de 

Kioto, que acabou por estabelecer no 2005, por vez primeira, obxectivos de redución de 

emisións netas de GEI para os principais países desenvolvidos baixo un calendario de 

previsión de cumprimento, o resultado das diferentes medidas impulsadas neste tempo 

continúa sen garantir os obxectivos fixados no Acordo de París de limitar o quecemento 

global en menos dous graos e, ao mesmo tempo, ten repercusións importantes sobre a 

situación da industria galega que cómpre analizar e prever.  

Os retos da denominada transición enerxética, entre os que salienta a 

descarbonización, fan necesario que Galiza desenvolva a súa propia planificación para 

evitar que, unha vez máis, poida saír perdendo pola toma de decisións en ámbitos 

estatais ou internacionais sen que sexan tidas en conta as nosas necesidades e 

potencialidades. Neste sentido, cómpre analizar cal é o impacto para o noso país da 
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evolución do mercado do CO2 e como isto nos afecta, particularmente a nivel industrial, 

pois non é en absoluto indiferente.  

Recentemente coñecíanse as conclusións da enquisa GHS Market Sentiment 

Survey 2019 realizada entre os membros da IETA (Asociación Internacional de 

Comercio de Emisións). Nestes prevíase un aumento do prezo medio do carbono, de 

máis de 27 euros por tonelada para o período 2019-2020 e coa previsión de superar os 

36 a partir de 2021. Así mesmo, aínda que observemos só o incremento do último ano, 

desde a media de 15,88 euros por tonelada do 2018 até os datos máis recentes que sitúan 

no momento de asinar esta iniciativa o prezo por riba dos 29 euros, é obvio que é un 

factor máis alá de puntual e diante do que cómpre valorar as súas consecuencias.  

Mentres o goberno da Xunta de Galiza permanece en silencio e continúa sen 

incluír esta cuestión en axenda (abonda constatar, por exemplo, a absoluta ausencia nas 

Directrices Enerxéticas de Galiza 2020) observamos xa consecuencias que afectan aos 

galegos e galegas, tanto na configuración dos prezos enerxéticos das e dos 

consumidores domésticos como tamén na competitividade no tecido industrial. Nestes 

meses puidemos ver as consecuencias deste modelo especulativo coas paradas 

produtivas en empresas como a Central Térmica das Pontes ademais de inquedanzas 

noutros sectores coma o metalúrxico.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en comisión: 

- Realizou ou vai realizar a Xunta de Galiza algunha análise sobre os efectos, na 

industria galega, do mercado de emisións? Ao abeiro de que instrumento ou 

instrumentos? 
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- Considera que este modelo de mercado especulativo favorece a Galiza? 

- Como afecta ao sector da produción enerxética? E ao resto da industria galega?  

- Dirixiuse o goberno galego ao goberno central para abordar esta cuestión? Con 

que posición? E resultados? 

- Vai defender o goberno galego que Galiza defenda a súa propia planificación 

para a transición enerxética diante das institucións europeas? 

- Que actuacións e vías de diálogo desenvolveu ou vai desenvolver a Xunta de 

Galiza para consensuar cos axentes sociais e económicos do país 

 

Santiago de Compostela, 09 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños  

Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Noa Presas Bergantiños na data 09/08/2019 10:22:28 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 09/08/2019 10:22:41 

 

María Montserrat Prado Cores na data 09/08/2019 10:22:49 

 

Olalla Rodil Fernández na data 09/08/2019 10:22:56 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 09/08/2019 10:23:05 

 

Ana Pontón Mondelo na data 09/08/2019 10:23:14 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao e Luís Villares Naveira, deputada e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

A Orde do 2 de xaneiro de 2012 de desenvolvemento do Decreto 15/2010, do 4 de febreiro, 

polo que se regula o procedemento para o recoñecemento da situación de dependencia e do 

dereito ás prestacións do Sistema para a Autonomía e a Atención á Dependencia, o 

procedemento para a elaboración do programa individual de atención e a organización e 

funcionamento dos órganos técnicos competentes, regula a libranza de asistente persoal. 

 

Así, dispón que “a libranza de asistencia persoal está destinada a contribuír á cobertura dos 

gastos derivados da contratación dun/unha asistente/a persoal que facilite o aceso á 

educación e/ou ao traballo, así como promover unha maior autonomía no exercicio das 

actividades da vida diaria ás persoas en situación de gran dependencia”.  

 

Por Decreto 15/2010 do 4 de febreiro  existe unha libranza de AP que consiste nun pago 

directo á persoa usuaria, que pode elixir entre contratar a través dunha empresa ou mediante 

alta da persoa AP no Réxime Xeral de Traballadores/as Autónomos/as.  

 

Dende o ano 2013 existe un servizo de Asistencia Persoal cuxa xestión o levan as entidades 

segundo o disposto no art. 3 e art. 5 C) do  DECRETO 149/2013, do 5 de setembro, polo 

que se define a carteira de servizos sociais para a promoción da autonomía persoal e a 

atención ás persoas en situación de dependencia e se determina o sistema de participación 

das persoas usuarias no financiamento do seu custo. 

 

Na práctica, danse casos de derivacións de persoas usuarias a empresas, imposibilitando 

contratar a persoas autónomas ou mediante asociacións de persoas usuarias. 
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En canto á formación específica requirida ás persoas asistentes persoais, ás persoas 

contratadas como autónomas comezóuselle a pedir esta formación como un requisito, e non 

só téndoa en conta como mérito, como sinala na Orde que desenvolve o Decreto 15/2010. 

Mesmo atopamos un caso no que se retira a libranza de AP se non se acredita formación 

específica, indicando que a formación específica sería o título de Técnico en Atención a 

Persoas en Situación de Dependencia. 

 

Asemade, dende a propia Consellería indícase ás persoas que deben contratar a través de 

COGAMI, sinalando en comunicacións que a prestadora do servizo é COGAMI. 

 

Por outra parte, as persoas afectadas tamén nos teñen relatado atrasos na concesión da 

libranza, tendo agardado ata 1 ano pola resolución. 

 

A Xunta publicou recentemente a Orde do 19 de novembro de 2018 pola cal “se regula o 

procedemento de obtención das habilitacións para profesionais pertencentes ás categorías de 

persoal coidador, xerocultor, auxiliar de axuda no fogar e asistente/a persoal nos centros e 

servizos sociais do Sistema para a autonomía e atención á dependencia, no ámbito da 

Comunidade Autónoma de Galicia”. En relación ás AP, sinala que “no caso dos/das 

asistentes/as persoais, as esixencias de cualificación profesional adaptaranse á regulación 

que se estableza polo Acordo do Consello Territorial de Servizos Sociais e do Sistema para 

a autonomía e atención á dependencia, que se aprobe para ese efecto”. Polo tanto, aínda non 

hai consenso específico sobre a figura da prestación de Asistente Persoal no conxunto do 

Estado. Ademais, non se está afondando no disposto na  Convención Internacional sobre os 

Dereitos das Persoas con Discapacidade, en relación á vida independente. 

 

Polo exposto, a deputada e o deputado que subscriben formulan a seguinte pregunta á Xunta 

de Galicia: 

 

- Por que se denega a contratación de Asistentes Persoais mediante a figura de 

autónomo/a? 
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- Por que a Xunta indica, a través das Xefaturas Territoriais da Consellería de Política 

Social, que a prestadora do servizo de AP en Galicia é COGAMI, cando poden 

prestalo persoas autónomas (no caso da libranza) ou outras empresas? 

 

- Por que a Xunta cambia de criterio á hora de conceder ou retirar a prestación, 

convertendo o que era un mérito (formación específica) en requirimento? 

 

- Vai a Xunta desenvolver de xeito pleno a figura de Asistente Persoal para a Vida 

Independente, con horas suficientes e mediante fórmulas que optimicen os recursos 

públicos e deriven directamente na persoa usuaria? 

 

- Vai seguir a Xunta co sistema actual ou vai promover fórmulas de xestión da AP 

acordes coa Convención Internacional sobre os Dereitos das Persoas con 

Discapacidade? 

 

- Como é o procedemento, detallado, de pago e contratación do servizo de Asistente 

Persoal vía empresas de COGAMI?  

 

- Cantas libranzas e servizos de Asistente Persoal hai neste momento en cada unha das 

provincias galegas e cal é a súa modalidade de contratación? 

 

- Ten coñecemento a Xunta de que, no caso de persoas que teñen MUFACE, se lles 

computa como ingreso a libranza de Asistente Persoal? 

 

- Cal é a lista de agarda, por provincias, para a libranza e servizo de Asistente Persoal? 

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Luís Villares Naveira 

Deputada e deputado do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 09/08/2019 10:26:25 

 

Luis Villares Naveira na data 09/08/2019 10:26:39 
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 A Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Carlos 
Gómez Salgado, Jackeline Fernández Macías, Rosa Oubiña Solla e Miguel Prado 
Patiño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes.  
 
Desde o Grupo Parlamentario Popular querémonos interesar sobre os controis 
sanitarios, a través das probas da brucelose, na cabana gandeira galega, dado que 
Galicia foi declarada no ano 2013 rexión oficialmente indemne de brucelose ovina e 
cabrúa, e en outubro de 2017 rexión oficialmente indemne de brucelose bovina, nos 
dous casos despois de cinco anos consecutivos sen casos de dita enfermidade.  
 
Lóxicamente, estes datos hai que valoralos de forma positiva porque benefician 
directamente ás nosas explotacións. Por exemplo, no caso do gando bovino permitirá 
reducir no presente exercicio o peso dos controis de saneamento que soportan os 
titulares das explotacións.  
 
Polo tanto, desde o Grupo Parlamentario Popular entendemos que para manter esta 
categoría de territorio indemne de brucelose é necesario seguir a traballar neste senso 
tendo en conta o que a normativa europea esixe.  
 
Por iso, desde este Grupo Parlamentario queremos que se concreten as probas de 
brucelose que se van a realizar nas ganderías de vacún de leite, no vacún de carne e 
no gando ovino e caprino.  
 
Así, ante o exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte 
pregunta en Comisión:  
 
-Que controis sanitarios de brucelose cumprindo a normativa europea se van a realizar 
nas explotacións bovinas de leite e de carne, e no gando ovino e no caprino?  
 
 
Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 09/08/2019 10:57:44 
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Raquel Arias Rodríguez na data 09/08/2019 10:58:04 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 09/08/2019 10:58:20 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 09/08/2019 10:58:49 

 
Rosa Oubiña Solla na data 09/08/2019 10:58:57 

 
Carlos Gómez Salgado na data 09/08/2019 10:59:05 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 09/08/2019 10:59:22 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª 

 

Segundo a Encuesta de Presupuestos Familiares do INE, en 2018, por causa do 

encarecemento progresivo dos produtos e o estancamento dos salarios, as familias galegas 

ocupan un 30% dos seus ingresos en servizos básicos. 

 

O gasto medio por fogar no noso País situouse en 27.257 € no ano 2018, case 2.800 euros 

menos que no pico máximo de 2008 (30.040 euros). 

 

A vivenda ocupa case 2 de cada 10 euros de gasto, ascendendo un 9,9% dende 2008; no 

caso dos arrendamentos, o gasto medio son 631 €, cunha suba do 51%. Fronte a isto, o gasto 

en  reparacións  e  conservación  da  vivenda  descendeu  un 49,2% ou mobles e accesorios 

(-56,9%). 

 

O gasto en alimentación descendeu dende 2017, ocupando 3.988 euros, un 20,6% menos. 

Neste punto, destaca o aumento da aposta por ofertas e marcas brancas, un 15% máis que en 

2008. 

 

O subministro de auga e outros servizos básicos da vivenda medraron un 32,4% dende 2008 

e o gasto en electricidade, gas e outros combustibles chegou a 1.132 €, un 25,3% máis nesa 

década. Así, a factura mensual destes subministros subiu 19 euros. Neste punto, hai que 

destacar que o gasto en auga aumenta 32,4% (600 euros anuais). 

 

Por outra parte, descendeu o gasto en coidado persoal (-6,2%), vestimenta (-27,7%), calzado 

(-16,2%), prensa e libros (-27,5%) ou paquetes turísticos (-28,3%)). 
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Os fogares con persoas pensionistas, que durante a crise tiraron de aforros e foron colchón 

para moitas familias, recortan o seu gasto: un 2% menos que en 2017. Só aumentan 

orzamento de gastos a respecto de 2017 as familias que ingresan máis de 3000 € ao mes. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe  formula a seguinte pregunta á Xunta de Galicia: 

 

- Considera que, en termos de gasto por fogar e estrutura do mesmo, a maioría das familias 

galegas saíron da crise? 

 

- Que vai facer a Xunta ante a alza dos prezos dos servizos básicos? 

 

- Que vai facer a Xunta para mellorar os ingresos dos fogares galegos? 

 

- Avaliou a Xunta o que supón en termos sociais o cambio na estrutura de gasto dos fogares 

galegos dende antes da crise? 

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 09/08/2019 11:28:54 
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 A Mesa do Parlamento  
  
Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Carlos Gómez Salgado, Raquel 
Arias Rodríguez, Daniel Vega Pérez, Miguel Prado Patiño e Jackeline Fernández 
Macías deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 
 
 
En Galicia existen cinco denominacións de orixe no sector do viño, Ribeiro, Valdeorras, 
Monterrei, Ribeira Sacra e Rías Baixas, que amparan todas elas a produción de viños 
de calidade. 
 
O sector vitivinícola galego ten unha gran relevancia no conxunto do sector agrario 
pero  tamén como elemento clave na dinamización socio-económica de amplas zonas 
do noso territorio, onde a viña é parte fundamental da paisaxe.  
 
Realmente, o sector do viño na nosa Comunidade Autónoma dende os anos oitenta 
tivo un  avance foi espectacular,  grazas tanto á positiva evolución da viticultura como á 
mellora nas condicións de elaboración do viño. 
 
No relativo aos avances en viticultura, hai que sinalar o acerto da aposta que se fixo 
polas variedades autóctonas, como a albariño, os caíños, a treixadura ou o godello, 
algunha das cales estaba en franca regresión. Esta aposta permítenos hoxe ter uns 
viños cunhas características diferenciadas.    
 
As nosas variedades autóctonas son a base duns viños singulares, o que nos facilita 
abrirnos un espazo propio no mercado. Polo que se refire a mellora das condicións de 
elaboración, hai que destacar a inversión tecnolóxica das adegas  e  a  
profesionalización  do sector. 
 
Durante estes anos a Xunta de Galicia fixo un importante esforzo orzamentario para 
apoiar a vitivinicultura na reconversión  e reestruturación dos viñedos galegos. 
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulanas seguintes preguntas 
orais en comisión: 
 
1.-Cal é a valoración que fai o Goberno galego dos Plans de reestruturación  do  sector  
vitícola galego? 
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2.-Que importe económico puxo a Xunta de Galicia a disposición dos viticultores para 
levar a cabo a modernización do sector? 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rosa Oubiña Solla na data 09/08/2019 11:14:41 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 09/08/2019 11:15:11 

 
Carlos Gómez Salgado na data 09/08/2019 11:16:17 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 09/08/2019 11:16:30 

 
Daniel Vega Pérez na data 09/08/2019 11:17:01 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 09/08/2019 11:17:29 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 09/08/2019 11:17:37 
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 Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, deputado pertencente ao Grupo Parlamentario 

Mixto,  ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2.ª,  sobre o estado de 

abandono no que se atopa o Souto de Rozabales. 

 

Nas zonas do interior de Galicia consérvanse as mellores representacións dos 

soutos mansos galegos, plantacións monoespecíficas de castiñeiros enxertados 

con variedades de froito de calidade, un deles é o de Rozabales, no que medran 

exemplares de incribles dimensións, cunha fisionomía moi semellante á de todos 

os castiñeiros vellos e demoucados de Galicia. 

 

Amosan troncos de grandes dimensións que permanecen sen ramificar ata 2-3 m 

de altura, onde se forma a cruz e comeza a formarse a copa, que se renova cada 

poucos anos para aproveitar a leña e a madeira e, sobre todo, para favorecer unha 

boa produción de castañas de bo calibre. 

 

Este espazo foi declarado Monumento Natural pola Xunta de Galicia no ano 

2000 e nel, atopase o castiñeiro de Pumbariños, o castiñeiro coñecido máis antigo 

de Galicia. 

 

Este souto, emprazado sobre unha área de granitos calcoalcalinos deformados, 

constitúe unha mostra exemplar do tipo de bosques adevesados de castiñeiros, 

enxertados, de orixe artificial e explotados secularmente por campesiños e 

campesiñas galegas para a obtención de castañas e madeira (soutos), e na 

actualidade case restrinxidos ás provincias orientais. Os soutos, un dos elementos 

fundamentais do noso patrimonio cultural e natural, representan un ecosistema 

agrosilvopastoral en equilibrio e posúen unha gran biodiversidade, incluíndo a 
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presenza de elementos faunísticos pouco comúns na nosa Comunidade 

Autónoma. 

 

Neste souto encóntranse exemplares de castiñeiro (Castanea sativa) de gran 

lonxevidade (algún de máis de mil anos) e extraordinaria beleza, auténticos 

monumentos vexetais. Como exemplar sobresaínte debe citarse pola súa 

singularidade o coñecido como ''Castiñeiro de Pumbariños'', cuxo perímetro 

alcanza os 12,15 m. 

 

O estado actual no que se atopa este souto é lamentable, estando os castiñeiros 

afectados en elevado grado pola avespiña do castiñeiro e polo chancro, e levando 

anos sen ser sometido a ningunha clase de poda. 

 

Aparte disto, a falta de limpeza no souto, propiedade da administración 

autonómica, fai que a maleza creza entre os castiñeiros, elevando así o risco de 

propagación de incendios forestais nun concello con alta actividade incendiaria. 

 

Por todo o exposto, o deputado que subscribe formula a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión. 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do estado de abandono no que se 

atopa actualmente o Souto de Rozabales? 

 

2. Pensa a Xunta de Galicia destinar medios materiais suficientes para facer 

os traballos de demouca, roza, vacinación contra o chancro do castiñeiro e 

a solta de Torimus Sinensis para combater a avespiña neste souto? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Deputado do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 08/08/2019 14:16:06 
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 A Mesa do Parlamento  
 
Carlos Gómez Salgado, Moisés Blanco Paradelo, Raquel Arias Rodríguez, Daniel 
Vega Pérez, Miguel Prado Patiño, Jackeline Fernández Macías e Rosa Oubiña Solla, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  
 
A evolución dos sistemas de produción, manipulación, aplicación de fitosanitarios ou 
mesmo a comercialización de produtos agrogandeiros, implican o coñecemento e 
implementación de novos procesos e sistemas, que frecuentemente incorporan aplicacións 
informáticas e novas tecnoloxías.  
 
Estas innovacións, xunto coa complexidade e diversidade de documentación e expedientes 
que compre manexar, as veces de extraordinaria complexidade referidas, nomeadamente 
a protocolos, convocatorias, recursos ou axudas relacionadas coa actividade agrícola e 
gandeira.  
 
E mesmo, e de xeito particular a necesidade de estar o dia no coñecemento e xeito de 
afrontar aquelas cuestións que afectan a sanidade tanto vexetal como animal; fan 
necesario que os gandeiros e agricultores conten con procesos e recursos de 
asesoramento que melloren a súa formación e información, e que en definitiva, lles 
permitan o desenvolvemento da súa actividade, con eficiencia na procura da calidade e 
rendibilidade dos seus produtos.  
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  
 
-Como afronta a Consellería do Medio Rural a necesidade de asesoramento ós titulares 
das explotacións agrícolas ou gandeiras?  
 
Santiago de Compostela, 09 de agosto de 2019  
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Carlos 
Gómez Salgado, Jackeline Fernández Macías, Daniel Vega Pérez e Rosa Oubiña 
Solla, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, 
Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes.  
 
O recoñecemento e a certificación das especies autóctonas é imprescindible para 
potenciar a súa rendibilidade e competitividade no mercado, dotándoas de selos de 
protección que avalen a súa calidade e a súa distinción como variedades únicas ou 
específicas dunha rexión. Ao mesmo tempo, no caso de castes descoñecidas ou que 
perderon relevancia a nivel produtivo, esa estratexia de certificación serve para 
revalorizalas e impulsalas novamente. O recoñecemento e a certificación das especies 
autóctonas é imprescindible para potenciar a súa rendibilidade e competitividade no 
mercado, dotándoas de selos de protección que avalen a súa calidade e a súa 
distinción como variedades únicas ou específicas dunha rexión. Ao mesmo tempo, no 
caso de castes descoñecidas ou que perderon relevancia a nivel produtivo, esa 
estratexia de certificación serve para revalorizalas e impulsalas novamente. 
  
No caso das oliveiras, existen na actualidade dúas variedades autóctonas recoñecidas 
oficialmente no ano 2017 polo Grupo de Viticultura da Misión Biolóxica de Galicia 
pertencente ao CSIC, a Brava Galega e a Mansa Galega, únicas en todo o mundo. 
Este grupo desenvolveu durante seis anos unha liña de investigación centrada nestas 
dúas castes de oliveiras propias da nosa comunidade, ao tempo que segue estudando 
as particularidades doutras variedades orixinarias de Galicia, sempre en estreita 
colaboración coa Xunta de Galicia. No caso das oliveiras, existen na actualidade dúas 
variedades autóctonas recoñecidas oficialmente no ano 2017 polo Grupo de Viticultura 
da Misión Biolóxica de Galicia pertencente ao CSIC, a Brava Galega e a Mansa 
Galega, únicas en todo o mundo. Este grupo desenvolveu durante seis anos unha liña 
de investigación centrada nestas dúas castes de oliveiras propias da nosa comunidade, 
ao tempo que segue estudando as particularidades doutras variedades orixinarias de 
Galicia, sempre en estreita colaboración coa Xunta de Galicia.  
 
De xeito paralelo, a olivicultura rexistrou nos últimos anos un auxe na comunidade 
galega, cun número crecente de produtores interesados en recuperar este tipo de 
cultivos, con escasa presenza no modelo produtivo actual pero cunha fonda tradición 
no noso territorio. De feito, existen referencias históricas sobre a existencia de oliveiras 
e a produción de aceite en Galicia dende a época dos romanos.  
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Dende o 2015 os olivicultores das catro provincias galegas agrúpanse na Asociación de 
Produtores de Aceite e Aceituna de Galicia (APAAG), na que teñen cabida particulares 
e empresas e que conta con máis dun cento de asociados.  
 
Desta maneira, a certificación das dúas variedades autóctonas galegas recoñecidas 
polo Consello Superior de Investigacións Científicas podería supoñer un impulso para o 
sector olivícola galego, abrindo novas posibilidades de comercialización en base a un 
selo de calidade que fale da súa excelencia e distinción, e favorecendo o 
desenvolvemento dunha actividade económica rendible alternativa para o rural galego 
e a industria agroalimentaria. desenvolvemento dunha actividade económica rendible 
alternativa para o rural galego e a industria agroalimentaria.  
 
Cabe destacar que a certificación da Brava Galega e da Mansa Galega tamén 
contribuiría ao coñecemento por parte da sociedade do noso potencial agrícola e 
olivícola, así como de Galicia como terra de grande riqueza en materias primas únicas 
no mundo.  
 
Polos grandes beneficios que implica a certificación de variedades autóctonas, os 
deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
-Cal é o estado de certificación de especies autóctonas galegas como as oliveiras?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 09/08/2019 12:17:49 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 09/08/2019 12:18:05 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 09/08/2019 12:18:19 

 
Carlos Gómez Salgado na data 09/08/2019 12:18:37 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 09/08/2019 12:19:08 

 
Daniel Vega Pérez na data 09/08/2019 12:19:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Vilán Lorenzo e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 por cento dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, 

no total da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis 

que a UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o 

ano 2002, do 17,6 por cento dese ano ao 16,4 por cento do 2016, mentres que o 

de maiores de 65 creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco 

galegos igualaba ou superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Complexo Residencial de Persoas Dependentes (CRAPD), situado en Vigo, 

está formado por centros de xestión propia da Xunta de Galicia que contan con 

454 prazas para persoas dependentes. Dende o Grupo Parlamentario Socialista 

tivemos coñecemento de que ademais dos problemas de sobrecarga de traballo do 

persoal que traballa neste centro (unha problemática xeneralizada en todos os 

centros que dependen da Consellería de Política Social), e a non cobertura das 

baixas e vacacións do persoal, da existencia dunha elevada conflitividade laboral, 

e falla de diálogo entre a representación legal das traballadoras e traballadores 

coa dirección. De feito, recentemente abriuse expediente disciplinario e proposta 

de sanción disciplinaria a catro auxiliares de enfermaría traballadoras deste 

centro, segundo a dirección polo non acompañamento dun residente dende o 

terceiro andar ao primeiro. Por ditos feitos motivados, tal e como denunciou o 

propio comité de empresa, pola comunicación ás traballadoras de ordes 

contraditorias dende diferentes departamentos, se lles impón unha sanción de 
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suspensión de emprego e soldo durante dez días, e a expulsión das listas de 

contratación por ese período. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación laboral do Complexo 

Residencial de Persoas Dependentes de Vigo (CRAPD)? 

2. Considera o Goberno galego que a sanción imposta recentemente a catro 

auxiliares de enfermaría deste centro, por supostamente non baixar a un 

residente a outro andar, é proporcionada? 

3. Ten previsto tomar medidas para reducir a conflitividade laboral no 

CRAPD Vigo? 

4. En caso afirmativo, que medidas vai poñer en marcha? 

5. No CRAPD de Vigo, estanse a cubrir o 100 por cento dos días de permiso, 

vacacións, e IT do persoal? 

6. Considera a Xunta de Galicia que o persoal do centro sofre sobrecarga de 

traballo? 

7. Ten previsto o Goberno galego, durante a X lexislatura, incrementar os 

gastos de funcionamento e de persoal das residencias públicas de maiores 

da nosa comunidade autónoma?  

 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   Julio Torrado Quintela  

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 09/08/2019 12:21:22 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 09/08/2019 12:21:32 
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Julio Torrado Quintela na data 09/08/2019 12:21:43 
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 Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Carlos 
Gómez Salgado, Jackeline Fernández Macías , Daniel Vega Pérez e Rosa Oubiña 
Solla, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, 
Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes.  
 
A Xunta vén concedendo nos últimos anos cuantiosas axudas económicas aos 
apicultores galegos co obxectivo de apoialos á hora de afrontar os principais retos e 
ameazas desta actividade económica á que se dedican preto de 4.000 produtores, dos 
cales aproximadamente 150 teñen a apicultura como sustento principal ou único. A 
Xunta vén concedendo nos últimos anos cuantiosas axudas económicas aos 
apicultores galegos co obxectivo de apoialos á hora de afrontar os principais retos e 
ameazas desta actividade económica á que se dedican preto de 4.000 produtores, dos 
cales aproximadamente 150 teñen a apicultura como sustento principal ou único.  
 
O Goberno galego xa avanzou a finais do pasado ano, cando se deron a coñecer os 
orzamentos de 2019, un novo incremento nas partidas da Consellería de Medio Rural 
para subvencións aos apicultores, un sector estratéxico na industria agroalimentaria de 
Galicia. Sen esquecer o papel vital das abellas para o ecosistema, o principal 
polinizador do planeta. O Goberno galego xa avanzou a finais do pasado ano, cando se 
deron a coñecer os orzamentos de 2019, un novo incremento nas partidas da 
Consellería de Medio Rural para subvencións aos apicultores, un sector estratéxico na 
industria agroalimentaria de Galicia. Sen esquecer o papel vital das abellas para o 
ecosistema, o principal polinizador do planeta.  
 
Cabe destacar que o mel galego é un produto artesanal cunha longa tradición no noso 
territorio e altamente valorado polos consumidores debido ás súas excelentes 
calidades, mentres o sector apícola galego xoga un papel relevante non só na 
economía da nosa comunidade, senón tamén no mercado español. O mel 
comercializado baixo a Indicación Xeográfica Protexida Mel de Galicia goza dunha 
especial consideración e prestixio, ata o punto de que máis da metade do mel 
certificado que sae á venda no Estado ten orixe galega.  
 
Aínda así, a produción de mel é unha actividade comercial sumamente condicionada 
por factores externos, que poden diminuír a produción e comprometer a súa 
sostibilidade, como as condicións meteorolóxicas e medioambientais, os cambios nos 
usos dos solos, os parasitos e enfermidades ou a proliferación de especies exóticas 
como a vespa velutina, que afectan á supervivencia da colmea.  
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Circunstancias ás que se suma á crecente importación de mel de fóra da Unión 
Europea, especialmente de países cunhas normativas de seguridade alimentaria 
menos rigorosas que as da UE e que, debido ao modelo de etiquetaxe actual, se 
confunden nos mercados co mel galego, que si ten que superar uns estritos controis de 
calidade, especialmente se falamos do amparado baixo a IXP.  
 
Por todo o exposto anteriormente, e dada a relevancia para Galicia deste sector a nivel 
económico, social e medioambiental, os deputados e deputadas asinantes formulan a 
seguinte pregunta en Comisión:  
 
-Que accións está levando a cabo a Xunta de Galicia para apoiar ao sector apícola 
galego?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019  
 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 09/08/2019 12:42:09 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 09/08/2019 12:42:28 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 09/08/2019 12:42:57 

 
Carlos Gómez Salgado na data 09/08/2019 12:43:03 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 09/08/2019 12:43:18 

 
Daniel Vega Pérez na data 09/08/2019 12:43:27 

 
Rosa Oubiña Solla na data 09/08/2019 12:43:38 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Flora Miranda Pena e Paula Quinteiro Araújo, deputadas do Grupo Parlamentar 

de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

Recentemente as traballadoras e traballadores dos centros de saúde galegos ven 

estupefactos como chegan ás súas consultas novas impresoras, malia que as 

previas estivesen en perfecto estado de funcionamento, e novos bisturís eléctricos 

(que nalgúns centros duplican as existencias) sen que tiveran sido demandados.  

Todo isto ocorre en centros que presentan listas de agarda de ata quince días, con 

abafante sobrecarga asistencial, con profesionais ausentes por vacacións non 

substituídas, asumindo o dobre da carga de traballo  habitual, con PACs 

traballando extra para asumir todas as necesidades de saúde non satisfeitas pola 

atención ordinaria, con descubertos de persoal diario e cobertura de gardas coa 

metade de profesionais do que establecen os plans funcionais. A isto súmase a 

improvisación, a carente programación da xestión de persoal e a pretensión de 

utilizar profesionais en formación como as MIR na cobertura de dotación mínima 

dos recursos asistenciais. 

A atención primaria galega leva anos soportando un incremento na súa presión 

asistencial mentres se recortaba a dotación de profesionais necesarios e se 

estiraba e sobrecargaba ao persoal existente. Mentres, ningunha política de 

xestión digna de recursos humanos que estivese á altura da necesidade de 

programación do caos asistencial que hoxe en día padecemos.   

Sumada a esta carencia de xestión de recursos humanos tamén se improvisa na 

dotación de recursos tecnolóxicos. Mentres as profesionais tentan resolver 

problemas de saúde abafadas nas súas consultas reciben con estupefacción 
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impresoras que non precisaban froito dun investimento que non parece respostar 

a ningunha necesidade sentida.  

Resulta curioso que sexa precisamente esta unha das partidas na que 

aparentemente se vai investir o superávit do orzamento galego, ese que as e os 

profesionais sanitarios contribuíron a crear co seu esforzo duplicando o traballo 

en ausencia de gasto en contratación de máis persoal.  

Por este motivo, preséntanse as seguintes preguntas: 

1.ª) Cal é o orzamento para a compra de material tecnolóxico en forma de 

impresoras e bisturís eléctricos? 

2.ª) Cal é o estudo de necesidades que sustenta tal investimento? 

3.ª) Contactaron coas e cos profesionais para coñecer as necesidades tecnolóxicas 

dos seus centros?  

4.ª) Anotaron todos os centros aos que se enviou un bisturí eléctrico este 

requirimento no plan de necesidades? 

5.ª) A onde se destinarán as impresoras retiradas que aínda funcionan? 

6.ª) Cal é a empresa ou empresas destinatarias do contrato para o abastecemento 

de dito material tecnolóxico? 

7.ª) Cales son as condicións de contratación no que respecta a publicidade, 

competencia, concurso e condicións económicas?   

8.ª) Que porcentaxe do orzamento dese superávit supón esta compra de equipos 

tecnolóxicos? 

9.ª) Que orzamento adicional se destinou este ano á contratación de profesionais 

na Atención Primaria de Saúde? 
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10.ª) Que opinión lle merece á Xunta de Galicia  a mobilización profesional que 

demanda máis recursos humanos e que actualmente está denunciando a escasa 

idoneidade deste investimento? 

 

 Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 

 

  Asdo.: Flora Miranda Pena 

   Paula Quinteiro Araújo 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Flora María Miranda Pena na data 09/08/2019 12:52:49 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 09/08/2019 12:52:58 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paula Vázquez Verao, Luís Villares Naveira, Davide Rodríguez Estévez e Francisco 

Casal Vidal, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para o seu debate na Comisión 4.ª 

 

A Xunta publicou no DOG con data de 29 de xullo, a Orde do 15 de xullo de 2019 pola que 

se modifican as unidades e os postos de traballo docentes dos centros públicos dependentes 

desta consellería nos niveis de educación infantil, educación primaria e educación especial, 

o que supón peche de escolas e unidades no ámbito rural. 

 

As escolas, alén dun servizo público esencial, son un elemento dinamizador das localidades 

rurais en todos os eidos, contribuíndo á fixación da poboación. 

 

Ano a ano, os únicos criterios economicistas fan desaparecer escolas rurais. Este ano as 

escolas pechadas son as seguintes:  

 

Provincia da Coruña:   

 

- 2 escolas no concello de Carnota: EEI de Portocubelo e EEI do Viso 

- 1 escola no concello de Mugardos: EEI do Seixo 

- 1 escola no concello de Sada: EEI de Carnoedo 

- 1 escola no concello de Trazo: CEIP da Polveira 

 

Provincia de Pontevedra: 

- 1 escola no concello de Cuntis : EEI Arcos de Furcos 

- 1 escola no concello de Vigo: EEI Zamáns  
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En total, 7 escolas no rural e outras tantas reubicadas nun só centro, profesorado que terá 

que reubicarse, e perda de oportunidades de medrar e educarse sen ter que facer 

desprazamentos innecesarios, así como a perda de oportunidade de fixar a poboación que se 

aproximará a outras zonas nas que teñan máis oportunidades de conciliar a educación das 

persoas menores, con menores desprazamentos e os propios traballos. 

 

Esta situación non é puntual, pois ano a ano suprímense unidades escolares, servizos e 

prazas docentes nos centros de ensino rural. 

 

Polo exposto, a deputada e os deputados do Grupo Parlamentario Mixto presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª: 

 

1.- Que medidas vai tomar a Xunta para garantir a atención educativa no rural naquelas 

áreas nas que se foron reducindo servizos educativos? 

 

2.-Parécelle normal que na lexislatura do rural as escolas se vaian pechando e que non haxa 

ningunha intención de mantelas para atraer á xente as vilas e pobos do noso país? 

 

3.- Por que non hai unha política de apertura dos criterios e consulta coa poboación 

implicada antes de proceder ao peche dunha escola? 

 

4.- Sabe a Xunta o prexuízo económico e cultural que causa á poboación polo peche das 

escolas? 

 

5. - Vai a Xunta abrir un diálogo amplo sobre o dereito á educación no medio rural? 

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Luís Villares Naveira 

Davide Rodríguez Estévez 

Francisco Casal Vidal 

Deputada e deputados do G.P. Mixto. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
m

41
xa

5S
A

Y
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

170925

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROm41xa5SAY7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 09/08/2019 13:01:37 

 
Luis Villares Naveira na data 09/08/2019 13:01:53 

 
Francisco Casal Vidal na data 09/08/2019 13:02:11 

 
David Rodríguez Estévez na data 09/08/2019 13:02:36 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
m

41
xa

5S
A

Y
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

170926

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROm41xa5SAY7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 

 

  
 Á Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 
Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jackeline Fernández Macías e Rosa Oubiña 
Solla, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, 
Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes.  
 
Dende o Grupo Parlamentario Popular consideramos que nas explotacións de Galicia 
ten unha vital importancia a xenética para seguir avanzando e mellorando a cabana 
gandeira da nosa comunidade. Dende o Grupo Parlamentario Popular consideramos 
que nas explotacións de Galicia ten unha vital importancia a xenética para seguir 
avanzando e mellorando a cabana gandeira da nosa comunidade.  
 
Así, os programas de mellora e selección de gando son imprescindibles para unha 
gandaría moderna, eficiente e competitiva. Cremos que é necesario que desde a Xunta 
de Galicia se continúe a apoiar ao sector leiteiro galego e que se prosiga coa aposta 
polos gandeiros galego, para facelos máis competitivo e rendibles nun mercado cada 
vez máis esixente. Así, os programas de mellora e selección de gando son 
imprescindibles para unha gandaría moderna, eficiente e competitiva. Cremos que é 
necesario que desde a Xunta de Galicia se continúe a apoiar ao sector leiteiro galego e 
que se prosiga coa aposta polos gandeiros galego, para facelos máis competitivo e 
rendibles nun mercado cada vez máis esixente.  
 
Neste senso, Xenética Fontao S.A. é unha empresa pública participada pola Xunta de 
Galicia e polas asociacións de gandeiros Fefriga (Federación Frisona Galega) e Acruga 
(Asociación Nacional de Criadores de Gando Vacún Selecto da Raza Rubia Galega). 
Trátase dun actor fundamental na mellora xenética gandeira de Galicia a través da 
xestión do centro de sementais, do banco de xermoplasma e mediante a prestación de 
servizos ao sector agrogandeiro de analítica molecular utilizando a biotecnoloxía do 
ADN e novas tecnoloxías reprodutivas como a fecundación in vitro.  
 
Ademais, Xenética Fontao realiza proxectos de innovación, desenvolvemento e 
innovación tecnolóxica de grande importancia no sector.  
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Así, o Consello da Xunta ven de autorizar a sinatura dun novo convenio de 
colaboración entre a Consellería do Medio Rural e Xenética Fontao para continuar co 
desenvolvemento do Programa de mellora xenética do gando frisón en Galicia no 
período 2019-2022.  
 
Así, ante o exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan as seguintes 
preguntas orais en comisión: 
 
1.- Que importancia ten a mellora xenética no sector lácteo?  
2.- Cal é o obxecto deste novo convenio de colaboración entre a Consellería do Medio 
Rural e Xenética Fontao?  
3.- Que dotación orzamentaria ten este convenio de colaboración?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 09/08/2019 12:57:52 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 09/08/2019 12:58:22 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 09/08/2019 12:59:03 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 09/08/2019 12:59:12 

 
Carlos Gómez Salgado na data 09/08/2019 12:59:32 

 
Rosa Oubiña Solla na data 09/08/2019 12:59:59 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 09/08/2019 13:00:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

Segundo publicou a prensa no mes de xullo, a Xunta está a implantar un novo 

modelo de HADO que pasará a ser unha prestación compartida entre Atención 

Primaria e Especializada e que estará implantado en todo o territorio galego para 

2021, prestando servizo os 365 días do ano. Para acadar dito obxectivo, a Xunta 

disporá dunha dotación orzamentaria de 205 millóns de euros, dos que 2,3 

millóns corresponden á partida de persoal para o incremento de 15 equipas 

sanitarias ata acadar as 60, con 15 contratacións de persoal facultativo e 30 DUEs 

máis. Ademais, adquiriranse 15 novos vehículos. 

 

Segundo a Xunta  esta actuación non vai a supoñer un incremento do gasto 

sanitario ao acortar a estancia media nos hospitais. E isto é así porque entre os 

requisitos que deben cumprirse para optar ao HADO está a existencia dun/ha 

coidador/a principal que se encargue de supervisar todo o proceso na casa e por 

unha mísera achega de: 

 

 Grado I: 153 €/mes. 

 Grado II: 268 €/mes. 

 Grado III: 387 €/mes. 

 

Segundo a Xunta, actualmente HADO cobre ao 75% do territorio galego. Ata o 

de agora, este tipo de atención atende só as zonas periurbanas, quedando o rural 

sen cobertura, e atende só a determinadas patoloxías e situacións moi concretas. 

Fóra diso, é a Atención Primaria quen asume o resto de atención domiciliaria 

(curas, paliativos, enfermidades crónicas), con poucos medios e persoal. 
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Polo exposto, a deputada que subscribe pregunta á Xunta: 

 

1. Que concellos do territorio galego non teñen acceso ao servizo de HADO? 

2. Que zonas atenderán os 15 novos vehículos e as 15 novas equipas de 

persoal? 

3. Vaise cubrir a totalidade do territorio rural galego con HADO? 

4. Vai contemplar algunha partida orzamentaria para compensar ás persoas 

coidadoras? 

5. Vai ampliar o servizo de Respiro Familiar? 

6. Vai aumentar o Orzamento e recursos de Atención Primaria e coordinar 

con esta a atención domiciliaria? 

 

Santiago de Compostela, 31 de xullo de 2019. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 31/07/2019 13:58:08 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Segundo datos do IGE, máis de 270.000 galegos e galegas viven sós, 125.000 dos 

e das cales teñen máis de 65 anos. Debido ao envellecemento poboacional e ás 

baixas cifras de natalidade, os fogares unipersoais irán en aumento nos vindeiros 

anos, segundo indican as proxeccións de poboación chegarán aos 347.027 no ano 

2031, e serán entón o 31,3 % do total. 

 

A pesares de que non hai datos concretos, moitos deles e delas sofren o que se 

coñece como soidade non desexada, caracterizada porque as persoas que a 

padecen presentan unha falla ou déficit de relacións interpersoais, e senten a 

soidade como algo obrigado, que lles produce sufrimento. Trátase polo tanto dun 

fenómeno social, dunha experiencia fundamentalmente persoal, polo que a súa 

abordaxe se volve moi complexa. 

 

Aínda que a soidade a pode experimentar calquera persoa, e existen outros 

colectivos en risco de padecela, son as persoas maiores as que representan as 

porcentaxes máis elevadas de soidade, e tamén son as que manifestan esta doenza 

como unha das súas principais preocupacións. 

 

A soidade non desexada nas persoas maiores ten como causas principais: as 

dificultades de adaptación á xubilación, desvinculación social, circunstancias 

familiares adversas (viuvez, falla de contacto e dispersión dos fillos e fillas), 

perda de redes familiares e comunitarias e problemas de saúde (depresión 

continuada, enfermidades cardíacas, suicidio, maior taxa de mortalidade, 

estrés…). 

 

Durante estes últimos anos foron moitas as administracións, dentro e fóra das 

nosas fronteiras, que puxeron en marcha iniciativas cuxo obxectivo é o de previr 

e abordar esta problemática, unha das máis coñecidas a creación do “Ministerio 

de la Soidade” no Reino Unido, pero tamén moitas en concellos galegos que 

elaboraron censos de persoas maiores que viven soas. 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

cE
gt

kn
G

D
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

170931

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEcEgtknGD1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Dende o Grupo Socialista consideramos que o problema da soidade non desexada 

debe ser abordado de forma global por todas as administracións, consideramos 

necesario e prioritario tomar medidas para previlo e abordalo, a través dun 

coñecemento científico e estatístico máis profundo. Nesta liña de traballo, o 25 de 

xuño aprobouse por unanimidade no Parlamento de Galicia, unha iniciativa 

socialista na que se “insta a Xunta de Galicia a elaborar durante a X lexislatura, 

e en colaboración coa Fegamp, un informe que permita dimensionar o impacto 

do fenómeno da soidade en Galicia. 

a) Dito documento conterá un censo de persoas maiores que viven soas en 

Galicia. 

b)Tendo en conta os resultados deste informe, e en colaboración coa Fegamp, o 

Goberno de España, e a participación do terceiro sector, elaborar de maneira 

urxente unha estratexia de prevención e atención á soidade non desexada en 

Galicia, que aborde de forma integral este fenómeno”. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. En que fase se atopan os traballos para que, tal e como se aprobou por 

unanimidade no pleno do Parlamento de Galicia, a Xunta de Galicia 

elabore durante a X lexislatura un  informe que permita dimensionar o 

impacto do fenómeno da soidade en Galicia? 

2. Mantivo a Xunta de Galicia encontros de traballo coa Fegamp de cara a 

elaboración de dito informe? 

3. En caso afirmativo, en qué datas tiveron lugar ditas reunións? 

4. En caso de celebrarse ditos encontros, cales foro as liñas de traballo que se 

estableceron? 

5. Cando ten previsto contar a Xunta de Galicia cun censo actualizado de 

persoas maiores que viven soas? 

6. Cando considera o goberno galego que a nosa comunidade autónoma 

poderá contar cunha estratexia de prevención e atención á soidade non 

desexada en Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

cE
gt

kn
G

D
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

170932

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEcEgtknGD1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 09:39:42 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 09:39:52 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Teresa Porritt e Matilde Begoña Rodríguez 

Rumbo, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan antes esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

Segundo reflicten os datos do Ministerio de Interior, os resultados dos partidos 

políticos que obtiveron representación no Concello de Ourense nas eleccións 

municipais celebradas o pasado 26 de maio,  foron os seguintes: PSdeG-PSOE 

26,33 % , PP 22,57 %, DO 21,54 %, Ciudadanos 8,74 %, e BNG 6,24 %. 

 

O 15 de xuño Gonzalo Pérez Jácome, candidato de Democracia Ourensana ás 

eleccións municipais, saíu elixido alcalde de Ourense no Pleno de constitución da 

Corporación municipal. Logrou a maioría absoluta grazas aos votos a favor do 

seu partido e do PP, en virtude dun acordo subscrito entre as dúas formacións 

políticas, feito público o día antes da sesión, segundo o cal gobernarán en 

coalición tanto no Concello como na Deputación de Ourense, onde o señor Baltar 

continuará ao fronte da mesma.  

 

O 22 de xullo o presidente da Xunta de Galicia reuníase co alcalde de Ourense na 

Delegación territorial da Xunta de Galicia nesta cidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego do encontro mantido o pasado 22 de 

xullo entre o presidente da Xunta de Galicia e o alcalde de Ourense? 

2. Durante este encontro, que proxectos se comprometeu a poñer en marcha 

en Ourense a Administración autonómica? 

3. Cales son os prazos de execución de cada un deses proxectos? 

4. Que proxectos se van a desenrolar nos vindeiros anos de maneira conxunta 

entre a Xunta de Galicia e o Concello de Ourense? 

5. Como valora a relación institucional existente na actualidade entre a Xunta 

de Galicia e o Concello de Ourense? 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A situación da atención á discapacidade e á dependencia en Galicia están a sufrir 

un gran deterioro derivado das políticas de retallos e desatención da Xunta de 

Galicia, ademais das insufribles listas de espera, do limbo da dependencia, este 

ámbito é mostra tamén das disfuncións territoriais e da marxinación que sofre a 

provincia de Ourense. 

 

A Plataforma Procap Ourense (Centro de Atención a Persoas con Diversidade 

Funcional), composta polos nais e nais de nenos e nenas con discapacidade, 

ANPA do CEE Miño, e unha amplísima representación de organizacións 

políticas, sindicais, e sociais da provincia de Ourense, leva tempo poñendo en 

evidencia unha destas discriminacións, evidenciando a falla de infraestruturas 

públicas non concertadas na provincia que permitan a continuidade na atención 

das persoas con discapacidade a partir dos 21 anos atendidas nese centro ou en 

calquera outro da provincia.  

 

Ourense é a única provincia que non dispón dun espazo destas características, xa 

que en Lugo hai un centro en Sarria con 120 prazas, Pontevedra dispón dun en 

Redondela co mesmo número de prazas, e a provincia da Coruña tamén conta cun 

centro público para que estas persoas poidan continuar coa súa formación e 

mellora da saúde. Que Ourense non dispoña dun centro destas características 

supón auténticos dramas familiares ao ter que separar centos de quilómetros ás 

nais e pais dos seus fillos e fillas, e vulnera o dereito a decidir das familias, polo 

que compre dar unha solución áxil e axeitada a esta situación tal como demanda 

dita plataforma cidadá.  

 

Ás portas do comezo da campaña electoral das eleccións autonómicas celebradas 

o 25 de setembro do 2016, a Xunta de Galicia anunciaba o seu compromiso para 

poñer un marcha un centro público en Ourense para a continuidade na atención 

das persoas con discapacidade a partir dos 21 anos, sen facer ningún tipo de 

concreción a respecto de cando se construirá o mesmo, o número de prazas do 

que disporá, e se os servizos que se presten no mesmo serán todos de titularidade 

pública.  
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Tralas protestas, non soamente das nais e pais e de toda a esta plataforma cidadá 

senón tamén de milleiros de ourensáns e ourensás que saíron as rúas para 

reclamar a Xunta de Galicia que cumprira os seus compromisos, a Consellería de 

Política Social mudaba a posible situación do mesmo. Dende o Goberno galego 

anunciábase que o Centro de Atención a Persoas con Discapacidade maiores de 

21 anos, CAPD de Ourense, se construiría nun solar de 4 600 metros cadrados 

cedido polo Concello de Ourense, situado no barrio de Barrocás. 

 

En setembro de 2018 a daquelas directora xeral de Maiores e Persoas con 

Discapacidade, na actualidade conselleira de Política Social, presentaba en 

Ourense o proxecto elixido polo xulgado entre os 15 que optaban a ser o futuro 

centro residencial e de atención a persoas con discapacidade de Ourense, que 

corresponde a idea “Asiste.00”de Iglesias Veiga Arquitectos de A Coruña, que 

terá un custo de 5,5 millóns de euros. 

 

O proxecto de orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2019, contempla un 

investimento de 600.000 euros para a construción deste centro. 

 

O 16 de xaneiro de 2019 aprobábase sen modificacións e por unanimidade, unha 

iniciativa do Grupo Parlamentario Socialista coa seguinte parte resolutiva: 

  

"O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a:  

1.  Licitar a obra do centro de atención para persoas con diversidade funcional 

de Ourense para maiores de 21 anos antes de maio do ano 2019, así como que 

estean listos os pregos que rexerán o procedemento de adxudicación da mesma e 

o seu equipamento. 

2. Comprometerse firmemente para que o CAPD de Ourense estea a pleno 

rendemento no ano 2020. 

3. Adoptar de maneira urxente todas as medidas precisas para solventar, mentres 

o CAPD  de Ourense non estea a pleno rendemento, a falla de prazas públicas 

para persoas con discapacidade En Ourense”. 

 

A conselleira de Política Social presentaba en Ourense o pasado 31 de xullo o 

proxecto do centro de atención a persoas con diversidade funcional, onde 

anunciou tamén que a licitación da actuación terá lugar no mes de setembro 

cando se aprobe no Consello da Xunta a autorización para enviar o procedemento 

ao Boletín Oficial da Unión Europea. 

 

O 3 de agosto representantes da plataforma Procap reuníronse co director xeral de 

Maiores e Persoas con Discapacidade e a delegada da Xunta en Ourense, para 
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coñecer polo miúdo o proxecto do futuro centro de atención para persoas con 

diversidade funcional. Trala xuntanza, a plataforma amosou a súa preocupación 

pola posibilidade de que a Xunta de Galicia teña previsto que o centro non sexa 

100 % de xestión pública. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Pode garantir a Xunta de Galicia que o futuro centro de atención a persoas 

con diversidade funcional de Ourense, vai ser de xestión 100 % pública? 

2. Cal será o número de prazas de empregados e empregadas públicas que 

terá o futuro centro? 

3. Cando ten previsto a Xunta de Galicia que comecen as obras deste centro? 

4. A que se deben as demoras que sofre a construción do futuro centro de 

atención a persoas con diversidade funcional de Ourense? 

5. Que medidas está tomando o goberno galego para solventar, mentres o 

CAPD  de Ourense non estea en funcionamento, a falla de prazas públicas 

para persoas con discapacidade en Ourense? 

6. Cando ten previsto a Xunta de Galicia que o CAPD de Ourense estea a 

pleno rendemento? 

 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 09:51:04 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 09:51:14 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O xogo patolóxico ou ludopatía é un trastorno caracterizado por un pobre control 

de impulsos que se manifesta por recorrentes e mal adaptadas condutas de xogo. 

O DSM-V (Quinta Edición do Manual Diagnóstico e Estatístico dos Trastornos 

Mentais) inclúe o xogo patolóxico como un trastorno aditivo, o que se denomina 

adicción sen substancias. O crecemento da ludopatía ou xogo patolóxico está en 

relación directa co aumento e a difusión, con restricións moi limitadas, da oferta 

de xogo. A indefensión ante este incremento afecta tanto as persoas máis 

vulnerables psicoloxicamente, como a aquelas que atravesan tensión emocional 

ou dificultades económicas.  

 

En España, o incremento do xogo foi exponencial desde a súa legalización en 

1977. O noso país é actualmente, xunto con Alemaña, o que maior gasto en xogo 

per cápita realiza de Europa, e un dos maiores do mundo. Constátase que despois 

das máquinas comecartos, os xogos on-line supoñen o maior problema neste eido. 

O perfil do xogador on-Iine é novo, existindo casos de menores que xogan polo 

fácil que é vulnerar a lei na internet. O xogo en liña constitúese así como a 

segunda causa de tratamento por adicción ao xogo. A chegada da rede trouxo a un 

novo tipo de ludópata, a maioría son homes, teñen estudos, e cada vez son máis 

novos. Ata hai pouco os xogadores empezaban de media aos 28 anos a apostar, na 

actualidade esa media está xa nos 18 anos. Entre un 1 % e un 2 % dos adultos 

teñen adicción ao xogo, mentres que entre os máis novos, as cifras oscilan entre o 

3 % e o 8 %. Ademais, a relación entre o tempo de exposición aos xogos on-line e 

o comezo da adicción é tremendamente curto.  

 

O artigo 27 do Estatuto de autonomía de Galicia sinala como “competencia 

exclusiva da Comunidade, entre outras, a ordenación dos casinos, xogos e 

apostas, con exclusión das Apostas Mutuas Deportivo Benéficas”. Acorde co 

anterior e como resultado do acordo Estado-Comunidade Autónoma, ditouse o 

Real decreto 228/1985, de data 6 de febreiro de 1985, polo que se concreta o que, 

en materia de xogo, son competencias exclusivas e concorrentes do Estado e da 

Comunidade Autónoma de Galicia. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
2h

X
N

Tg
vq

p6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

170939

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO2hXNTgvqp6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

A entrada en vigor da Lei 13/2011, do 27 de maio, de regulación do xogo, tiña 

entre os seus obxectivos a protección dos usuarios, a protección dos menores e a 

protección dos grupos vulnerables. Por iso, correspóndelle ás administracións 

públicas contribuír a alcanzalos.  

 

O 12 de abril de 2018 aprobábase por unanimidade, na Comisión 5.ª do 

Parlamento de Galicia, unha iniciativa do Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia co seguinte texto: 

 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a previr e combater a ludopatía 

entre a mocidade poñendo en marcha, entre outras, as seguintes medidas:  

 

1. Habilitar mecanismos de control no risco de máquinas comecartos, con toda a 

urxencia posible, ao ser o risco de adicción máis estendido.  

2. Establecer unha regulación clara, concisa e estrita sobre os distintos 

programas de incitación á práctica das diversas modalidades de xogo en liña, 

incidindo fundamentalmente na regulación da publicidade.  

3. Realizar campañas de sensibilización e prevención da ludopatía, dotadas 

orzamentariamente, con proxectos dirixidos a menores e que incorporen a 

perspectiva de xénero.  

4. Expor na Comisión de Xogo de Galicia (creada a través da Lei 14/85, do 23 de 

outubro, reguladora dos xogos e apostas de Galicia, como órgano de estudo, 

coordinación e asesoramento das actividades relacionadas coa práctica de xogos 

e apostas En Galicia) o desenvolvemento de defensa dos sectores máis 

vulnerables, especialmente os e as menores, aplicando o principio de 

responsabilidade da Administración para que se establezan mecanismos de 

regulación de obrigado cumprimento, priorizando os intereses da sociedade En 

xeral e non só os intereses dos axentes económicos.  

 

5. Valorar a posibilidade de:  

 

a) Realizar un estudo sobre a incidencia das condutas de risco relacionadas co 

xogo na poboación galega, distinguindo idade e sexo, e os servizos de 

rehabilitación existentes no territorio.  

b) Organizar cursos de formación para profesorado, pediatras e profesionais da 

Atención Primaria en relación á detección de condutas aditivas e a actuación 

profesional a seguir.” 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego do grao de cumprimento do acordo 

alcanzado por unanimidade o pasado 12 de abril de 2018, na comisión 5ª 

do Parlamento de Galicia, para previr e combater a ludopatía entre a 

mocidade galega? 

2. Cando ten previsto a Xunta de Galicia habilitar mecanismos de control no 

risco de máquinas comecartos? 

3. Realizou durante a X lexislatura a Xunta de Galicia algunha campaña de 

sensibilización e prevención da ludopatía, dotada orzamentariamente, con 

proxectos dirixidos a menores e que incorporen a perspectiva de xénero? 

4. Cal é a dotación orzamentaria que dedica o Goberno galego á prevención 

deste trastorno de conducta? 

5. Ten previsto o Goberno galego realizar un estudo sobre a incidencia das 

condutas de risco relacionadas co xogo na poboación galega? 

6. Cando ten previsto a Xunta de Galicia regular a publicidade das diversas 

modalidades de xogo en liña? 

7. Cantos cursos de formación, dirixidos a profesionais do ensino e sanitarios, 

en relación á detección de condutas aditivas realizou a Xunta de Galicia 

durante a X lexislatura? 

 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

   

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 09:52:33 
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Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 09:52:45 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A construción dos novos centros de saúde comprometidos polo Sr. Feijoo dende a 

súa chegada ao Goberno da Xunta de Galicia no ano 2009, é un dos mellores 

exemplos do fracaso, das mentiras, das trampas, da ocultación, e da privatización 

indiscriminada que caracteriza a xestión sanitaria levada a cabo baixo o seu 

mandato. 

 

Pola contra, dende o Grupo Socialista sempre consideramos unha prioridade a 

posta en marcha dun Plan xeral de reordenación, modernización e mellora da rede 

de centros de saúde de Atención Primaria, a fin de que este servizo asistencial 

básico sexa o máis axeitado ás necesidades actuais.  

 

Dende que chegou o PP de Feijoo ao Goberno foi mudando os compromisos ano 

tras ano, mesmo modificando os nomes dos concellos onde se ían construír os 

centros nun baile de nomes intolerable, sobre todo para aqueles concellos nos que 

fixeron o esforzo de adquirir os terreos para cederllos á Xunta de Galicia co 

propósito de que esta cumprira co compromiso de construír estas novas 

infraestruturas. Un dos exemplos deste desleixo dos gobernos do PP é o centro de 

saúde de Ribadavia. A capital e a comarca do Ribeiro necesitan un novo centro de 

saúde para atender á poboación, tendo en conta os problemas estruturais que 

presenta o agora existente con 30 anos de antigüidade, aos que hai que engadir a 

súa localización a beiras do Avia, nunha zona inundable e con exceso de 

humidade. Entre estas, destácase a falta de accesibilidade para persoas en cadeira 

de rodas nos baños, problemas no illamento térmico e carpintería, pingueiras, 

humidades e tramos rotos no pavimento, que mesmo chegaron a causar 

accidentes aos pacientes. Unha equipa de inspección do Sergas comprobou in situ 

o pasado mes de xaneiro o estado das instalacións.  

 

A iniciativa de construír un centro de saúde noutra zona de Ribadavia partiu no 

ano 2007 do equipo de goberno socialista do Concello, e en setembro de 2008 

producíase a cesión á Xunta de Galicia dunha parcela no Campo da Feira 

adquirida a particulares cun gasto aproximado de 30.000 euros. Ao mes seguinte, 

a Consellería de Sanidade licitaba a redacción do proxecto, ascendendo o 
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investimento calculado polos técnicos a 2.890.000 euros, para un edificio de dúas 

plantas e un total de 2.500 metros cadrados útiles. Aprobouse ademais por parte 

do Concello de Ribadavia unha modificación puntual da superficie, que antes era 

rústica e agora é dotacional, e como tal se contempla no futuro Plan xeral de 

ordenación.  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno da Xunta de Galicia construír durante a X 

lexislatura, un novo centro de saúde en Ribadavia?  

2. De ser así, cando se iniciarán esas obras? E cando prevé o Goberno que 

podería estar en funcionamento o novo centro? 

3. A que se debe o retraso na construción do mesmo, tendo en conta que o 

Concello de Ribadavia cedeu os terreos á Xunta de Galicia no ano 2008? 

4. Que orzamento ten previsto dedicar o Goberno durante o ano 2019 á 

construción deste centro de saúde?  

5. Cales son as conclusións do informe elaborado polo Sergas trala inspección 

levada a cabo no centro de saúde de Ribadavia o pasado mes de xaneiro? 

6. Mentres non se constrúe este novo centro de saúde, cando ten previsto a 

Xunta de Galicia  corrixir as deficiencias detectadas no actual centro? 

7. En que van consistir ditas actuacións? 

 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 09:54:38 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 09:54:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e José Manuel Pérez Seco, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, 

Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

R Cable foi fundada en 1998 e comezaría a súa actividade en 1999, despois de 

gañar un concurso público para instalar en Galicia os servizos de cable. A 

empresa comezou como unha aposta común da varias empresas galegas, entre as 

que se atopaba o Banco Pastor, Caixanova ou Unión Fenosa. A finais do ano 2000 

R Cable tiña aproximadamente uns 1.000 clientes e a súa presentación era a de un 

"operador global de telecomunicacións por cable de Galicia", tendo a súa base de 

operacións na Coruña. 

 

Despois de 25 cambios no accionarado na empresa, en 2015 produciuse a compra 

definitiva de R Cable por parte de Euskaltel, por 1.190 millóns de euros e o     

100 % da compañía,  consagrándose como a principal empresa de 

telecomunicacións do norte de España. Euskaltel no momento da compra 

anunciou que daría continuidade á marca galega, ás súas estruturas locais e aos 

seus equipos profesionais; pero a realidade é que dende ese momento iniciouse 

unha progresiva deslocalización dos empregos da antiga R Cable cara a Asturias e 

ó País Vasco, fundamentalmente dos seus servizos de mantemento. 

 

Estes servizos de mantemento están na actualidade subcontratados a empresas 

que operan en Galicia, como Comfica, Colabora, Indra ou Plexus, nos que ata 

agora se viña subrogando ao persoal que se ocupa deste labor, que nalgúns o fai 

dende hai 20 anos. Recentemente, Euskaltel acordou entregar á empresa chinesa 

ZTE os ditos servizos de mantemento da rede, que serán realizados dende o 

centro de traballo que a empresa chinesa acaba de abrir en Asturias, sen 

subrogación das persoas traballadoras, polo que se pon en risco varios centos de 

empregos en Galicia, principalmente na Coruña e comarcas próximas, como pon 

de manifesto o despedimento de 20 traballadores e traballadoras de Comfica e 

que no resto das empresas como Indra, Plexus o Colabora poderían seguir os 

mesmos pasos. 

 

Calcúlase que na actualidade traballan máis de 1200 persoas para R- Cable na 

Coruña, entre empregos directos e indirectos. Na empresa matriz véñense 

producindo un goteo de despedimentos e externalizacións cara a empresa china 
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ZTE, polo que as persoas que traballan nestas compañías iniciaron unha serie de 

mobilizacións (concentración ante as sedes centrais de R na Coruña no Polígono 

de A Grela e no Obelisco así como dúas xornadas de folga, os días 24 e 31 de 

xullo) que ante a falla de avances van continuar e intensificar. 

 

As recentes declaracións do conselleiro delegado de Euskaltel, José Miguel 

García, nas que aseguraba que a compañía continuará no actual camiño de 

"reestruturación", non dan moita esperanza a que esta senda mude. Segundo 

denuncia o Comité de empresa (UGT e CCOO) o impacto destas medidas de 

“reestruturación” podería afectar a uns 500 postos de traballo, que poden chegar a 

máis posto que o servizo de atención ao cliente (contac center e labores 

administrativas) vai ser licitado, e na actualidade prestan servizos unhas 500 

persoas. 

 

A unificación de servizos para as tres empresas do Grupo Euskaltel (R, Telecable 

en Asturias, e a propia Euskaltel) poñen en risco postos de traballo que antes eran 

unha oportunidade de crecemento. 

 

Ata agora R Cable aparece como un dos mellores proveedores de servizos de 

comunicacións en todos os rankings debido á calidade do servizo que se está a 

prestar, compensando as perdas xeradas por outras empresas do grupo; ademais R 

Cable ten recibido numerosas subvencións para o despregamento de fibra óptica. 

 

Á vista destes datos, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten coñecemento a Xunta de Galicia destes feitos? 

2. Que valoración fai a Xunta de Galicia desta situación? 

3. Púxose en contacto a Xunta de Galicia con R Cable para interesarse polas 

intencións da empresa de deslocalizar o seu servizo de mantemento? 

4. En caso afirmativo, adquiriu R Cable algún tipo de compromiso? 

5. Que actuacións vai levar a cabo a Xunta de Galicia para evitar a 

deslocalización destes servizos así como a perda de postos de traballo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 09 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   José Manuel Pérez Seco 
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Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 12/08/2019 10:07:42 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 12/08/2019 10:07:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

  

 

Davide Rodríguez Estévez e Luís Villares Naveira, deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

 

A Mesa Intersindical de Bombeiros de Galicia denunciou a creación dunha “figura inédita e 

innecesaria” ata agora no Consorcio Provincial de Bombeiros. Trátase do posto de 

vicexerente que foi dado a dedo ao entón alcalde de Laza, alá polo ano 2015. 

 

O candidato non tivo que superar ningún proceso selectivo. Convén saber, que a persoa que 

encarna dito cargo, ata aquela era xerente dos Consorcios de Verín e a Limia, e que no seu 

día foi nomeado como persoal eventual de confianza e asesoramento especial e que segundo 

parece, obtén a condición de persoal indefinido por sentenza (non firme) dun Tribunal do 

Social. 

 

Esta designación “dixital” contravén a xurisprudencia do Tribunal Supremo que esixe que 

unha praza de tales características sexa cuberta atendendo ós principios de igualdade, 

capacidade e mérito consagrados no ordenamento xurídico. Tal extremo era coñecido pola 

Xunta de Galicia e a Deputación Provincial de Ourense dende o momento en que en xaneiro 

de 2015 un bombeiro de Verín presentou alegacións aos estatutos do Consorcio. 

 

É a partir deste momento cando se produce unha denuncia no ámbito laboral por parte do 

xerente comarcal de Verín e a Limia, alcalde de Laza, que remata cunha sentenza na que se 

obriga á readmisión ou indemnización de quen, recordemos, foi nomeado a dedo. 

 

Contra toda lóxica tanto Xunta de Galicia como Deputación Provincial de Ourense, 

acordaron a readmisión do denunciante creando a primeira vicexerencia que se coñece en 

todos  os   Consorcios   de   Bombeiros   de España.   Trátase dun posto que non ten definida  
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ningunha función nos estatutos pero que si ten definido un salario bruto por enriba dos 

45.000€/ano, a maiores de gastos en vehículos oficiais ou dietas. 

 

Despois de non saír reelixido como alcalde do Concello de Laza en Maio do ano 2019, esta 

persoa, pediu incorporarse como director técnico deste ente, nunha praza que foi creada para 

el, sendo así o novo director técnico do Consorcio provincial de Bombeiros de Ourense. 

 

Pero os problemas neste organismo provincial ourensán veñen de lonxe. No 2003, cando se 

constitúe o Consorcio de Bombeiros de Verín, nomearon ao actual exalcalde de Laza como 

xerente por libre designación. Cando se monta o parque de Xinzo pasa a ser xerente dos 

dous parques nun proceso de contratación por obra e servizo, sen oposición. Finalmente, 

cando se fusionan todos os consorcios comarcais para facer o Consorcio Provincial de 

Bombeiros de Ourense a praza de xerente correspóndelle ao xerente do consorcio de 

Valdeorras, que a ten por oposición. 

 

O posto de vicexerente, que é o que suscitou a polémica, corresponderíalle a José Ramón 

Barreal, que exercía de xerente dos parques de Xinzo e Verín. Accedeu a este posto como 

persoal eventual pero foi cesado polo consorcio comarcal. Barreal recorreu á vía xudicial e 

unha sentenza de xuño de 2015 deulle a razón, polo que foi reincorporado como persoal 

laboral indefinido nun proceso que os sindicatos aseguraron que fora “pactado”. 

 

Ante a denuncia sindical, e dado que o seu perfil era incompatible co posto de vicexerente, 

créase o de Director Técnico. 

 

Debemos lembrar que se trata dunha praza totalmente absurda, que non fai falla para nada 

nun consorcio tan pequeno e cuberta por unha persoa que carece de titulacións. Durante o 

tempo que el estivo en excedencia ninguén cubriu esa praza, outra proba máis de que non é 

necesario para nada unha persoa nese posto. 
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Tras o seu reingreso, diversas fontes apuntan que a praza de Barreal como director técnico 

non estaba recollida na relación de postos de traballo para este ano e, polo tanto, non había 

asignación económica para a mesma. Actualmente, na relación de postos de traballo do 

consorcio figura un xerente, Celso Conde Charanga, que é funcionario e obtivo a súa praza 

como persoal laboral directivo con carácter fixo mediante un proceso selectivo convocado 

no seu momento polo propio parque de bombeiros de Valdeorras. 

 

 

Polo exposto anteriormente, os deputados que subscriben, formulan a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en comisión. 

 

Existen actualmente argumentos técnicos e económicos que poida avalar o mantemento 

desta praza? 

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2019. 

 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Deputados do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 12/08/2019 10:19:37 

 

Luis Villares Naveira na data 12/08/2019 10:19:43 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, , Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na comisión 5ª. 

 

Durante o ano 2018 a Xunta de Galiza anunciou repetidamente aos medios de 

comunicación e á sociedade en xeral a futura ampliación dos servizos ofrecidos en 

Radioloxía de forma que o CHUO contaría con dúas resonancias funcionando, en 

declaracións do propio Conselleiro “funcionando a pleno rendemento”.  

Presuntamente, dita ampliación concretábase en dous aspectos. Dunha banda, na 

incorporación dun segundo equipo de Resonancia Magnética Nuclear, máis moderno e 

que reduciría a derivación a outros centros ao permitir, por exemplo, estudos bilaterais 

de mama. Doutra, na readaptación dos espazos de forma que se ampliaría e melloraría o 

espazo dispoñíbel até o momento para duplicar capacidades. 

No mes de maio de 2018 anunciaron que estas obras estarían rematadas, e 

ambos os dous equipos de resonancia en activo, en setembro. Posteriormente, en agosto 

de 2018 referiron os prazos para “outubro ou novembro” e tamén posteriormente para 

“finais de ano”. Finalmente, o segundo equipo de resonancia estivo operativo con meses 

de atraso a comezos do ano 2019. Porén, ano e medio despois dos primeiros anuncios, a 

realidade é que é absolutamente falso que no Complexo Hospitalario de Ourense, 

segundo puido saber este Grupo Parlamentario, estean a funcionar ambos os dous 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
eq

S
ep

nU
P

s9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

170951

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROeqSepnUPs9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

equipos de resonancia. Neste momento só funciona o máis novo, pois as obras 

desenvolvidas non foron as adecuadas e comprometen a seguridade e eficiencia dos 

procesos.  

Esta situación é inaceptable pois supón que o goberno galego estivo a mentir aos 

galegos e galegas, e debe dar explicacións do que semella un uso inadecuado dos 

recursos públicos. Cómpre avaliar cales son as razóns para que as obras non foran 

adecuadas e neste momento estea sen empregarse un recurso valioso como é o dun 

equipo de resonancia que aínda que antigo non é en absoluto obsoleto e pode e debe ser 

obxecto de actualización. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en comisión: 

Que responsabilidades vai asumir o goberno galego pola fraudulenta ampliación 

do servizo de resonancia magnética no Hospital de Ourense?  

Cales son as razóns de que con data 12 de agosto de 2019 non estean ambas as 

dúas máquinas operativas?  

Cal foi o custo final da presunta ampliación do servizo de radioloxía do CHUO? 

En que momento comezou a funcionar de forma ordinaria o novo equipo? En 

que momento deixou de facelo o “antigo”? 

Cando deron comezo as obras de acondicionamento dos espazos? Cando 

remataron? Avaliou ou supervisou estas obras algún cargo de responsabilidade do 

SERGAS? Foi avaliado este proceso do punto de vista da seguridade industrial? E do 

punto de vista da idoneidade do proceso sanitario?  
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En que momento se toma a decisión de que non funcione a máquina “antiga”?  

Que previsión ten o goberno de galego de cumprir coa publicidade e propaganda 

que leva practicado desde maio de 2018 e dotar o CHUO dunha verdadeira ampliación 

que vaia alén da substitución dun equipo por outro máis moderno?  

 

Santiago de Compostela, 12 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/08/2019 10:26:17 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/08/2019 10:26:28 
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María Montserrat Prado Cores na data 12/08/2019 10:26:38 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/08/2019 10:26:51 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/08/2019 10:26:59 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/08/2019 10:27:09 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García, Marcos Cal Ogando e Julia Torregrosa Sañudo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto 

no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 2.ª. 

 

 

No Concello de Paradela estanse a construír dous parques eólicos, Serra das 

Penas e Paradela, con 21 e 6 aeroxeneradores respectivamente. 

Unha vez máis o que é un único parque eólico cun único promotor, ENEL, 

tramítase de xeito fragmentado para dividir a potencia en 42 MW, Serra das 

Penas e 12 MW, Paradela, co fin de que sexa a Xunta de Galicia e non o Estado o 

que tramite o parque, ademais de non estudar os efectos sinérxicos acumulados a 

nivel paisaxístico e ambiental. 

Como xa é norma no modelo eólico desenvolto pola Xunta de Galicia o proxecto 

ten pouca consideración cos impactos que terá a nivel ambiental, patrimonial e 

social. 

Este proxecto presenta unha grande afección ao Camiño de Santiago ao seu paso 

polo concello de Paradela, pola grande afección paisaxística. 

Pola ubicación dos aeroxeneradores afectará negativamente á vida das persoas 

pola proximidade de aeroxeneradores de máis de 140 metros ás casas. 

Na zona atópanse dúas especies en situación vulnerable como son a Tartaraña 

cincenta (Circus pygargus) e a Gatafornela (Circus cyaneus). 

 

Por último reseñar que a Xunta de Galicia solicita que a Ribeira Sacra sexa 

declarada Patrimonio da Humanidade mentres autoriza proxectos que prexudican 

claramente a súa candidatura. 
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E coma é norma tamén a declaración de utilidade pública é unha burla ante o 

feito de que unha empresa multinacional italiana farase de ouro á conta do noso 

territorio e do noso vento deixando para a zona os impactos e migallas 

económicas. 

 

Por todo isto o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguintes preguntas 

para a súa resposta oral en Comisión: 

 

1) Considera axeitada a declaración de utilidade pública e a prevalencia 

sobre o uso forestal aprobada polo Goberno galego? 

 

2) Considera que o modelo no que multinacionais como ENEL desenvolven 

os proxectos eólicos sen ter en conta a vontade e as necesidades da 

poboación local é o máis axeitado para o desenvolvemento de zonas rurais 

como a do concello de Paradela? 

 

 Santiago de Compostela, 12 de agosto de 2019. 

 

 

   Asdo.: Antón Sánchez García 

    Marcos Cal Ogando 

    Julia Torregrosa Sañudo 

    Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Antón Sánchez García na data 12/08/2019 10:27:21 

 

Marcos Cal Ogando na data 12/08/2019 10:27:38 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 12/08/2019 10:27:55 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentario de En Marea, ao 

abeiro do dispostos no artigo 156 do Regulamento da Cámaras, presenta as 

seguintes preguntas para a súa resposta oral na comisión 5ª.   

 

O verán é unha época que sempre pon en evidencia a falta de recursos no Sergas, 

especialmente na Atención Primaria, unha situación que principalmente é 

consecuencia dos recortes e a mala planificación.  

 

A falta de persoal, impide substituír as baixas e vacacións, dar unha cobertura 

idónea ou garantir unha atención correcta nas urxencias médicas dos Puntos de 

Atención Continuada.  

 

Carencias, que teñen como consecuencia que as doentes deba esperar na maioría 

dos centros de saúde máis dunha semana para ser atendidas, ou os servizos de 

urxencias conten só cun equipo que debe atender dentro e fora dos centros, 

situación que pon en risco a saúde das doentes.  

 

A falta de planificación, a precariedade imposta polo deterioro das condicións 

laborais ou as prexubilacións forzosas que se iniciaron sen ningún sentido, 

forman parte dunha política de desmantelamento do público que non pon ningún 

interese nunha asistencia sanitaria de calidade no primeiro nivel asistencial do 

Servizo Galego de Saúde. 

 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea PREGUNTA:  

 

- Canto tempo pensa a Xunta de Galicia seguir mantendo esta situación?  
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- Teñen pensado mudar a política de contratación do SERGAS, para garantir 

condicións laborais dignas eliminando a precariedade actual?  

- Van a incrementar o persoal nos Puntos de Atención Continuada para evitar 

que queden desatendidos os centros de saúde cando teñan que saír a cubrir 

unha urxencia? 

- Cales son as liñas de actuación política que se van a levar a cabo para a 

cobertura de baixas e vacacións na Atención Primaria? 

 

Santiago de Compostela, a 1 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Eva Solla Fernández 

 Deputada do G. P. de En Marea 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 01/08/2019 12:07:00 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto,  ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 5.ª 

 

 

Este mes de agosto de 2019, a Confederación Intersindical Galega (CIG) denuncia que a 

Xunta utilizou contratacións a dedo para cubrir as vacacións do persoal laboral nas 

residencias de maiores. 

 

Segundo a central sindical, “as listas de substitución do persoal que se acha de ferias están 

"esgotadas" desde o mes de xuño por falta de previsión e nula eficiencia administrativa" da 

Xunta. 

 

A Consellería de Política Social, en lugar de facer chamamento ás oficinas de emprego para 

a selección das prazas de persoal vacantes por vacacións (art 7º do Vº Convenio Colectivo 

do Persoal Laboral da Xunta), segundo méritos e capacidade certificados e baremados 

obxectivamente pola puntuación establecida no Convenio de Persoal Laboral da Xunta 

(anexo III), teríanse efectuado contratos sen publicidade para cubrir as ausencias, sendo 

escollidas as persoas pola dirección do centro, “sen participación sindical nen órganos de 

selección tal e como establece o convenio”. 

 

A central nacionalista deu conta deste asunto á Conselleira de Política Social, á que 

demanda que se depuren responsabilidades daqueles "empregados públicos" que "a 

sabendas da súa inxustiza" realizaron contratacións de persoal "dun xeito arbitrario, sen se 

ater aos principios de igualdade, mérito e capacidade". 

Polo exposto, a deputada que subscribe, pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

pregunta á Xunta de Galicia: 
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- Vai depurar responsabilidades na Consellería de Política Social sobre estas contratacións 

arbitrarias nas residencias de maiores? 

 

- Considera a Xunta grave o incumprimento do Vº Convenio Colectivo do Persoal Laboral 

da Xunta de Galicia? 

 

- Cantas contratacións, en que centros e por que período se realizaron mediante este sistema 

arbitrario denunciado pola CIG este verán de 2019? 

 

Santiago de Compostela, 12 de agosto de 2019. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 12/08/2019 11:13:30 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, José Manuel Pérez Seco, Luís Manuel 

Álvarez Martínez, Concepción Burgo López e Patricia Otero Rodríguez, 

deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Industria. 
 

En 2014 a Xunta de Galicia deu o primeiro paso para a creación do primeiro polo 

tecnolóxico e industrial de naves non tripuladas de España creando o Centro de 

Investigación Aerotransportada de Rozas, un Centro Mixto entre a Xunta, o 

Ministerio de Economía y Competitividad e o INTA, cun investimento de preto 

de 10 millóns de euros, que se dedicará en exclusiva á I+D+i para o uso civil de 

avións non tripulados e a súa certificación con esta finalidade. 

 

Como segundo piar do proxecto, a Xunta de Galicia escolleu a Indra e Inaer como 

socios tecnolóxicos do polo de avións non tripulados e asinou un contrato con 

estas empresas por 115 millóns de euros, co compromiso de trasladar toda a súa 

activade de avións non tripulados a Galicia. No mesmo senso, a Xunta de Galicia 

asinou un convenio co Goberno central para a posta en marcha dun programa de 

Compra Pública Innovadora (CPI) de tecnoloxía do eido dos vehículos non 

tripulados, cun investimento de 24 millóns de euros. A escolla, segundo as verbas 

do Conselleiro de Economía, Emprego e Industria, Francisco Conde, das 

empresas Indra e Inaer debeuse a que “A súa oferta, analizada en conxunto, era a 

que comprometía maior desembolso e máis carga laboral, ademais de que 

garantía diversificación do produto, complementariedade na actividade, 

permanencia mínima ata 2026 e canais de comercialización” e cun impacto 

previsto sobre o territorio de creacións duns 600 empregos, entre directos e 

indirectos, e o compromiso de contratar coas empresas e os centros  de 

investigación galegos. 

  

O proxecto contempla unha fábrica de helicópteros non tripulados de Inaer, unha 

fábrica de avións non tripulados de Indra, un centro tecnolóxico, unha oficina de 

deseño e certificación, unha unidade de instrución e formación de pilotos, un 

centro de control de tráfico aéreo, un novo hangar, e unha incubadora de 

empresas. 

 

As novas aparecidas nos xornais nestes días son altamente preocupantes: “Las 

maniobras de Indra para "sanear" las cuentas del PP de Madrid acorralan a su 
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expresidente Javier Monzón”; Anticorrupción sostiene que la empresa de 

tecnología y defensa que dirigió durante 13 años ayudó a "aliviar las penalidades 

financieras" del Partido Popular. 

 

O nome do que fora presidente de Indra, Javier Monzón, aparece na lista que a 

Fiscalía Anticorrupción ten presentado ao Xuíz Manuel García Castellón para que 

os cite como investigados e, aínda que non aparece nos informes policiais, 

encabezaba o organigrama de Indra cando a empresa colaborou parar "aliviar as 

penalidades financeiras do partido tras as eleccións de 2011”. 

 

Á vista destes datos, as deputadas e os deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoracións fai a Xunta de Galicia destes feitos? 

2. Que medidas ten pensado adoitar a Xunta de Galicia para aclarar calquera 

dúbida sobre as actuacións da empresa Indra en Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   José Manuel Pérez Seco 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Concepción Burgo López 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 12/08/2019 11:41:33 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 12/08/2019 11:41:48 
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Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 11:42:02 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 12/08/2019 11:42:12 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 12/08/2019 11:42:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A aplicación da Lei 30/1981, do 7 de xullo, pola que se modifica a regulación do 

matrimonio no Código civil e se determina o procedemento para seguir nas 

causas de nulidade, separación e divorcio, vén poñendo de manifesto a 

insuficiencia dos instrumentos procesuais que o ordenamento xurídico ofrece para 

a resolución dos conflitos derivados das rupturas familiares, sobre todo no que se 

refire a salvagarda do interese superior das e dos menores para manter relacións 

cos proxenitores non custodios e a súa familia, á marxe da ruptura. 

 

Esta situación fixo que a Xunta de Galicia afrontase o financiamento, con cargo 

ao Programa de orientación e mediación familiar, dunha rede de puntos de 

encontro para garantir a existencia dun lugar apropiado que facilite a relación 

materno/paterno-filial, asegurando o benestar e a seguridade das menores e dos 

menores en familias en situacións de conflito. 

 

Á súa vez, a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o 

tratamento integral da violencia de xénero, establece no seu artigo 53 que o 

departamento competente en materia de igualdade garantirá a existencia de 

puntos de encontro familiar, como un servizo que facilita e preserva a relación 

entre as e os menores e as persoas das súas familias en situacións de crises, e que 

permite e garante a seguridade e o benestar das nenas e dos nenos e facilita o 

cumprimento do réxime de visitas, dispoñendo ademais que as normas e os 

requisitos aos que terán que se axustar os puntos de encontro familiar se 

establecerán regulamentariamente. 

 

O incremento nos derradeiros anos da demanda dos puntos de encontro familiar, 

transformounos nun recurso imprescindible para a nosa sociedade, a pesares do 

cal seguen sendo poucos (sete en toda a comunidade autónoma) e estando mal 

dotados. 

 

Esta falta de medios e de persoal orixina a insuficiencia do recurso, e listas de 

espera que son inaceptables tanto para os nenos e nenas que teñen que percorrer 

longas distancias, o que implica graves prexuízos tanto para a súa actividade 
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escolar coma persoal pola carga emocional e o esgotamento acumulado; así como 

para quen ten concedido un réxime de visitas polo órgano xudicial, ou a 

Administración.  

 

No ano 2013 a Xunta de Galicia decidiu trasladar o Punto de Encontro Familiar 

de Ourense, ás instalacións da Casa da Xuventude. As profesionais do eido do 

social, as organizacións feministas, e desde o PSdeG, levamos tempo 

denunciando a situación na que se atopa, insistindo en que non é o emprazamento 

axeitado dado que é un espazo que está excesivamente exposto, e que non protexe 

axeitadamente a confidencialidade necesaria para este tipo de servizo. 

 

Recentemente, as organizacións feministas volveron  denunciar a situación na que 

se atopa este servizo pola: 

 

 Revitimización das vítimas de violencia machista ao tratar a intervención 

nestes casos como se se tratase simplemente de divorcios conflitivos, 

reproducindo e perpetuando estereotipos sobre estas mulleres e a violencia, 

e deixando aos meniños e meniñas en situacións de desamparo e risco. 

 Negativa desde o servizo do Punto de Encontro Familiar a coordinarse con 

distintas profesionais dos servizos sociais, sanitarios e educativos, que 

atenden aos nenos e nenas e familias que acoden ao punto de encontro, 

saltándose os principios reitores da Lei orgánica 1/2004, do 28 de 

decembro, de medidas de protección integral contra a violencia de xénero e 

os principios xerais da Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a 

prevención e o tratamento integral da violencia de xénero, e obviando a 

obriga legal de garantir un tratamento integral da atención a mulleres que 

sofre violencia de xénero. 

 

Por todo iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego do funcionamento do Punto de 

Encontro Familiar de Ourense? 

2. Considera a Xunta de Galicia que a actual radicación deste espazo garante 

a confidencialidade necesaria para este tipo de servizo? 

3. Ten realizado a Xunta de Galicia inspeccións recentes sobre o seu 

funcionamento? 

4. En caso afirmativo, cal foi o resultado? 
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5. Estase levando a cabo no Punto de Encontro Familiar de Ourense unha 

axeitada coordinación con distintas profesionais dos servizos sociais, 

sanitarios e educativos? 

6. Recibiu a Xunta de Galicia queixas sobre o funcionamento do PEF de 

Ourense? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 12:18:40 

 
María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 12:18:49 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 12:19:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Os cambios actuais nos novos perfís dos nenos e nenas do sistema de protección 

fan necesario seguir avanzando na consolidación das medidas de alternativa 

familiar para os menores do sistema de protección, así como no apoio ás familias 

como recurso activo do sistema de protección. Para iso é necesaria a atención 

integral das necesidades físicas, afectivas e emocionais dos nenos e nenas do 

sistema de protección galego, e poñer á súa disposición todos os recursos 

públicos que favorezan o seu desenvolvemento e autonomía, así como apoiar a 

todas aquelas familias galegas que, grazas á súa sensibilidade coa infancia, 

responsabilízanse do coidado destes nenos e nenas e ofrécenlles o seu fogar. 

 

Toda a lexislación tanto a nivel estatal como a autonómica  establece a primacía 

das medidas de alternativa familiar para todas aquelas persoas menores que se 

atopan en situación de desprotección. A nivel estatal, a actual Lei 26/2015, do 28 

de xullo, de modificación do sistema de protección á infancia e á adolescencia, 

establece que nas actuacións de protección dos menores deben primar as medidas 

familiares fronte ás residenciais, as estables fronte ás temporais, e as 

consensuadas fronte ás impostas. Igualmente establece no art. 21.3 que “co fin de 

favorecer que a vida do menor desenvólvase nunha contorna familiar, prevalecerá 

a medida de acollemento familiar sobre a de acollemento residencial para 

calquera menor, especialmente para menores de seis anos. Non se acordará o 

acollemento residencial para menores de tres anos salvo en supostos de 

imposibilidade, debidamente acreditada, de adoptar nese momento a medida de 

acollemento familiar ou cando esta medida non conveña ao interese superior do 

menor. Esta limitación para acordar o acollemento residencial aplicarase tamén 

aos menores de seis anos no prazo máis breve posible. En todo caso, e con 

carácter xeral, o acollemento residencial destes menores non terá unha duración 

superior a tres meses”. Así mesmo, o Código Civil, no artigo 173 bis, tras a 

modificación realizada pola mencionada lei, redefine as modalidades de 

acollemento familiar en función da súa duración e obxectivos.   

 

Na nosa comunidade, con arranxo ao disposto nos artigos 15.1 e 16.2 da Lei 

2/2006, do 14 de xuño, de dereito civil de Galicia, e en aplicación dos principios 
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reitores da actuación dos poderes públicos no exercicio das funcións de atención 

e protección á infancia e a adolescencia, para a adopción da medida de 

acollemento especifícase que se dará prioridade á utilización do acollemento 

familiar sobre o residencial.  

 

O acollemento a menores en Galicia por familias que non gardan relación co 

menor é actualmente o 45 % do total dos diferentes tipos de acollemento. 

 

Un ou unha menor nun residencial custa á administración 1300  € a 1800 € ao 

mes use ou non o servizo. Hai menores de 0-6 anos nestes residenciais, habendo 

lista de espera de familias acolledoras. 

 

A política social da Xunta non é favorecer o acollemento familiar senón dotar de 

máis centros residenciais, a pesares de que o custo sexa 8 veces superior ao dunha 

familia e as consecuencias para o neno e a nena desastrosas.  

 

Algunhas familias ademais están tendo problemas en relación ao dereito de 

maternidade, paternidade e lactancia cando se teñen que facer cargo de 

acollementos de urxencia, pois atópanse coa imposibilidade de ter acceso á 

concesión de ditos permisos, causando graves prexuízos tanto para as familias 

acolledoras como para os propios menores.  

 

Cabe destacar nestes últimos anos, o incremento dos coñecidos tecnicamente 

como MENA, que son aqueles nenos, nenas e adolescentes, menores de 18 anos, 

de orixe estranxeira, que se atopan separados dos seus pais e nais, e que 

tampouco están baixo o coidado de ningún outro adulto, unha circunstancia que 

os sitúa automaticamente nunha situación de desamparo e de risco. En España  

está maioritariamente asociado a menores procedentes dos países do Magreb e, 

fundamentalmente, de Marrocos e Alxeria, aínda que tamén de Europa do Leste, 

do África Subsahariana, de Siria…Entre os motivos que levan a estes menores a 

saír sós dos seus países de orixe atopamos a pobreza, situacións de 

desestruturación familiar e desprotección institucional, falla de oportunidades, a 

guerra ou a violencia, catástrofes naturais e persecución e situacións de violación 

xeneralizada dos dereitos humanos. Aínda que non é un fenómeno fácil de 

cuantificar, os datos da memoria da Fiscalía de 2016, correspondente ao exercicio 

de 2015, apuntaban á presenza de 3.660 menores de orixe estranxeira non 

acompañados en España, e baixo a tutela das comunidades autónomas que son as 

responsables da atención nos seus respectivos territorios e, cando se constata que 

un menor atópase en situación de desamparo, correspóndelles a tutela do mesmo 

así como as medidas de protección necesarias para o seu garda. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
8E

eu
kQ

X
ag

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

170969

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO8EeukQXag5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

En outubro de 2018 por primeira vez un Ministerio con competencias sobre a 

infancia concedía unha subvención para a atención aos menores estranxeiros non 

acompañados. O Goberno socialista de España puxo en marcha esta medida a 

través da aprobación dun real decreto para financiar con 40 millóns de euros ás 

comunidades autónomas, Ceuta e Melilla polo incremento do número de menores 

estranxeiros non acompañados acollidos no ano 2018. Desta axuda que se destina 

a sufragar a atención e acollida dos menores, así como, no seu caso, o seu 

traslado entre comunidades autónomas, Galicia recibiu do Goberno de España un 

total de 426.063,4 euros. 

 

Dado o incremento do número de chegadas de menores nos últimos meses e 

respondendo a razóns de interese público, social e humanitario, o Goberno 

articulou estas axudas para colaborar no esforzo que realizan as comunidades 

autónomas, Ceuta e Melilla. Con iso, o Goberno activou medidas de axuda 

económica e impulsou a atención solidaria dos menores entre comunidades 

autónomas ao obxecto de garantir as mellores condicións de atención.  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do número de menores estranxeiros 

non acompañados acollidos na nosa Comunidade Autónoma? 

2. Cal é o obxectivo do Goberno galego para esta X lexislatura? 

3. Que valoración fai a Xunta de Galicia das axudas que o Goberno de España 

destinou ás comunidades autónomas para a atención aos menores 

estranxeiros non acompañados? 

4. Cales son as medidas postas en marcha pola Xunta de Galicia para reforzar 

a integración familiar para os e as menores que se atopan no sistema de 

protección en acollemento residencial? 

5. Ten pensado o Goberno galego incrementar a remuneración ás familias de 

acollida? 

6. De que programas e recursos dispón o Goberno destinados ao apoio e 

orientación de quen, estando en acollemento, alcance a maioría de idade e 

quede fóra do sistema de protección, con especial atención aos e ás que 

presentan discapacidade? 
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7. Ten previsto a Xunta de Galicia equiparar os permisos de maternidade, 

paternidade e lactancia, para as familias de acollemento segundo as 

circunstancias que a situación das mesmas o requira? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 12:20:23 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 12:20:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, María 

Luisa Pierres López e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 

O pasado 14 de marzo de 2019, varios medios de comunicación da provincia de 

Ourense, publicaban unha información referida ao anuncio da Xunta de Galicia 

da súa intención de rehabilitar inmobles no concello de Ribadavia a través da 

inclusión deste concello no plan Rexurbe, unha iniciativa da Xunta de Galicia que 

ten como obxectivo a recuperación de cascos histórico de diferentes vilas e 

cidades galegas.  

 

Dito anuncio produciuse despois de que ese mesmo día mantiveran unha reunión 

o voceiro do Grupo municipal do PP e candidato á alcaldía de Ribadavia nas 

vindeiras eleccións locais, e a Conselleira de Medio Ambiente, Territorio e 

Vivenda. 

 

Unha vez máis como ben sendo habitual nos pasados anos, o PP volve a empregar 

a Administración autonómica de xeito partidista a escasos meses das eleccións 

municipais, anunciando inversións e actuacións con pouca base real e que non 

contan con dotación orzamentaria, facendo unha vergoñenta identificación da 

Administración autonómica co PP. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Te previsto a Xunta de Galicia rehabilitar inmobles no concello de 

Ribadavia a través do programa Rexurbe? 

2. En caso afirmativo, cando ten previsto que se realizasen estas actuacións? 

3. Con que dotación orzamentaria vai contar a posta en marcha deste 

programa? 

4. Reuniuse a Xunta de Galicia co alcalde de Ribadavia para anunciarlle a 

posta en marcha deste programa? 

5. En caso de non ter tratado este tema co alcalde de Ribadavia, cales foron os 

motivos? 

6. Asinou a Xunta de Galicia algún convenio de colaboración co concello de 
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Ribadavia para a posta en marcha nesta vila do Plan Rexurbe? 

7. Ten previsto a Xunta de Galicia seguir facendo anuncios electoralistas ás 

portas das eleccións municipais? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   María Luisa Pierres López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 12:21:29 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 12:21:40 

 
María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 12:21:49 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 12:22:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, José 

Manuel Pérez Seco e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, 

Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O Concello de Boborás (Ourense), atópase o conxunto histórico Pazos de 

Arenteiro, que conta dende o ano 1973 coa declaración de Ben de Interese 

Turístico Cultural. 

 

Paralelamente ás obras que promoveu o Concello, recorrendo a unha escola taller 

e a fondos europeos, a Xunta de Galicia tamén procedía a recuperar a través dun 

proxecto dirixido por César Portela, a antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro 

asumindo e financiando integramente a súa rehabilitación e creando na mesma un 

establecemento de turismo rural. Adxudicouse a xestión á única empresa que se 

presentou ao concurso convocado, Viñedos do Miño. As instalacións nunca 

estiveron abertas ao público con normalidade, nin o están. Denunciouse en 

numerosas ocasións a falta de atención, o uso particular das instalacións e a 

frecuente negativa a aloxar aos posibles clientes (alegando que está todo 

ocupado). A pesar destas circunstancias, non se actuou respecto. 

 

O 05 de marzo de 2018 o Grupo Parlamentario Socialista rexistraba no 

Parlamento de Galicia preguntas ao Goberno para coñecer a situación 

administrativa na que se atopa a antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro. A 

resposta do Goberno galego, que tivo entrada no rexistro do Parlamento o 12 de 

abril de 2018, era a seguinte: 

 

“Dende o 6.10.2005 a entidade Viñedos del Miño, S.L., xestionou, mediante 

concesión, a Casa Reitoral de Pazos de Arenteiro en Boborás (Ourense) para uso 

hoteleiro, tras a tramitación do expediente para a adxudicación mediante 

concurso e por procedemento aberto. O contrato establece unha duración de 

doce anos a contar desde a entrega formal do inmoble, salvo resolución do 

mesmo, e entenderase prorrogado de xeito automático por períodos de tres anos, 

ata o límite de vinte e cinco anos, se non houbera algún requirimento previo de 6 

meses por algunha das partes. O 1 de marzo de 2017 notificouse á concesionaria 

o requirimento previo, cunha antelación de seis meses, á entidade concesionaria 

Viñedos del Miño SL, aos efectos de non prorrogar o contrato de xestión, 
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mediante concesión, da Casa Reitoral de Pazos de Arenteiro en 

Boborás(Ourense). A concesión rematou o 6 de outubro de 2017.Na recepción do 

inmoble, polo persoal técnico da Axencia indicáronse unhas reparacións que lle 

correspondían á concesionaria por tratarse de defectos imputables á súa 

conservación e mantemento, o que se levou a cabo pola concesionaria. 

A día de hoxe, xa rematadas as actuacións que a concesionaria asumiu realizar, 

o concello de Boborás manifestou a súa vontade de facerse cargo do inmoble, 

posto que isto permite un maior control da futura concesión. A Axencia Turismo 

de Galicia está a tramitar a realización do correspondente expediente de 

concesión demanial, ao abeiro do disposto na Lei 5/2011, do 30 de setembro, do 

patrimonio de Galicia” 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Durante canto tempo estivo a antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro 

(Boborás),  funcionando como un establecemento de turismo rural? 

2. Tramitou a Axencia Turismo de Galicia o expediente de concesión demanial 

ao Concello de Boborás da antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro? 

3. En que data se realizou? 

4. En caso de que non se realizara, a que se debe este retraso? 

5. Ten información a Xunta de Galicia a respecto de si o Concello de Boborás 

ten previsto licitar en próximas datas,  a concesión deste inmoble? 

6. Cal foi o orzamento que a anterior concesionaria, Viñedos del Miño S.L, 

dedicou ás reparacións efectuadas por falla de mantemento e conservación da 

antiga casa reitoral de Pazos de Arenteiro? 

7. Considera a Xunta de Galicia que dito inmoble está na actualidade en 

perfectas condicións para albergar un establecemento de turismo rural? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   José Manuel Pérez Seco 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O grupo internacional de traballo en obesidade (IOTF) e a Organización Mundial 

da Saúde (OMS), definiron a obesidade como a epidemia do século XXI polas 

dimensións adquiridas ao longo das últimas décadas, o seu impacto sobre a 

morbimortalidade, a calidade de vida e o gasto sanitario.  

 

Cada vez se dispón de evidencia máis uniforme sobre o impacto da obesidade na 

maior parte das enfermidades crónicas, non só en relación coas cardiovasculares, 

senón tamén con outros problemas frecuentes como a diabetes tipo 2, a artrose, os 

problemas psicolóxicos e mesmo algúns tipos de cancro, tales como o de colon, o 

de mama e o de endometrio O importante impacto sobre as enfermidades 

crónicas, o custo sanitario, a calidade de vida e as súas crecentes dimensións 

configuran a obesidade como un importante problema de saúde pública. Así o 

recoñeceu a OMS na estratexia global en nutrición e actividade física aprobada en 

maio de 2004, urxindo aos países membros a desenvolver plans de acción 

encamiñados a promover hábitos alimentarios saudables e a estimular a práctica 

habitual de actividade física como principais estratexias preventivas.  

 

Segundo os datos da Enquisa Nacional de Saúde publicados polo Instituto 

Nacional de Estatística, o 64,6 % dos galegos e galegas, máis de 1,7 millóns, 

valoraron o seu estado de saúde xeral como “moi bo” ou “bo” durante 2017, 

mentres que, no outro extremo, 39.100 declararon ter un estado de saúde “moi 

malo”. Con respecto ás características físicas da poboación, a Enquisa Nacional 

de Saúde de España 2017 realizada polo Ministerio de Sanidad, Consumo y 

Bienestar Social, reflicte que no referente ao Índice Masa Corporal en relación á 

comunidade autónoma de nacemento, en Galicia hai un 59,75 % da poboación 

maior de 18 anos que sofre sobrepeso ou obesidade, é dicir que ten un peso por 

enriba do que se considera como normopeso, a segunda máis elevada de todo 

España (soamente por detrás da Rexión de Murcia), e cinco puntos superior á 

media estatal. 

 

No caso da poboación infantil, a pesares de que os datos da enquisa de 2017 do 

Ministerio indican que na actualidade o número de nenos e nenas de entre 2 e 17 
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anos que ten un peso por enriba do que se considera como normopeso é inferior á 

media estatal, son un 23,29 % os e as nenos e nenas que sofren sobrepeso ou 

obesidade, datos que se os analizamos en función do sexo son superiores nos 

homes que nas mulleres. 

 

No ano 2013 a Xunta de Galicia puña en marcha o Plan Xermola, cuxo obxectivo 

era “diminuír a prevalencia da obesidade na poboación infantil e xuvenil de 

Galicia (menores de 18 anos) nun prazo de 8 anos, mellorar o patrón alimentario 

e de actividade física da poboación infantil e xuvenil como principais 

determinantes actuais desta patoloxía e actuar sobre outros que vaia identificando 

a evidencia científica”. Seis anos despois da súa posta en marcha, non temos 

coñecemento de que haxa unha avaliación do mesmo, todo elo cando a taxa de 

nenos e nenas que teñen un peso maior ao considerado como normopeso, segue 

sendo alarmante, un problema grave que se debe abordar con urxencia, xa que 

pode afectar á súa saúde inmediata, así como ao nivel educativo que poden 

alcanzar, e a súa calidade de vida  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego elevada a taxa de galegos e galegos maiores 

de 18 anos que sofren sobrepeso ou obesidade? 

2. Que valoración fai a Xunta de Galicia da porcentaxe de menores de 18 

anos que sofren na nosa Comunidade Autónoma sobrepeso ou obesidade? 

3. Seis anos despois da súa posta en marcha, qué valoración fai a Xunta de 

Galicia da aplicación do Plan Xermola? 

4. Publicáronse informes de seguimento? 

5. En caso afirmativo, que resultados e recomendacións se recollen no 

mesmo? 

6. Que medidas ten previsto poñer en marcha a Xunta de Galicia durante a X 

lexislatura  para reducir a taxa de galegos e galegas con un peso maior ao 

considerado como normopeso? 

7. Ten previsto a Xunta de Galicia promover durante a X lexislatura, 

campañas educativas para a promoción da actividade física e alimentación 

saudable e equilibrada a través da escola e dos comedores escolares? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Dende o Grupo Socialista consideramos unha prioridade a posta en marcha dun 

Plan xeral de reordenación, modernización e mellora da rede de centros de saúde 

de Atención Primaria, a fin de que este servizo asistencial básico sexa o máis 

axeitado ás necesidades actuais. Neste marco, Ourense non pode, como ocorreu 

nas anteriores lexislaturas dos gobernos do PP e a pesares das demandas dos 

veciños e veciñas de Ourense e de xeito singular dos barrios con maior 

poboación, quedar atrás na construción dos novos equipamentos sanitarios.  

 

A anterior equipa de Goberno socialista (2007-2015) do Concello de Ourense, xa 

puxera a dispor da Xunta de Galicia e cedera unha parcela de titularidade 

municipal no barrio do Vinteún para a nova infraestrutura sanitaria, e fixera 

ademais un esforzo adicional para a súa explanación e urbanización de xeito 

previo. Ademais facilitou tamén á Administración autonómica no ano 2010, seis 

posibles situacións para a construción do novo centro de saúde en Mariñamansa, 

dando resposta á demanda trasladada polos representantes de 18 asociacións 

veciñais do sur da cidade na que expoñían que “o edificio do actual Centro de 

Saúde de Mariñamansa, co paso do tempo quedou pequeno e non pode albergar 

novas infraestruturas para facer cirurxía menor, espazos para educación 

maternal e de fomento do aleitamento natural, etc.” e demandaban previsión de 

solo para novas infraestruturas sanitarias. 

 

Pasadas xa máis de dúas lexislaturas dende o inicio do trámites por parte do 

Concello para poñer a dispor os terreos co único fin de que a Xunta de Galicia, 

dende o 2009 gobernada polo PP, comprometera e executara as 3 obras para a 

construción de novos equipamentos sanitarios en O Couto, O Vinteún e 

Mariñamansa; a día de hoxe, só se acadou a construción do novo centro de saúde 

para o barrio do Couto, posto en marcha hai pouco máis dun ano, e que se licitou 

no ano 2012. 

 

O pasado 25 de xaneiro coñeciamos o anuncio da aprobación por parte do 

Consello da Xunta de Galicia da construción do novo centro de saúde do Vinteún, 

dentro dun paquete de 25 centros de saúde que a propia Xunta de Galicia promete 
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construír e reformar en toda Galicia. Oito anos despois sen dar luz verde dende o 

Goberno galego a esta dotación sanitaria fundamental para Ourense, e a escasos 

meses da celebración das eleccións municipais, este anuncio do goberno de 

Feijoo semella soamente publicidade e propaganda. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia a construción en Ourense de novos centros 

de saúde nos barrios do Vinteún e de Mariñamansa? 

2. Por que demorou o Goberno galego a construción destes centros de saúde? 

3. Cal é o calendario que ten previsto a Xunta de Galicia para o inicio, 

execución, e remate dos novos centros de saúde de Ourense, en concreto 

dos barrios do Vinteún e de Mariñamansa? 

4. Iniciou o Goberno galego os contactos co Concello de Ourense para que no 

referente a cesión definitiva de terreos, xestión de licenzas, modificacións 

precisas, etc. se acade que os dous novos centros de saúde de O Vinteún e 

de Mariñamansa estean rematados o máis axiña posible? 

5. Coñece a Xunta de Galicia a intención do Concello de Ourense de ceder 

terreos para a construción destes dous centros de saúde? 

6. En caso afirmativo, cal é a situación exacta deses terreos? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 14:06:53 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 14:07:03 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 14:07:12 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Segundo os datos do INE de 2016, Ourense lidera en Galicia a taxa de 

mortalidade por infarto de miocardio por cada 100.000 habitantes, cunha 

porcentaxe do 59,7.  Ademais, esta cifra sitúa á provincia 27 puntos por riba da 

media estatal. Na actualidade o servizo de hemodinámica do CHUOU non está 

dispoñible as 24 horas do día, o que provoca centos de traslados ao Complexo 

Hospitalario de Vigo, o centro de referencia cando o servizo non está activo.  

 

Nos infartos é fundamental unha atención inmediata e os traslados provocan o 

aumento do tempo de agarda e a redución das posibilidades de supervivencia. En 

Ourense, de media, tardan por exemplo 1 hora máis na apertura da arteria 

causante do infarto que en Santiago, o que supón dende o punto de vista do 

Grupo Socialista unha vulneración dos principios de equidade e seguridade dos e 

das pacientes. 

 

A marxinación que durante estes anos sufriu Ourense, era ata o de agora moi 

similar no caso de hemodinámica á de Lugo, ata que o pasado 24 de xaneiro o 

conselleiro de Sanidade anunciaba que o Hospital Universitario Lucus Augusti 

(HULA), contará co servizo de hemodinámica as 24 horas como reivindicaron 

persoal sanitario e usuarios e usuarias durante anos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o Goberno galego mantén á provincia de Ourense como a única 

que non vai contar no futuro máis próxima cun servizo de hemodinámica 

as 24 horas do día? 

2. Considera necesario a Xunta de Galicia ampliar o servizo de 

hemodinámica do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense para 

que o servizo se preste as 24 horas? 

3. En caso afirmativo, cando ten previsto levar a cabo esta ampliación? 

4. Considera a Xunta de Galicia que a cidadanía galega ten as mesmas 

oportunidades de acceder en igualdade de condicións aos servizos 
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cardiolóxicos?  

5. Cre o Goberno galego que esta igualdade de condicións de acceder aos 

servizos cardiolóxicos e aos tratamentos de hemodinámica se produce na 

provincia de Ourense? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 14:03:49 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 14:03:58 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 14:04:07 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Maribel Novo Fariña, Paula Prado del Río, Jose Manuel Rey Varela, Jacobo 
Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago e Julia Rodríguez 
Barreira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
 
 
O goberno galego aprobou a finais do ano 2017 o decreto 115/2017, do 17 de 
novembro, polo que se regula a cooperación entre a Administración xeral da 
Comunidade Autónoma de Galicia e os concellos na selección de membros dos corpos 
de policía local, vixilantes municipais e auxiliares de policía local, a través do cal se 
instrumentaba a posibilidade de que a Xunta de Galicia asumise a selección dos 
policías locais de Galicia a través da sinatura de convenios de delegación de 
competencias cos concellos interesados. 
 
Deste xeito, coas convocatorias unificadas, acadase unha maior eficiencia e eficacia 
nos recursos públicos. Os concellos aforran os custes que supoñen os procesos 
selectivos, mais aínda se teñen en conta as particularidades e número de probas a 
desenvolver nos mesmos e garanten a cobertura das prazas. E a Administración 
autonómica, pola súa banda, e dentro das súas funcións, acada unha elevada 
coordinación nesta materia e colabora activamente coas entidades locais. 
 
Polo tanto, e tendo en conta que xa finalizaron os primeiros procesos selectivos 
convocados pola Xunta de Galicia a través da Academia Galega de Seguridade Pública, 
os deputados e deputadas asinantes, formulan as seguintes preguntas para resposta 
oral  en Comisión: 
 

- Cantos concellos se adheriron ás convocatorias unificadas?  
- Cales foron os resultados do primeiro proceso selectivo unitario nas 

convocatorias de ingreso na policía local e auxiliares de policía local?  
- Existen previsións de levar a cabo convocatorias unificadas nas categorías 

superiores á policía? 
- Hai movemento e uso da listaxe de colaboración para a contratación de persoal 

auxiliar de policía local? 
Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Isabel Novo Fariña na data 12/08/2019 14:18:43 

 
Paula Prado Del Río na data 12/08/2019 14:18:55 

 
José Manuel Rey Varela na data 12/08/2019 14:19:07 

 
Alberto Pazos Couñago na data 12/08/2019 14:19:31 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 12/08/2019 14:19:58 

 
Beatriz Mato Otero na data 12/08/2019 14:20:22 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 12/08/2019 14:20:34 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e José 

Manuel Pérez Seco, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e 

Montes. 

 

Tal e como figura na propia páxina web da Evega (Estación de Viticultura e 

Enoloxía de Galicia), organismo dependente da Consellería de Medio Rural, 

“inaugurouse o 5 de novembro de 1985, coa finalidade de dar un impulso ao 

sector vitivinícola galego. Nun primeiro momento a súa configuración inicial 

estaba baseada na investigación aplicada en novos sistemas de produción de uva e 

viño; o asesoramento especializado e personalizado a viticultores e adegueiros; a 

formación a través de actividades a todos os niveis para os diferentes axentes do 

sector e a divulgación dos resultados obtidos nas investigacións. Posteriormente 

púxose o laboratorio a dispor dos consellos reguladores de Galicia para a análise 

dos viños e derivados. En xullo de 1997, inaugurouse a Estación Experimental de 

Viticultura e Enoloxía (EEVE) no concello de Ribadumia, como subestación 

dependente da Evega.” 

 

A Estación Experimental de Viticultura e Enoloxía de Galicia, situada no concello 

ourensán de Leiro, atende consultas que chegan dende adegas ou particulares 

sobre cuestións técnicas e desenrola proxectos de investigación para darlle 

respostas as necesidades do sector. O centro viña funcionando ata o de agora con 

normalidade, realizando análise de viños, augardentes … e tamén asesoramento 

de temas relativos á viticultura (información sobre portainxertos, enfermidades do 

viñedo…).  Un servizo moi importante para esta comarca, cunha denominación 

de orixe, a do Ribeiro, que é a máis antiga de todo Galicia, e que conta con 2.800 

hectáreas de viñedo e máis cen adegas. Ademais, a pesares do intenso 

despoboamento que sofre a provincia de Ourense (disparouse a perda de 

habitantes ata un 128 % dende 2013 a 2018) e a elevada idade media da 

poboación (un terzo dos ourensáns e ourensás teñen máis de 65 anos), este sector 

actúa no Ribeiro como motor da economía desta comarca grazas en gran medida 

ao relevo xeracional, e incluso a chegada de mozos e mozas procedentes do 

ámbito urbano, o que fai desta a denominación de orixe con máis mocidade no 

viñedo, e onde máis da metade dos colleiteiros en activo ten menos de 41 anos. 

 

Recentemente o Grupo Socialista tiña coñecemento de que trala xubilación dun 
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enólogo e dun especialista en viticultura do centro que o Evega ten en Leiro 

(Ourense), estas prazas levan preto dun ano sen cubrir, e a lectura das analíticas e 

o asesoramento en aspectos técnicos da viticultura se realiza en moitos casos vía 

telefónica por técnicos e técnicas da Estación Experimental de Viticultura e 

Enoloxía de Ribadumia, dependente tamén da Consellería de Medio Rural. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que non se cubriron na Estación Experimental de Viticultura e Enoloxía 

de Galicia, as vacantes por xubilación dun enólogo e dun especialista en 

viticultura? 

2. Cal é a alternativa, mentres non se cobren estas vacantes, que a Xunta de 

Galicia está dando á resolución de consultas técnicas que realizan ao Evega 

as adegas e/ou particulares? 

3. Canto tempo levan estas prazas vacantes? 

4. Ten previsto a Xunta de Galicia cubrir estas prazas? 

5. En caso afirmativo, cando ten previsto facelo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.:  Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   José Manuel Pérez Seco 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 14:18:59 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 14:19:09 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 12/08/2019 14:19:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Vilán Lorenzo e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A poboación menor de 18 anos, destinataria da Convención sobre os Dereitos do 

Neno, cífrase en Galicia en 410.674 nenos e nenas, que representan o 14,5 % da 

poboación total. 

 

Todos os programas e proxectos de acción que implementen os organismos 

públicos e que afecten á infancia deben estar baseados na Convención sobre os 

Dereitos do Neno, recollendo os principios reitores deste tratado internacional, 

que son: a non discriminación, o interese superior do neno, o dereito á 

supervivencia e o desenvolvemento, e o dereito á participación. 

 

A Convención sobre os Dereitos do Neno establece, en forma de Tratado 

internacional, que os Estados Partes deben asegurar que todos os nenos e nenas 

gozan dos dereitos e liberdades que consagra o Tratado; que teñen acceso á 

educación e aos servizos de saúde, que poden desenvolver plenamente as súas 

capacidades físicas, psíquicas, sociais e morais; que crecen nunha contorna de 

felicidade, protección, benestar e comprensión, que gozan do esparexemento, a 

cultura, as artes e o deporte e que poden participar dunha forma accesible e activa 

en todo este proceso. 

 

O 6 decembro de 1990 España ratificou a Convención sobre os Dereitos do Neno, 

por canto debe observala e facer que se cumpra en todas as súas partes. A 

Constitución Española no seu Artigo 10.2 afirma que as normas relativas aos 

dereitos fundamentais e ás liberdades, interpretaranse de conformidade coa 

Declaración Universal de Dereitos Humanos e os tratados e acordos 

internacionais. Así mesmo, no seu Artigo 96.1 CE sinala que os tratados 

internacionais validamente celebrados formarán parte do ordenamento interno. 

No ámbito estatal, tras vinte anos dende a aprobación da Lei orgánica 1/1996 de 

Protección xurídica do Menor, recentemente aprobáronse a Lei 26/2015 de 

protección á infancia e á adolescencia, e a Lei orgánica 8/2015 de modificación 

do sistema de protección á infancia e á adolescencia, co obxectivo de garantir 

unha protección uniforme aos menores de idade en todo o Estado. 
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No ámbito da nosa comunidade autónoma, o Estatuto de autonomía de Galicia 

lexitima a actuación lexislativa  no campo da protección da familia, da infancia e 

da adolescencia nos títulos competenciais xenéricos de asistencia social e de 

promoción do desenvolvemento comunitario (artigo 27, apartados 23º e 24º, dos 

que o primeiro deles da lugar ás transferencias de funcións nas materias de 

servizos e asistencia sociais), e das institucións de protección e tutela de menores.  

 

A pesares do cal o ámbito normativo galego relativo á infancia redúcese ao Título 

II da Lei 3/2011, do 30 de xuño, de apoio á familia e á convivencia, que se dedica 

á infancia e á adolescencia, e a ordes específicas. Non existe sen embargo en 

Galicia, tal e como si que acontece en outras comunidades autónomas, unha lei de 

protección á infancia, nin órganos e estruturas dedicadas especificamente á 

análise da situación e a defensa dos dereitos dos nenos, nenas e adolescentes.  

 

Motivo polo cal o informe recentemente publicado por UNICEF  “A infancia en 

Galicia 2018”, destaca entre outras moitas consideracións “a escasa atención, 

tanto no plano normativo coma documental, que se lle prestou á situación da 

infancia en Galicia”. 

 

Ademais, no relativo ás estratexias e plans no marco da infancia elaborados pola 

Xunta de Galicia nestes últimos anos, ou ben acumulan grandes retrasos levando 

anos en fase de borrador, ou non se dispón dun informe de impacto das mesmas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que a nosa comunidade autónoma precisa 

dunha lei de protección á infancia específica? 

2. En caso afirmativo, ten previsto impulsala durante a X lexislatura? 

3. Cando ten previsto a Xunta de Galicia poñer en marcha a Estratexia Galega 

de Infancia e Adolescencia (EGIA 2016-2020)? 

4. Cales foron os motivos que levan ao retraso na posta en marcha do 

Observatorio Galego da Familia e Infancia? 

5. Considera a Xunta de Galicia que se está traballando o suficiente na 

elaboración e difusión de informes da situación da infancia na nosa 

comunidade autónoma? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 14:21:23 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 12/08/2019 14:21:32 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 14:21:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e Concepción 

Burgo López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

O Concello de Allariz, situado en Ourense, ten unha das porcentaxes máis altas 

da provincia de Ourense de poboación menor de vinte anos, así como un alto 

número de nacementos, 38 no ano 2015, de maneira contraria á tendencia da 

maioría dos concellos de menos de 10 000 habitantes da provincia que sofren un 

grave problema demográfico. 

 

A pesares desta situación, dende o Grupo Socialista coñeciamos, a través dos pais 

e nais afectados, a resolución da Consellaría de Educación pola que se acorda 

reducir a dúas as liñas de escolarización previstas para o vindeiro curso 2018-

2019 no CEIP Padre Feijoo de Allariz no segundo ciclo de educación infantil. 

 

Esta decisión incumpre o establecido no artigo 4 a) da Orde do 12 de marzo de 

2013 que desenvolve o Decreto 254/2012, de 13 de decembro, polo que se regula 

a admisión do alumnado en centros docentes sostidos con fondos públicos que 

imparten as ensinanzas de segundo ciclo educación infantil, de educación 

primaria, de educación secundaria obrigatoria e de bacharelato reguladas na Lei 

orgánica 2/2006, de 3 de maio, de educación), no segundo ciclo de educación 

infantil e primaria o número de alumnos e alumnas que determinarán a unidade 

escolar é de 25. 

 

A día de hoxe constan matriculados e matriculadas 51 alumnas e alumnos e, polo 

tanto, excédese o baremo legalmente establecido na orde (sen contarmos aínda 

coas posibles matriculacións que se poidan producir en setembro e o longo do 

curso). 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cales son os motivos polos que a Xunta de Galicia incumpre a ratio de 

alumnado en educación infantil no CEIP Padre Feijoo de Allariz (Ourense)? 

2. Considera a Xunta de Galicia que este incumprimento favorece o proceso de 

aprendizaxe do alumnado? 
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3. Que valoración fai a Xunta de Galicia das mobilizacións levadas a cabo nas 

pasadas semanas? 

4. Reuniuse o Goberno galego con este colectivo? 

5. En caso afirmativo, chegouse a algún tipo de acordo? 

6. Vai tomar a Xunta de Galicia algunha medida para corrixir esta situación? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Concepción Burgo López 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 14:23:46 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 14:23:55 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 12/08/2019 14:24:04 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A concepción da Atención Primaria como porta de entrada do Sistema sanitario 

supón, máis alá dun termo amplamente mencionado, unha concepción do sistema 

non focalizado na atención hospitalaria e que permita estender e descentralizar o 

contacto das persoas coa sanidade, de forma que se achegue máis ao territorio e, 

por tanto, estea máis próxima. 

 

Unha Atención Primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de espera. 

 

O envellecemento da poboación e o aumento da cronicidade supoñen un dos 

problemas esenciais que ten que afrontar o Sistema público de saúde. No caso de 

Galicia, estas cuestións aumentan a súa relevancia debido ás propias condicións 

demográficas en termos de idade, e condicionadas tamén pola dispersión da 

poboación e as dificultades de infraestruturas e redes de comunicación na Galicia 

rural. O fortalecemento da atención primaria nestes casos supón unha necesidade 

maior e case imperativa para poder achegar os servicios sanitarios á poboación, 

tanto en termos de infraestruturas como de persoal. 

 

Dende a chegada ao Goberno de Núñez Feijoo en 2009 o Sistema público de 

saúde soamente ten contratado de maneira estable a, aproximadamente, un 15 % 

facultativos de Atención Primaria dos que se producen en Galicia, segundo os 

datos do propio Goberno. Unha cifra tan baixa resulta a todas luces insuficiente 

para cubrir as necesidades dun sistema que precisa unha dispersión notoria e unha 

forte implantación no territorio, para paliar os problemas demográficos antes 

sinalados. Unha maior contratación suporía a posibilidade de non ter que 

concentrar servicios, afastando a atención dos e das cidadáns. A vontade 

recortadora do Goberno da Xunta de Galicia prexudica claramente a calidade 

asistencial do sistema, ao deixar con capacidade mínima, ou por debaixo dela, a 

moitos centros que non teñen persoal suficiente, que deben de deixar centros sen 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
nE

Q
sh

L4
z3

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

170993

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROnEQshL4z39
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

atención porque os profesionais teñen que saír a cubrir urxencias ou pola 

saturación dos existentes a causa dunha errática planificación. 

 

Nestes últimos anos o Goberno galego está a reducir de persoal nos centros de 

atención Primaria na nosa comunidade autónoma, sobre todo nos concellos do 

rural, a través da non substitución de baixas por enfermidade, ou a amortización 

de prazas. 

 

Na provincia de Ourense son moitos os exemplos desta vontade recortadora en 

materia sanitaria do Goberno galego, ao que segundo as informacións que dende 

o Grupo Parlamentario Socialista coñecemos recentemente, teremos que engadir 

un novo no centro de saúde de Rubiá. Neste centro traballaban ata o de agora 

dous médicos, trala xubilación dun deles no mes de agosto, a Xunta de Galicia 

decidiu que a partires dese momento soamente preste este servizo unha persoa, 

amortizando a outra praza, o que xerará unha perda de calidade no servizo  

provocada por unha sobrecarga de traballo, e merma na atención aos pacientes 

polo xustificado número de citas, extracción para analíticas, urxencias en horario 

de mañá, e atención domiciliaria nun concello cunha elevada dispersión da 

poboación que segundo datos do IGE do ano 2017 contaba con 1.462 habitantes, 

o 41 % dos cales teñen máis de 65 anos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que decidiu a Xunta de Galicia reducir o número de prazas de médicos 

no Centro de Saúde de Rubiá (Ourense)? 

2. Considera o Goberno galego que é suficiente para cubrir a demanda 

existente, que o centro de saúde de Rubiá (Ourense) conte a partir de agora 

soamente cun médico? 

3. Que impacto cre o Goberno galego que terá esta medida na atención aos 

pacientes? 

4. Ten previsto a Xunta de Galicia restablecer o número de prazas de médicos 

co que se contaba ata o de agora? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 
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     Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 14:29:18 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 14:30:37 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 14:30:47 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A evidencia científica demostrou a importancia dos estilos de vida na saúde da 

poboación e confirmou que o contexto social onde desenvolven a súa vida 

desempeña un papel fundamental na etioloxía e evolución de calquera 

enfermidade, entendendo como determinantes sociais da saúde as circunstancias 

en que as persoas nacen, desenvólvense, envellecen e morren, así como os 

sistemas establecidos para combater a enfermidade, o que a súa vez depende dun 

marco máis amplo de políticas económicas e sociais. 

 

De feito, cando un sistema sanitario pon a énfase na asistencia clínica, deixando 

de lado a atención social, os problemas de saúde non se resolven completamente 

e córrese o risco de que os recursos sanitarios se utilicen de xeito inadecuado. 

 

Nos últimos anos, todas as comunidades autónomas estruturan a organización e 

funcionamento do Traballo Social Sanitario en Atención Primaria de Saúde e no 

sistema de saúde, recollendo que o Traballo Social indaga nos factores sociais ou 

determinantes que inflúen na saúde das persoas, grupos e comunidades. 

 

O traballo social en saúde pódense definir como unha técnica de intervención 

dentro do campo da saúde e o ámbito social, que promove o desenvolvemento das 

habilidades das persoas e actúa sobre a contorna para incidir nos factores que se 

relacionan con estilos de vida como profesionais inmersos no sistema sanitario. 

Os e as que participan desta tarefa (asistencial e preventiva), ocúpanse dos 

aspectos psicosociais do individuo, a través do estudo, diagnóstico e tratamento 

dos factores sociais que concorren no mantemento da saúde e na aparición da 

enfermidade das persoas, os grupos e as comunidades, colaborando en potenciar o 

carácter social da medicina. No plano individual e familiar achegan alternativas 

ou solucións ás dificultades/problemas sociais que sofren coa aparición e o 

desenvolvemento da enfermidade, co obxectivo de evitar os desaxustes 

sociofamiliares que se producen como consecuencia da perdida de saúde, 

establecendo un sistema de participación dos pacientes e/ou familiares na 

atención individual e a toma de decisións terapéuticas. 
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A pesar de que no ámbito sanitario, os e as traballadoras sociais forman parte do 

sistema sanitario e son o punto de unión entre o sistema sanitario e o sistema de 

servizos sociais, non se lles deu  a relevancia que merecen, tendo en conta o 

déficit de persoal na sanidade pública galega destes profesionais, tanto en a 

Atención Primaria como na Atención Especializada. 

 

Os e as traballadoras sociais son profesionais idóneos para saber en cada caso e 

en cada situación cales son os elementos que deben poñerse en xogo para 

devolver ao individuo ou á comunidade a situacións máis normalizadas, ademais 

de estar academicamente preparados para abordar, atender e poñer en marcha os 

mecanismos de resolución dos aspectos sociais que inciden no marco da saúde 

persoal, familiar, grupal e comunitaria. 

 

Ademais en Galicia, onde no 60 % dos municipios a idade media supera os 

cincuenta anos (tres anos máis que España e case sete máis que na UE), o papel 

destes profesionais na atención social ás necesidades e demandas das persoas 

maiores é prioritario, para garantir o benestar e a calidade de vida non só das 

persoas maiores, senón da sociedade no seu conxunto.  

 

O Servizo Galego de Saúde carece do número suficiente destes profesionais para 

que poidan prestar os seus servizos en cada un dos Equipos Básicos de Saúde de 

Atención Primaria, debendo compartir distintas áreas e formar parte de varias 

equipas, o que supón, entre outras accións, que non poidan levar a cabo os 

estudos necesarios dos factores de risco e protección relacionados coa saúde dos 

individuos e as familias, nin planificar intervencións, así como non poder avaliar 

e manter programas integrais de intervención en saúde comunitaria. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que son suficientes, para garantir unha atención 

social de calidade no ámbito sanitario, o número de traballadores e 

traballadoras sociais que prestan na actualidade os seus servizos no Servizo 

Galego de Saúde? 

2. Que valoración fai a Xunta de Galicia do papel destes profesionais no ámbito 

sanitario? 

3. Con cantos traballadores e traballadoras sociais conta na actualidade o servizo 

público de Atención Primaria na nosa comunidade autónoma? 
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4. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar durante a X lexislatura o número 

de traballadores e traballadoras sociais en Atención Primaria? 

5. En caso afirmativo, canto se van a incrementar? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

      Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:22:30 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 15:22:40 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O envellecemento poboacional constitúe unha realidade e singular característica 

para Galicia, que irá en aumento nos próximos anos, sen que teña para moitas das 

persoas maiores unha axeitada resposta por parte dos poderes públicos e en 

concreto por parte da Comunidade Autónoma, competente en materia de servicios 

sociais que inclúe ás políticas de familia, benestar social, inclusión social, 

servicios comunitarios, atención ás persoas con discapacidade e ás persoas 

maiores.  

 

O plan de traballo do Consello de Contas para o ano 2016, aprobado polo Pleno 

do Consello o 4 de decembro de 2015, contemplaba a realización dun informe 

sobre o gasto público autonómico en centros residenciais para persoas maiores e 

persoas con discapacidade. Recentemente coñeciamos dito documento que arroxa 

preocupantes datos sobre a situación da atención aos maiores na nosa comunidade 

autónoma.  

 

O informe sinala nas súas conclusións que a ratio de prazas residenciais en 

Galicia é inferior á media estatal, e sitúase moi por debaixo do recomendado pola 

OMS, producíndose ademais nestes últimos anos un maior incremento das prazas 

privadas(na actualidade o 65 % do total das prazas ofertadas) en detrimento das 

xestionadas directamente pola Administración autonómica.  

 

Esta aposta do goberno de Feijoo pola privatización de servizos públicos amósase 

tamén na fiscalización que o Consello de Contas realizou dos gastos de 

funcionamento dos centros públicos, que descenden desde o ano 2012 a pesar de 

que o número de prazas residenciais permaneceu case inalterable, así como o dos 

gastos de persoal das residencias xestionadas pola Xunta, que experimentaron un 

descenso dun 7,1 % no exercicio 2015 con respecto ao exercicio 2010, debido ás 

medidas de contención para corrixir o déficit público e a non cobertura das 

ausencias nas xornadas mediante contratacións temporais. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
no

Y
ih

V
71

Y
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

170999

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROnoYihV71Y9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Ademais, o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento do 

dereito a unha praza residencial no exercicio 2015 foi de 453 días, moi superior 

aos seis meses que marca a lexislación, e o tempo medio de espera ata conseguir 

o ingreso no centro residencial, de 154 días, case o dobre do estipulado pola 

normativa aplicable.  

 

O informe chama a atención tamén sobre as graves deficiencias na xestión dos 

centros residenciais, en especial daqueles cuxa xestión está privatizada, referidos 

a incumprimentos en materia de persoal, fundamentalmente do cociente do 

persoal de atención directa e a non diferenciación de funcións por categorías 

profesionais, do uso inadecuado das instalacións, das deficiencias nos protocolos 

de funcionamento, da falta de rigor dos rexistros... A pesares de que estes son 

factores que repercuten na calidade do servizo que se presta aos residentes, a 

Xunta de Galicia non iniciou expedientes sancionadores nos casos nos que as 

irregularidades observadas non se corrixiron posteriormente a ser notificadas.  

 

Son numerosas as persoas maiores que en Galicia demandan unha praza 

residencial, pero non poden ter acceso á mesma e dadas as cifras demográficas, 

serán máis no futuro inmediato. Así para dentro de quince anos, no 2031, o IGE 

prevé que existan da orde de 780.000 persoas de 65 ou máis anos, un aumento 

superior ao 17 % con respecto ás cifras actuais. Sen que a planificación da Xunta 

de Galicia pareza ter en conta tales previsións de acontecementos a curto e medio 

prazo, senón que, ao contrario: mantén un inaceptable e moi considerable retraso 

ao respecto das actuacións que debera levar adiante co obxecto de facer fronte a 

esta importante carencia pública.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do informe do Consello de Contas, 

publicado recentemente, “sobre o gasto público autonómico en centros 

residenciais para persoas maiores e persoas con discapacidade”?  

 

2. Que medidas ten pensado adoptar o goberno galego para paliar o grave 

déficit de prazas públicas en residencias para persoas maiores ?  

 

3. Que prazos concretos establece para dar cumprimento ao compromiso de 

construción de residencias públicas nas sete cidades máis importantes de 

Galicia?  
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4. Nestes centros propios, que modelo de xestión se vai a adoptar?  

 

5. E para o resto de Galicia, que outras novas actuacións, no seu caso, 

contempla realizar?  

 

6. Ten previsto o Goberno galego, durante a X lexislatura, incrementar os 

gastos de funcionamento e de persoal das residencias públicas de maiores da 

nosa comunidade autónoma?  

 

7. Considera a Xunta de Galicia que se axusta ao estipulado na normativa 

vixente o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento 

do dereito a unha praza residencial?  

 

8. Que medidas ten previsto tomar o Goberno galego para reducir este tempo 

de agarda?  

 

9. Cantas sancións impuxo a Xunta de Galicia, dende o ano 2010, por 

deficiencias na xestión dos centros residenciais?  

 

10. A que centros corresponden ditas sancións?  

 

  Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

  Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

    Julio Torrado Quintela 

    Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:24:54 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 15:25:03 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 12/08/2019 15:25:13 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e María del Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Os centros e programas educativos para a execución de medidas xudiciais, en 

aplicación da Lei Orgánica 5/2000, do 12 de xaneiro, Reguladora da 

Responsabilidade Penal dos Menores, poden ser dos seguintes tipos: centros e 

programas de medio aberto, centros de internamento ou centros de execución de 

medidas xudiciais en réxime terapéutico.  

 

En Ourense, o centro de menores de Monteledo, que comparte complexo co de 

Montefiz e Montealegre, trátase dun centro de internamento, cuxo obxectivo é o 

de ofrecer un contexto educativo favorecedor da inserción social e familiar do 

menor, tendo entre os seus fins o desenvolvemento da súa autonomía a todos os 

niveis e a súa reinserción social. As medidas de internamento poden ser en 

réxime aberto, pechado ou semiabierto. Este centro ten 37 prazas de 

internamento, cuxa autorización para o inicio de actividade se contempla na 

ORDE do 23 de setembro de 1999, cuxas instalacións son de titularidade pública 

(dependente da Consellería de Política Social), aínda que a xestión é privada, 

adxudicada dende o ano 2016 á Fundación Diagrama, ao igual que o centro de 

menores de Montefiz, e ultimamente o de Montealegre.  

 

Recentemente tivemos coñecemento de que non se están a cubrir nin os 

permisos(vacacións, permisos de maternidade e paternidade...), nin as baixas dos 

traballadores e traballadoras deste centro de menores, xerando situacións de estrés 

e sobrecarga de traballo no persoal, e carrexando graves deficiencias no 

funcionamento do mesmo, dándose situacións que non contribúen ao que debera 

de ser o fin último destes espazos, o de ofrecer un contexto educativo favorecedor 

da inserción social e familiar do menor.  

 

Ademais este centro está recibindo tamén menores procedentes de Montefiz, que 

funciona como centro de execución de medidas xudiciais en réxime terapéutico, 

xuntando de maneira indiscriminada casuísticas que van dende os problemas de 

conduta, ao consumo de sustancias tóxicas, ou a presenza dalgún tipo de trastorno 

psíquico. Esta mestura indiscriminada nunha mesma contorna prexudica a todos 
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os usuarios e usuarias posto que non se está ofrecendo a atención adecuada ás 

necesidades de cada un deles.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da xestión que se está levando a cabo 

dende o ano 2016 no centro de menores de Monteledo, radicado en 

Ourense?  

2. Considera a Xunta de Galicia que se está a cumprir o contrato da 

adxudicataria da xestión do centro de menores de Monteledo?  

3. Ten coñecemento o goberno galego de que neste centro non se están a 

cubrir nin os permisos nin as baixas dos traballadores e traballadoras?  

4. En caso afirmativo, que medidas tomou a Xunta de Galicia para mudar esta 

situación?  

5. Dispuxéronse novos recursos humanos e materiais no centro de Monteledo 

para acoller menores procedentes do de Montefiz (de execución de medidas 

xudiciais en réxime terapéutico)?  

6. En caso afirmativo, cales foron estes recursos?  

7. Que reformas levou a cabo a Xunta de Galicia no centro de menores de 

Monteledo nos últimos anos? 

8. Considera a Xunta de Galicia que tal e como está funcionando na 

actualidade o centro de menores de Monteledo, hai un contexto educativo 

favorecedor da inserción social e familiar do menor? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:27:06 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 15:27:15 
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María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 15:27:25 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A aplicación da Lei 30/1981, do 7 de xullo, pola que se modifica a regulación do 

matrimonio no Código civil e determínase o procedemento para seguir nas 

causas de nulidade, separación e divorcio, vén poñendo de manifesto a 

insuficiencia dos instrumentos procesuais que o ordenamento xurídico ofrece para 

a resolución dos conflitos derivados das rupturas familiares, sobre todo no que se 

refire a salvagarda do interese superior das e dos menores para manter relacións 

cos proxenitores non custodios e a súa familia, á marxe da ruptura. 

 

Esta situación fixo que a Xunta de Galicia afrontase a financiación, con cargo ao 

Programa de orientación e mediación familiar, dunha rede de puntos de encontro 

para garantir a existencia dun lugar apropiado que facilite a relación 

materno/paterno-filial, asegurando o benestar e a seguridade das e os menores en 

familias en situacións de conflito. 

 

A súa vez, a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento 

integral da violencia de xénero, establece no seu artigo 53 que o departamento 

competente en materia de igualdade garantirá a existencia de puntos de encontro 

familiar, como un servizo que facilita e preserva a relación entre as e os menores 

e as persoas das súas familias en situacións de crises, e que permite e garante a 

seguridade e o benestar das nenas e dos nenos e facilita o cumprimento do réxime 

de visitas, dispoñendo ademais que as normas e os requisitos a os que terán que 

axustarse os puntos de encontro familiar estableceranse regulamentariamente. 

 

O incremento nos derradeiros anos da demanda dos puntos de encontro familiar, 

transformounos nun recurso imprescindible para a nosa sociedade, a pesares do 

cal seguen sendo poucos (sete en toda a comunidade autónoma) e estando mal 

dotados. 

 

Esta falta de medios e de persoal orixina a insuficiencia do recurso, e listas de 

espera que son inaceptables tanto para os nenos e nenas que teñen que percorrer 

longas distancias, o que implica graves prexuízos tanto para a súa actividade 

escolar coma persoal pola carga emocional e o cansazo acumulado; así como para 
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quen ten concedido un réxime de visitas polo órgano xudicial, ou a 

administración. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que son suficientes o número de puntos de 

encontro familiar que hai na nosa comunidade autónoma, para levar a cabo 

visitas tuteladas e supervisadas? 

2. Ten previsto o Goberno galego incrementar durante o ano 2018 o número de 

puntos de encontro familiar na nosa comunidade autónoma? 

3. En caso afirmativo, cal será a situación destes novos puntos de encontro? 

4. Vai a reforzar a Xunta de Galicia os medios humanos e materiais cos que 

contan na actualidade os puntos de encontro familiar? 

5. En caso afirmativo, cal vai ser o incremento orzamentario que o Goberno 

galego vai dedicar para reforzar estes espazos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María Luisa Pierres López 

  Julio Torrado Quintela 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:31:12 

 

María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 15:31:22 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 15:31:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, José 

Manuel Pérez Seco e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, 

Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O Entroido de Viana do Bolo, que goza de recoñecida fama, é quizais un dos 

máis orixinais que se celebran en Galicia e o evento máis antigo e con máis 

tradición da zona. Os preparativos desta festa comezan ao finalizar o día de Reis, 

cos ensaios e a preparación de disfraces e carrozas. Ao finalizar a xornada diaria e 

durante os fins de semana, os veciños e veciñas organízanse para ir tocar o “ 

folión” por todos os pobos da comarca.  Hai numerosos “ folións”, que fan soar 

ritmicamente grandes bombos e apeiros de labranza. E así ata que chega o 

primeiro dos días de fariña, o “xoves de compadres”, que ten lugar dous xoves 

antes do “domingo gordo”. 

 

 A continuación chega o sábado de fariña, con festa e charangas para dar a 

benvida aos mozos e mozas que estudan fóra do pobo. Os lardeiros son 

tradicionalmente vestidos con pezas roubadas aos mozos e ás mozas de Viana. O 

seguinte xoves é o “de comadres”. A noite anterior son os mozos os que rouban 

unha peza ás mozas para colocarlla á boneca “ Lardeira”, que se coloca nun poste 

á beira do       “Lardeiro”. O venres celébrase unha festa de disfraces para nenos e 

maiores, xuntándose todos de noite para ir de “ foliada” por rúas e bares da vila, 

do mesmo xeito que o sábado, un día no que a poboación de Viana do Bolo 

adóitase triplicar. 

 

 O “domingo gordo” é o día grande do entroido. Dende ben cedo, a banda de 

gaitas  percorre as rúas con alboradas para espertar a veciños e visitantes. Tras a 

recepción ás autoridades, o pregón e a entrega das insignias da “androlla”, 

iníciase o gran desfile que percorre as principais rúas, participando todos os 

personaxes típicos do Entroido: “os boteiros”, “a mula”, “os folións” e“ as 

carrozas”. O Boteiro é a figura máis rechamante do Entroido, coa súa máscara 

negra, ten como misión manter afastados aos espectadores, dando grandes brincos 

sobre unha pértega curta de cores chamada“ monca”. Sobre a cabeza, o boteiro 

leva a chamada pantalla, un ornamento de vivas cores que vai suxeito á cabeza. 

Ademais, a vestimenta do boteiro está tamén composta por outras tres pezas: uns 

pantalóns de raso vermello, unhas polainas de coiro, e unha vistosa camisa 
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confeccionada a partir dunha camiseta de felpa, sobre a que se cosen cintas 

rizadas de seda ou raso que forman debuxos de cores, empregándose nela máis de 

1.000 metros de cinta. O cinto está feito de coiro forrado de tea e doce esquilas          

(cencerros) que tintinean cando o boteiro salta. A Mula sempre vai guiada por un 

Maragato; antigamente subíase aos seus lombos ao cacique do pobo para que 

convidase a viño e viandas a todos os veciños. Durante esta xornada, adoita 

celebrarse a “festa da androlla”, o produto gastronómico máis internacional da 

zona. 

  

Como en todos os entroidos da provincia de Ourense, o luns é o día dedicado aos 

nenos e nenas, con desfiles, concursos e pasarúas. O martes o folión percorre as 

rúas e despídese ata o ano próximo, disfrazados e cargados de fariña, os 

participantes na festa, percorren as rúas ata a hora do baile e dos concursos de 

disfraces.  

 

Dita festa trátase pois dunha manifestación de valores culturais e de tradición 

popular, con especial consideración polas súas características etnolóxicas e que 

ten unha especial importancia como atractivo turístico, polo que foi declarada de 

interese turístico de Galicia no ano 1999. Tendo en conta ademais que cumpre 

todos os requisitos recollidos na Orde ITC/1763/2006, do 3 de maio, para acadar 

a declaración dunha festas de interese turístico nacional: 

a) A antigüidade da celebración da festa ou acontecemento de que se trate.  

b) A súa continuidade no tempo (entre unha e outra celebración da festa non 

deberá transcorrer máis de cinco anos).  

c) Arraigamento da festa na localidade, o que implica a participación cidadá no 

desenvolvemento da festa. 

d) A orixinalidade e diversidade dos actos que se realicen. 

 

O Pleno do Concello de Viana do Bolo no ano 2014, a proposta do grupo 

socialista, solicitou o inicio dos trámites para que o entroido de Viana do Bolo se 

declarara de “interese turístico nacional”, unha declaración coa que xa contan 

outros dous entroidos da provincia de Ourense: o de Xinzo da Limia e Verín. 

 

Esta declaración require dun informe favorable da comunidade autónoma, neste 

caso dos organismos turísticos competentes da Xunta de Galicia, que remitirán no 

seu caso o expediente acompañado do informe á Subdirección General de Calidad 

e Innovación Turísticas, da Secretaría General de Turismo, que ditaminará ao 

respecto.  
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Esta declaración de carácter honorífico daría un empuxón a unha das festas máis 

antigas e simbólicas de Galicia, á vez que supoñería un revulsivo socioeconómico 

nunha provincia que precisa de medidas de acción positiva en todos os ámbitos e 

sectores de desenvolvemento. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a declaración do Entroido de Viana do Bolo 

como de “Interese Turístico Nacional”?  

2. Solicitou o Concello de Viana do Bolo á Xunta de Galicia o informe 

favorable previo esixido pola orde de aplicación, co fin de xuntalo coa 

documentación a remitir ao Ministerio?  

3. En caso de recibir tal requirimento, emitiu a Xunta de Galicia informe sobre o 

mesmo? 

4. Iniciou a Xunta de Galicia os trámites co Goberno de España para declarar o 

Entroido de Viana do Bolo de “Interese Turístico Nacional”? 

5. En caso afirmativo, cal foi a resposta por parte do Goberno de España? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:36:17 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 15:36:27 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 12/08/2019 15:36:41 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 12/08/2019 15:36:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Vilán Lorenzo, María del Carmen 

Rodríguez Dacosta e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa reposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O Complexo Hospitalario Universitario de Ourense contaba ata o ano 2013, cun 

Servizo de Cirurxía Pediátrica composto por tres cirurxiáns pediátricos reforzados 

nas gardas por algún outro profesional desta especialidade. 

 

Trala xubilación dun deles, e a solicitude de traslado doutro, o cadro de persoal 

quedou tan reducido que non se podían seguir ofertando gardas. Esta situación 

obrigaba á Xerencia a reposición das vacantes, pero en lugar diso e ante a 

sorpresa e o desgusto da cidadanía ourensán, e dos profesionais do CHUOU, a 

Xerencia anunciou que se suprimía este servizo, optando polo retallo de medios 

nesta especialidade, reducindo á metade o número de cirurxiáns pediátricos.  Así 

pois, dende setembro de 2013, os nenos e nenas ourensás que necesiten someterse 

a unha intervención cirúrxica fóra do horario de mañá, ou en sábado, domingo e 

festivo, teñen que trasladarse a Vigo, a máis de 100 quilómetros, distancia que se 

eleva cando os desprazamentos teñen que realizarse dende outras zonas da 

provincia afastadas da capital, como por exemplo da comarca de Valdeorras.  

 

Estamos falando de menores que deben ir acompañados dos pais e nais, o que 

supuxo un esforzo adicional para moitas familias, esforzo económico aínda máis 

difícil de levar a cabo para aquelas que dispoñen de menos recursos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que esta decisión beneficiou á atención 

sanitaria pública de Ourense e da provincia? 

2. Que custo supuña este servizo, e que aforro supuxo o desmantelamento do 

mesmo? 

3. Que valoración fai o Goberno galego do que supuxo para as familias dos 

nenos e nenas que viven nos concellos máis illados da provincia: 

Carballeda, Viana, Trives, etc, ter que desprazarse a Vigo para ser 

atendidos e atendidas? 
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4. Asumiu durante este tempo o Goberno galego os gastos de desprazamento?  

5. Puxo en marcha medidas para os casos en que os desprazamentos tiveran 

que realizalos familias sen recursos? 

6. Cantos nenos e nenas da provincia de Ourense tiveron que ser atendidos en 

Vigo, dende a supresión deste servizo no ano 2013, para someterse a unha 

intervención cirúrxica fora do horario de mañá, ou en sábado, domingo e 

festivo? 

7. Ten previsto o Goberno galego que o CHUOU volva a dispoñer dun 

servizo de cirurxía pediátrica 24 horas ao día, e os 365 días do ano? En 

caso afirmativo, cando ten previsto restablecer este servizo? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:45:02 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 12/08/2019 15:45:12 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 15:45:23 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 15:45:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e María del Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades. 

  

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción 

da residencia de maiores de Ourense? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 

2018 vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Ourense 

onde situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para 

atender esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Ourense? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na 

cidade de Ourense e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta 

en marcha deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:49:38 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 15:49:46 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 15:49:56 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, Luís 

Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Patricia Vilán 

Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

A construción no ano 2002 da estación de autobuses de Celanova, que a Xunta de 

Galicia financiou con fondos europeos, tivo un custo de 356.000 euros. 

 

O Concello de Celanova cedeu a parcela de terreo para a súa construción, e no 

ano 2004 urbanizou a rúa Irmáns Igrexas, unha obra que contou cun investimento 

de 135.000 euros. Esta infraestrutura era moi demandada polos veciños e veciñas 

desta vila ourensá porque os autobuses escolares e de viaxeiros se vían obrigados 

a estacionar ao longo da avenida de San Rosendo (a estrada OU-540 ao seu paso 

pola vila), o que representaba un perigo para os usuarios e usuarias, e xeraba 

atascos na circulación daqueles vehículos que atravesaban Celanova en dirección 

a Ourense ou á fronteira portuguesa.  

 

No ano 2011 a Xunta de Galicia cedeu o inmoble ao concello, que adquiriu o 

compromiso de poñer en marcha ditas instalacións. 

 

Na actualidade, a estación de autobuses de Celanova permanece pechada. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cales son os motivos polos que permanece pechada a estación de autobuses 

de Celanova? 

2. Por que cedeu a Xunta de Galicia este inmoble ao concello? 

3. Cando o Goberno de galego levou a cabo esta cesión, coñecía as dificultades 

para poñer en marcha a estación? 

4. Reclamou a Xunta de Galicia ao Concello de Celanova nalgunha ocasión, 

dende que lle cedeu dito inmoble, a posta en marcha da estación de 

autobuses? 

5. En caso afirmativo, cal foi a resposta do concello? 

6. A que usos se está dedicando na actualidade este inmoble? 
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7. Comunicou a Xunta de Galicia ás autoridades comunitarias competentes que 

a estación de autobuses non se puxo en marcha? 

8. En caso afirmativo, cando se levou a cabo dita comunicación? 

9. Ten previsto poñerse en marcha a estación de autobuses de Celanova? 

10. En caso afirmativo, cando está previsto que entre en funcionamento? 

11. Valora a Xunta de Galicia a posibilidade de dedicar este inmoble a outros 

usos? 

12. En caso afirmativo, cal sería o uso que se lle pretende dar? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

  Patricia Vilán Lorenzo 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 15:56:09 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 15:56:17 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 15:56:26 

 

María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 15:56:34 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 12/08/2019 15:56:48 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
w

u2
o3

P
m

08
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

171015

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROwu2o3Pm089
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, Concepción 

Burgo López e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

No ano 1969, rematado o que en Ourense é coñecido como “edificio da Torre”, a 

caixa de aforros propietaria deste, e en compensación polos problemas 

urbanísticos xurdidos derivados da construción do mesmo, cedeu varias 

dependencias deste edificio, que foi declarado “edificio singular”, á cidade. Nun 

deses locais, na entreplanta, asentouse o Ateneo, cuxo aluguer pagaba primeiro o 

Ministerio de Información e Turismo, e posteriormente a Xunta de Galicia.  

 

O Ateneo, nunha época na que o debilitamento da ditadura comezaba a ser 

patente, fomentou as actividades de oposición ao franquismo favorecendo a 

confluencia de diversos movementos de protesta, sendo dende os seus inicios un 

verdadeiro reduto para debater en liberdade, e un referente de tolerancia e 

diversidade. Este espazo aberto á sociedade aglutinou a persoeiros do mundo da 

cultura e da sociedade ourensán tan insignes coma os escritores Vicente Risco e 

Blanco Amor, o doutor Cabaleiro Goás, o pintor Xaime Quesada, ou aos políticos 

Celso Montero e Peña-Rey. Coa chegada da democracia o Ateneo mantivo a súa 

acción, formando parte da súa programación actividades culturais, roldas de 

prensa de plataformas cidadás, actos de solidariedade, debates políticos, ou 

actividades varias como campionatos de xadrez.  

 

O ano 2010 marcou o comezo dun camiño complicado e complexo que chega ata 

o día de hoxe, cun futuro incerto para a supervivencia da entidade. Unha orde de 

desaloxo, froito de intereses urbanísticos e económicos ante a que a Xunta de 

Galicia reaccionou con resignación e complicidade, obrigaba ao Ateneo a 

abandonar os seus locais históricos, o que supoñía ter que asumir un custo ata 

entón inexistente: o pago dun  aluguer. Finalmente en novembro do ano 2011 

prodúcese o desaloxo do espazo que viña ocupando tradicionalmente esta 

institución.  

Tras idas e vindas, o Ateneo instalouse finalmente, compartindo local co Club de 

Tenis de Ramirás, quen lles cedeu parte das instalacións. Pero en 2014, o baixo 

no que se atopa foi posto á venda, e cando esta se produza, se os novos donos non 

permiten ao Ateneo continuar, a entidade enfrontarase, con toda probabilidade, ao 
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final do seu camiño, xa que lle resultará moi difícil atopar outro espazo cuxo 

custo poida asumir.  

 

Neste contexto, o 9 de marzo de 2016 aprobouse na Comisión 4.ª, de Educación e 

Cultura unha proposición non de lei do Grupo Parlamentario Socialista, segundo 

a cal se chegaba ao seguinte acordo:  

 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a consultar co Ministerio de 

Facenda do Estado Español o rexistro de locais baleiros de titularidade pública, 

para que se abra un proceso de negociación encamiñado a dotar dun local ao 

Ateneo de Ourense para que continúe coa súa actividade sen ánimo de lucro 

garantindo que os contactos se produzan no prazo máximo dun mes”.  

 

Posteriormente, preguntado polo Grupo Parlamentario Socialista no Pleno do 

Parlamento de Galicia sobre a situación no que se atopaban as negociacións para 

dotar ao Ateneo de Ourense dun local, o conselleiro de Cultura afirmaba que “o 

20 de abril a consellería recibira unha  notificación da Delegación de Economía e 

Facenda onde se comunicaba que, tendo en conta as características do espazo 

demandado e tendo en conta o inventario de bens que tiña a Axencia Tributaria, a 

axencia estatal en Ourense non dispuña de locais baleiros adecuados ás 

necesidades demandadas”, ao tempo que recoñecía que “existen locais, pero 

agora hai que ver se eses locais que existen compren os requisitos demandados e 

comunicados por parte da directiva á consellería”. 

 

O Ateneo de Ourense recibía unha notificación de desaloxo do local provisional 

que ocupaban ata entón, que tiña que abandonar antes do día 10 de abril do ano 

2017. 

 

Xerouse entón en Ourense un movemento social en defensa do Ateneo de 

Ourense que desembocou na creación dunha plataforma cidadá para evitar o 

peche desta entidade senlleira da cidade, que fixo que as institucións reaccionaran 

ás demandas da cidadanía comprometéndose a que unha vez se complete o 

traslado da Biblioteca Pública de Ourense a San Francisco, o Goberno galego 

procedería a reordenar o edificio da rúa Concello e cederlle un espazo. Para 

solucionar esa fase transitoria, a Deputación puxo a disposición da asociación as 

dependencias do centro cultural Marcos Valcárcel, que é no que se atopa na 

actualidade. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Coñece a Xunta de Galicia cando ten previsto o Goberno de España poñer en 

marcha o complexo de San Francisco, situado en Ourense, que entre outros 

espazos conterá a futura Biblioteca Nodal e o Arquivo Histórico Provincial?  

2. Cando ten previsto levarse a cabo o traslado da actual biblioteca pública de 

Ourense, situada na rúa Concello, ao complexo de San Francisco? 

3. Garante o Goberno galego que unha vez se materialice o traslado da actual 

biblioteca pública de Ourense, situada na rúa Concello, ao complexo de San 

Francisco, cederá un espazo ao Ateneo de Ourense para que este poida 

desempeñar a súa actividade? 

4. En caso afirmativo, cales serían as características técnicas dese espazo? 

5. Ten coñecemento a Xunta de Galicia de se a Deputación de Ourense ten 

previsto, ata que se realice este traslado, que o ateneo de Ourense poida 

ocupar as dependencias do centro cultural Marcos Valcárcel, que é no que se 

atopa na actualidade? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Concepción Burgo López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

   
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:01:02 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 16:01:12 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 12/08/2019 16:01:21 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 16:01:31 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa 

Pierres López e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Os veciños e veciñas de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de 

Valdeorras, levan máis de vinte cinco anos coa estrada que leva as súas casas 

cortada ao tráfico, a OU-0807.  

 

A pesar de que esta vía, de titularidade da Deputación de Ourense, leva cortada 

así como sinalizada a prohibición de circular pola mesma polo mal estado no que 

se atopa dende hai tempo, era a estrada pola que circulaban a diario ata o de 

agora, tanto as ambulancias, como o transporte escolar e de todo tipo de 

vehículos, e mesmo os propios veciños e veciñas.  

 

Durante estes anos, a situación da estrada aínda se foi deteriorando máis, debido 

en gran medida a actividade das explotacións de lousa da zona así como a súa 

utilización a diario para ese tráfico pesado, ata que as choivas destas últimas 

semanas provocaron unha greta lonxitudinal no medio da calzada, existindo 

segundo afirman os técnicos no tramo final (o máis próximo a San Vicente de 

Leira), un alto risco de derrube. O pasado sábado a Deputación de Ourense 

realizou o corte físico desta estrada.  

 

A alternativa que ofrecen é circular pola estrada de O Robledo, de titularidade 

municipal, que debido a súa elevada pendente así como ao firme e outras 

consideracións técnicas,  non ofrece óptimas condicións de seguridade.  

 

Dende a Deputación de Ourense afírmase que esta é unha solución provisional 

mentres non se leve a cabo a obra de recheo da vaguada, pero a veciñanza leva 

esperando máis de vinte anos a que a institución provincial realice esta obra. 

 

Non parece dunha administración responsable, tanto sexa provincial como 

autonómica, ter a unha poboación illada (a maioría persoas maiores), e sen acceso 

por estrada, desentendéndose do que poida pasar por non ter a posibilidade de 

circular por unha estrada en condicións de seguridade. 
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Sabemos que se trata dunha obra que esixe un orzamento importante para unha 

Deputación, pero tamén sabemos que as diferentes administracións son solidarias 

no caso de asegurar servizos mínimos para os cidadáns administrados, que un 

acceso seguro as súas casas é algo básico, e que ademais o levan reivindicando os 

veciños e veciñas de San Vicente dende hai máis de 25 anos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do estado de illamento no que se 

atopa a veciñanza de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de 

Valdeorras (Ourense), debido ao corte físico da estrada OU-0807? 

2. Que consecuencias cre o Goberno galego que pode ter para os veciños e 

veciñas de San Vicente de Leira, a maioría deles persoas maiores, o estado 

de illamento no que se atopan? 

3. En caso de que se produza unha emerxencia, que vial se empregaría para 

acceder a esta poboación? 

4. Púxose en contacto a Xunta de Galicia coa Deputación de Ourense, para 

estudar a posibilidade de colaborar para intentar solucionar esta situación? 

5. Ten previsto o Goberno galego colaborar coa Deputación de Ourense para 

financiar o arranxo da estrada OU-0807 que chega ata a poboación de San 

Vicente de Leira? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:03:19 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 16:03:28 

 

María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 16:03:37 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 12/08/2019 16:03:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 11 anos 

cunha bagaxe certamente pobre, e cunhas complicadas perspectivas de futuro 

ligadas indefectiblemente ao déficit de financiamento, e tamén ás trabas 

burocráticas dunha lexislación que naceu para facer fronte á delicada situación de 

cidadáns e cidadás que non poden valerse por si mesmos, e a das súas familias e 

coidadores.  

 

No artigo 18 da devandita lei establécese a “prestación económica para coidados 

na contorna familiar, e o apoio a coidadores non profesionais: 

 

1. Excepcionalmente, cando o beneficiario estea a ser atendido pola súa 

contorna familiar, e reúnanse as condicións establecidas no artigo 14.4, 

recoñecerase unha prestación económica para coidados familiares.  

2. Previo acordo do Consello Territorial de Servizos Sociais e do Sistema para 

a Autonomía e Atención á Dependencia estableceranse as condicións de 

acceso a esta prestación, en función do grao recoñecido á persoa en 

situación de dependencia e da súa capacidade económica. 

3. O coidador deberá axustarse ás normas sobre afiliación, alta e cotización á 

Seguridade Social que se determinen regulamentariamente. 

4. O Consello Territorial do Sistema para a Autonomía e Atención á 

Dependencia promoverá accións de apoio aos coidadores non profesionais 

que incorporarán programas de formación, información e medidas para 

atender os períodos de descanso”. 

 

Galicia no ámbito das súas competencias, recolle a oferta das prestacións 

establecidas na Lei 39/2006, do 14 de decembro, integrándoas no Sistema Galego 

de Servizos Sociais, a través da Lei 13/2008, do 3 de decembro, de servizos 

sociais de Galicia, así como na súa normativa de desenvolvemento.  

 

Aos retallos na atención aos dependentes, hai que engadir as numerosas respostas 

negativas a solicitudes de prestación económica na contorna familiar. É habitual 
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que se atribúa un servizo de axuda no fogar (SAF) e non o solicitado, a 

prestación, o que está motivando moitos recursos e incluso renuncias aos dereitos 

recollidos na propia Lei de dependencia. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando se cumpren once anos da aprobación da Lei de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, e 

rematado o seu proceso de implantación, que valoración fai a Xunta de 

Galicia do cumprimento dos seus obxectivos na nosa comunidade 

autónoma?  

2. Considera o Goberno galego que o desenvolvemento da Lei de promoción 

de autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia se 

realizou garantindo o aceso con carácter universal e equidade?  

3. Cal é a previsión da Xunta de Galicia en relación ao incremento das persoas 

usuarias do Servizo de Axuda no Fogar?  

4. Que balance fai a Xunta de Galicia da concesión de prestacións económicas 

na contorna familiar nestes últimos anos na nosa comunidade autónoma? 

5. Das solicitudes de prestacións económicas na contorna familiar realizadas 

nos últimos dous anos, cantas se rexeitaron? 

6. A cantas das solicitudes rexeitadas de prestacións económicas na contorna 

familiar realizadas nos últimos dous anos, se lles atribuíu un servizo de 

axuda no fogar (SAF)? 

7. Canto tempo tardan de media en resolverse os recursos contra as resolucións 

de dependencia? 

 

8. Ten previsto a Xunta de Galicia tomar algunha medida para axilizar a 

resolución dos recursos de dependencia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:07:15 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 16:07:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No Diario Oficial de Galicia do 17 de abril de 2018 publicouse a Resolución do 3 

de abril de 2018, da Dirección Xeral de Familia, Infancia e Dinamización 

Demográfica, pola que se procede á publicación das axudas concedidas en virtude 

da Orde do 4 de xullo de 2017 pola que se regulan as bases que rexerán a 

concesión de axudas económicas para a creación de escolas infantís 0-3 en 

polígonos industriais e parques empresariais, cofinanciadas polo Fondo Europeo 

de Desenvolvemento Rexional no marco do programa operativo Feder Galicia 

2014-2020, e se procede á súa convocatoria en réxime de concorrencia 

competitiva para os anos 2017 e 2018. 

 

As axudas teñen por obxecto a posta en funcionamento de escolas infantís de 0-3 

anos en polígonos industriais e parques empresariais da Comunidade Autónoma 

de Galicia que cumpran os requisitos establecidos no Decreto 329/2005, do 28 de 

xullo, polo que se regulan os centros de menores e os centros de atención á 

infancia, así como a normativa de desenvolvemento, se for o caso. 

 

O crédito orzamentario disposto é de 1.400.000 euros con cargo á aplicación 

orzamentaria 12.02.312B.781.0, distribuído en dúas anualidades, correspondendo 

350.000 euros á anualidade de 2017 e 1.050.000 euros á anualidade de 2018. 

 

As entidades beneficiarias e o importe das axudas concedidas a cada unha delas, 

expresado en euros, recóllense no anexo desta resolución: 

 

 

 

 

 

 

 

P

o

r

Número 

expediente 
Entidade solicitante Importe axuda 

BS403D-1/2017 

Asociación de 

empresarios de Mos-

AEMOS 

200.000 € 

BS403D-3/2017 

Entidade Urbanística de 

Conservación do 

Polígono Industrial da 

Tomada 

200.000 € 
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 Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes  

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos 

previstos polo goberno galego a respecto da creación de escolas infantís de 

0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais? 

2. Cantas solicitudes de axudas económicas para a creación de escolas infantís 

de 0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, recibiu a 

Xunta de Galicia? 

3. Das axudas recibidas, cantas foron rexeitadas? 

4. No caso de que se rexeitaran algunhas solicitudes de axudas, cales foron os 

motivos en cada caso? 

5. Cal cre a Xunta de Galicia que son os motivos  do reducido número de 

entidades beneficiarias recibidas por parte dos parques empresariais e 

polígonos industriais para a creación de escolas infantís? 

6. Tendo en conta o baixo grado de execución do crédito orzamentario para a 

concesión destas axudas económicas, qué medidas ten previsto poñer en 

marcha o goberno galego para incrementar o número de escolas infantís de 

0-3 anos para a creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos 

industriais e parques empresariais? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:13:00 

 

María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 16:13:09 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 16:13:20 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 11 anos 

cunha bagaxe certamente pobre, e cunhas complicadas perspectivas de futuro 

ligadas indefectiblemente ao déficit de financiamento, e tamén ás trabas 

burocráticas dunha lexislación que naceu para facer fronte á delicada situación de 

cidadáns e cidadás que non poden valerse por si mesmos e a das súas familias e 

coidadores.  

Así, aos recortes orzamentarios e normativos do Goberno de España do PP, en 

Galicia sumóuselle a vontade do Goberno de Feijoo en apuntalar o 

desmantelamento do sistema. Aos reiterados incumprimentos da lexislación 

vixente, coa tardanza en realizar as avaliacións, a resolución das mesmas con 

graos menores para aforrar custes ou sinxelamente avaliacións sen grao, a perda 

do dereito de seren atendidas as persoas avaliadas co grao I, e o atraso da 

atención ás persoas en situación de dependencia moderada, súmanse ás reducións 

das prestacións económicas, o incremento dos copagos para as persoas usuarias, o 

empeoramento dos servizos de axuda a domicilio, etc.  

 

Segundo datos recentes do Ministerio de Sanidade, Servicios Sociais e Igualdade, 

en Galicia hai máis de 80.000 persoas que solicitaron as axudas da dependencia. 

Delas 66.000 teñen este dereito xa recoñecido, e unhas 55.000 están a recibir a 

prestación. Pero a comunidade autónoma galega ten segundo datos do IGE 

240.000 maiores de 80 anos,  e 232.000 persoas con discapacidade. O último 

informe do Ministerio de Sanidade, do pasado 28 de febreiro de 2018, sinala que 

en Galicia pediron unha prestación o 2,98 % dos galegos, unha das porcentaxes 

máis baixas de España, e as únicas autonomías con menor taxa son Baleares, 

Canarias e Valencia, onde a pirámide demográfica é moi distinta.  

 

Segundo advirte o último informe sobre o estado da dependencia en Galicia, 

publicado por Comisións Obreiras, hai decenas de miles de galegos que poderían 

pedir esta axuda pero sen embargo non o fan.  O informe presentado polo 

sindicato tamén pon o foco nas persoas que teñen o dereito recoñecido e con todo 

non reciben axudas. Eran a finais do 2017 máis de once mil, o 17,6 % do total de 
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persoas beneficiarias. A finais do 2017 o 32 % das persoas usuarias tiñan axuda a 

domicilio; o 21 % recibían unha prestación económica por coidados familiares; o   

12 % estaban nunha residencia e o 11 % acudían a un centro de día ou de noite. 

Ademais o 32 % das persoas con dereito recoñecido teñen un grao III, o nivel 

máis severo. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando xa se cumpriron once anos da aprobación da Lei de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, e 

rematado o seu proceso de implantación, que valoración fai a Xunta de 

Galicia do cumprimento dos seus obxectivos na nosa comunidade 

autónoma?  

2. Cal é o número total de poboación potencialmente dependente en Galicia? 

3. Por que cre a Xunta de Galicia, que segundo datos do Ministerio se 

Sanidade, Servizos Sociais e Igualdade,  Galicia é unha das comunidades 

onde a porcentaxe de persoas que solicitan esta prestación é máis baixa en 

relación á poboación potencialmente dependente? 

4. Ten previsto o Goberno galego tomar algunha medida para incrementar a 

porcentaxe de persoas que solicitan esta prestación? 

5. Considera o Goberno galego que o gasto público por poboación 

potencialmente dependente é suficiente? 

6. Considera o Goberno galego que o desenvolvemento da Lei de promoción 

de autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia se 

realizou garantindo o aceso con carácter universal e equidade?  

7. Ten previsto a Xunta de Galicia reclamar ao Goberno de España recuperar 

o investimento perdido nestes anos de continuos retallos?  

8. Reclamou o Goberno galego ao de España que cumpra co réxime de 

financiamento que determina a lei?  

9. Ten previsto a Xunta de Galicia deixar sen efecto as reavaliacións feitas de 

oficio nos últimos anos que retallan e mesmo eliminan as prestacións a 

moitas das persoas usuarias?  

10. Que medidas ten pensado poñer en marcha o Goberno galego para reducir a 

lista de espera na que se atopan aquelas persoas que a pesares de ter un 

grao de dependencia recoñecida, e unha prestación asignada, aínda están á 

espera de recibir a prestación?  

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:18:57 

 
Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 16:19:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

As relacións entre persoas do mesmo sexo non están exentas de violencia no seo 

da parella. Sen embargo, a falla de coñecemento sobre este tipo de violencia non 

permite identificar esta forma concreta de violencia e, ademais, fai que non se 

trate ás vítimas cos medios axeitados. As vítimas de violencia  intraxénero non 

están consideradas como vítima de violencia machista e, polo tanto, a violencia 

exercida en elas, non ten nin a mesma consideración nin o mesmo tratamento. 

Estamos a falar dun tipo de violencia específica que precisa ser  tratada con 

medios específicos. A violencia intraxénero permanece aínda invisible para boa 

parte da sociedade onde aínda persisten mitos como que unha muller non pode 

pegar a outra muller, ou que un home corpulento non pode ser vítima de 

agresións físicas por parte doutro home, problema que se agrava se temos en 

conta que moitas vítimas teñen medo a denunciar para que non se coñeza a súa 

orientación sexual, algo que aproveitan os maltratadores para ameazar ou  

coaccionar as súas vítimas.  

 

Segundo un informe da Fundación COLEGA, e a pesares da falla de datos 

oficiais, calcúlase que a violencia intraxénero cobrouse quince vidas nos últimos 

dez anos en España. Non só os colectivos mostran a súa preocupación por esta 

situación, senón que os corpos e forzas de seguridade, reclaman pautas para 

detectar e tratar ás vítimas. Debemos lembrar que, ata o momento, os casos de 

violencia  intraxénero trátanse como casos de violencia machista, asimilándoos a 

todas as agresións dentro do fogar que non están categorizadas. Así mesmo, os e 

as profesionais reclaman medidas para identificar este tipo de violencia co 

obxectivo de que os e as profesionais coñezan a súa existencia, e permitan 

identificar as diferenzas existentes coa violencia machista e dispoñer de 

protocolos específicos para afrontala.  
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten coñecemento a Xunta de Galicia de cantos casos de violencia 

intraxénero se teñen detectado na nosa comunidade autónoma nos últimos 

dez anos? 

2. Contan os e as profesionais con medios materiais que lles axuden a saber 

detectar e actuar ante esta tipoloxía de violencia? 

3. Ten previsto o Goberno galego tomar algún tipo de medida durante a X 

lexislatura para loitar contra a violencia intraxénero? 

4. En caso afirmativo, cales son as actuacións que se van a levar a cabo para a 

loita contra esta violencia? 

5. Vai a Xunta de Galicia a levar a cabo, durante esta lexislatura, algunha 

campaña para visibilizar a violencia intraxénero? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

      Julio Torrado Quintela 

   Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:20:59 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 16:21:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou superaba esa 

idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

A pesares de que o envellecemento poboacional constitúe unha realidade e 

singular característica para Galicia, posuímos o triste liderado de ter o índice de 

cobertura de prazas con financiamento público en centros residenciais para 

maiores de 65 anos, máis baixo de todas as Comunidades Autónomas. Sitúase no 

1,25 (nº de prazas/poboación de máis de 65 anos x 100), cando a media española 

é de 2,40, segundo os últimos datos oficiais do Imserso. 

 

O presidente da Xunta de Galicia comunicou o pasado 19 de xullo, na rolda de 

prensa tralo Consello da Xunta, a creación das “casas do maior”, un servizo que 

segundo informou brindará atención profesional ás persoas maiores de 60 anos 

con dependencia moderada ou severa nos concellos de menos de 5.000 

habitantes, estimando que na primeira convocatoria impúlsense ata 30 casas do 

maior sendo 90 os concellos susceptibles de contar con este novo recurso.  
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia publicar a primeira convocatoria para 

a creación das casas do maior? 

2. Que criterios se van a ter en conta á hora de escoller aos concellos nos que 

se sitúen? 

3. A que tipos de reformas nas vivendas que acollan este tipo de servizo irán 

destinadas as axudas que dará a Xunta de Galicia? 

4. Que condicións de accesibilidade se esixirán nestas vivendas? 

5. Que requisitos profesionais e persoais se lles esixirá ás persoas que vaian a 

atender directamente aos maiores nestas casas? 

6. Cal vai a ser a aportación da Xunta de Galicia (custo/día de atención de cada 

usuario ou usuaria deste servizo)? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

       Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:25:49 

 

Julio Torrado Quintela na data 12/08/2019 16:25:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, Luís 

Manuel Álvarez Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Unha das máis graves problemáticas en mobilidade de Ourense segue a ser 

despois de moitos anos o déficit de prazas de aparcamento. O desenvolvemento 

de novas infraestruturas nas últimas décadas, deu lugar a novas necesidades de 

aparcamento que incrementaron máis se cabe a carencia que a diario sofren os 

condutores na cidade. 

 

Un dos proxectos globais que tiñan por obxectivo dar solución a esta 

problemática era  o “Plan sectorial de aparcamentos disuasorios” da Xunta de 

Galicia, paralizado dende o ano 2013, e ao que o Concello de Ourense, daquelas 

gobernado polo PSdeG, tiña presentado e aprobado en Pleno as súas alegacións 

de mellora para o noso termo municipal. 

 

Neste proxecto recollíanse 6 propostas de situación de aparcamentos disuasorios 

en Ourense: acceso centro, acceso norte da cidade, estación de ADIF, entorno do 

Recinto Feiral de Expourense, campus universitario das Lagoas e zona do barrio 

do Couto.  

 

Mentres este plan segue sen novidades de execución 5 anos despois, os puntos 

negros de aparcamento en Ourense seguen a masificarse no entorno máis urbano, 

de xeito máis relevante no centro da cidade, e facendo especial fincapé nos que se 

atopan nos contornos de centros educativos, no horario de entrada e saída dos 

mesmos, onde o colapso leva  a que haxa escenas diarias de dobres e ata triplo 

filas de coches, que poñen en risco a seguridade dos peóns e a propia circulación 

dos vehículos. A saturación da zona centro fai que moitas veces os veciños e 

veciñas así coma os e as visitantes busquen por proximidade aparcamento noutros 

barrios coma o de San Francisco ou incluso A Ponte, cuxas prazas de 

aparcamento resultan tamén claramente insuficientes para tan elevado número de 

persoas usuarias. A insuficiencia pode observarse de xeito máis claro no entorno 

do complexo hospitalario,  ou das estacións de ferrocarril tanto de Empalme 

como de San Francisco. Do mesmo xeito, que o novo espazo aberto no Campus 
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das Lagoas non chega para abarcar a chegada de estudantes, usuarios/as ou 

clientes de negocios, da piscina ou da biblioteca. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia non executou ata o de agora o “Plan sectorial 

de aparcamentos disuasorios” aprobado no ano 2013, no que se 

contemplaban alternativas de aparcamento para a cidade de Ourense? 

2. Ten previsto manter as seis propostas de situación de aparcamentos 

disuasorios en Ourense que se contemplan no “Plan sectorial de 

aparcamentos disuasorios” aprobado no ano 2013? 

3. Vai o Goberno galego a executalo durante a X lexislatura? 

4. Que valoración fai a Xunta de Galicia a respecto do número de prazas de 

aparcamento existentes na actualidade na cidade de Ourense? 

5. Considera o Goberno galego que é preciso incrementar o número de 

prazas de aparcamento dispoñibles en Ourense? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

        Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 12/08/2019 16:29:33 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 12/08/2019 16:29:45 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 12/08/2019 16:29:54 

 

María Luisa Pierres López na data 12/08/2019 16:30:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Concepción Burgo López, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

O programa Edulingüe iniciado pola Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional para dar un impulso adicional ao ensino das linguas 

estranxeiras, cun horizonte que remata no ano 2020, ten como obxectivos que a 

mocidade poida rematar os seus estudos tendo un dominio completo dunha 

primeira lingua estranxeira, seguir adaptando as aulas galegas aos retos presentes 

e vindeiros, que necesariamente pasan pola destreza dunha lingua inglesa e, por 

último, favorecer a empregabilidade dos mozos e das mozas e, así mesmo, 

promover unha maior competitividade no sector empresarial. 

 

A propia Estratexia Galega de Linguas Estranxeiras 2020 prevé que a ensinanza 

plurilingüe se amplíe á formación profesional, creando 90 centros plurilingües en 

FP, e plurilingüismo en Ensinanzas Artísticas e Deportivas. 

 

Dentro deste programa, creouse para o curso 2017/2018 o programa Estrela 

PluriFP, que regula a implantación e desenvolvemento dos denominados ciclos 

formativos plurilingües, aplicable aos centros docentes da Comunidade 

Autónoma de Galicia, sendo a resposta dos centros escasa nas tres convocatorias 

que se levan publicado, incluíndo a correspondente ao curso 2019/2020. 

 

Así, no curso 2017/18 foron autorizados como plurilingües 12 ciclos formativos 

en 7 centros distintos, no curso 2018/19 foron autorizados 35 ciclos formativos en 

21 centros e para o curso 2019/20 hai provisionalmente 44 ciclos formativos en 

23 centros. 

 

Chaman poderosamente a atención os seguintes feitos: 

 

1. Na resolución de autorización correspondente ao curso 2017/18 (o primeiro 

autorizado) figuran os módulos dos para os que se autoriza a súa 

impartición en cada un dos ciclos formativos; esa información desaparece 

tanto na autorización definitiva para o curso 2018/2019 como na 

provisional para a 2019/2020. 
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2. Dos 35 ciclos formativos autorizados no curso 2018/19, tres non volven a 

estar autorizados provisionalmente para o curso 2019/20. 

3. Dos 44 ciclos formativos que se autorizan provisionalmente para o curso 

2019/20, só 17 son novos ou dito doutra forma, hai 27 que xa estaban 

autorizados no curso 2018/19. 

4. O nivel de implicación dos centros, tanto públicos como privados 

(concertados ou non) é moi escaso, xa que só o 8,71% dos centros solicitan 

a súa participación (23 de 264 para o curso 2019/20), logo de tres anos de 

vixencia deste plan. 

5. O obxectivo de acadar os 90 centros no curso 2020/21 semella 

inalcanzable, toda vez que a un curso de dito horizonte tense acadado a 

participación de 23, ou sexa a cuarta parte. 

 

Atopámonos, en definitiva e unha vez máis, ante un evidente fracaso dun 

programa da Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional 

como xa ben denunciando ao longo desta lexislatura este grupo parlamentario. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Porque non se publica a denominación dos módulos que se imparten en 

lingua estranxeira nos ciclos formativos autorizados como plurilingües? 

2. A que atribúe a Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional a escasa resposta dos centros que imparten ciclos formativos ás 

sucesivas convocatorias do programa Estrela PluriFP? 

3. Ten previsto o establecemento de medidas excepcionais tendentes a 

incrementar a participación dos centros docentes da Comunidade 

Autónoma de Galicia no programa Estrela PluriFP? 

4. Ten avaliado, dalgunha maneira, a repercusión da participación do 

alumnado neste programa?  De ser así, que conclusións se obtiveron? 

5. Mantén a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional 

o obxectivo de acadar 90 centros plurilingües en formación profesional 

para o curso 2020? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Concepción Burgo López 
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Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/08/2019 10:25:13 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 13/08/2019 10:25:21 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Concepción Burgo López, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

A Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional implantou 

para o curso 2017/18 o programa de innovación educativa denominado 

Introdución á robótica educativa en primaria que podía ser implementado como 

materia de libre configuración de centro, dentro doutras materias de xeito 

transversal, mediante programas de innovación da propia consellería ou mediante 

obradoiros que se debían desenvolver fóra do horario lectivo. 

 

Nesta primeira convocatoria prevíase a selección dun máximo de 120 centros 

resultando seleccionados 112 o que se pode considerar unha boa resposta, pese a 

que a resolución foi publicada o 12 de xuño de 2017, dando de prazo ata o 29 de 

setembro para que os centros presentasen a súa petición de participación. 

 

Con respecto ao curso 2018/19 a convocatoria prevía a incorporación de 120 

novos centros e consideraba prorrogada a participación dos 112 centros 

seleccionados no curso anterior. Pese a que resultaría previsible que un número 

de centros maior solicitasen a súa incorporación, o certo é que resultaron 

seleccionados só 50 novos centros; é dicir, quedaron vacantes practicamente o 60 

% das prazas convocadas. 

 

A convocatoria para o vindeiro curso prevese a incorporación de só 25 novos 

centros, feito que evidencia o abandono ao que a Consellería de Educación, 

Universidade e Formación Profesional ten sometido a este programa. 

 

Si analizamos os orzamentos desta consellería vemos que a Estratexia Galega 

para a Educación Dixital 2020 (Edudixital 2020) ten como un dos seus contidos o 

fomento das vocacións científico-tecnolóxicas mediante a introdución do uso 

transversal da programación e da robótica na ESO e no bacharelato, así como a 

paulatina incorporación da robótica nos últimos cursos de primaria, para o que os 

centros contarán con dotacións de recursos adecuados para o seu 

desenvolvemento. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

En concreto, e para o ano 2019, figuran consignados 240.000 € en adquisicións 

de kits edudixital (idéntica cantidade que no ano 2018) sobre un total de 

5.070.000€ no capítulo 6 do tan versátil programa 323B para a prevención do 

abandono escolar. 

 

Por todo o exposto anteriormente, o deputado e a deputada que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten analizado a Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional as razóns polas que, tras unha boa acollida inicial ao programa 

de innovación educativa denominado Introdución á robótica educativa en 

primaria os centros deixaron de solicitalo? 

2. Entende a Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional que os centros non atoparon resposta ás expectativas que 

depositaron ao solicitar a súa participación no programa? 

3. Cal é a razón pola que decidiu reducir case nun 80 % o número de centros 

que poden participar na convocatoria para o curso 2019/20 con respecto ao 

curso anterior? 

4. Pensa adoptar algunha medida para corrixir esta tendencia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Concepción Burgo López 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/08/2019 10:28:23 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 13/08/2019 10:28:38 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, María Antón Vilasánchez, José Manuel Rey Varela, Jacobo 
Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago, Maribel Novo Fariña e 
Julia Rodríguez Barreira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 
1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 

Os camiños a Santiago de Compostela son un sinal de identidade de Galicia, ademais 
de ser un símbolo relixioso, de solidariedade e de europeísmo, por iso a Xunta de 
Galicia ten unha serie de programas e actividades encamiñadas á súa atención e 
desenvolvemento sostible. 

Entre eles destaca a atención dos camiños e peregrinos por parte dos voluntarios de 
protección civil. As Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil, sitas nos camiños a 
Santiago, adícanse dende hai anos á atencións aos peregrinos, albergues, 
concentración de persoas, etc.  

Foi no ano 2016 cando se asinou un convenio de colaboración coa Agrupación de 
Voluntarios de Protecciòn Civil do Camiño Francés, a través do cal se lle asignaba 
unha axuda económica para os gastos de funcionamento e atención aos peregrinos. O 
convenio volveuse a asinar no 2018 e neste ano 2019 ampliouse ás Agrupacións de 
Voluntarios de Protección Civil  do Camiño Portugués. 

Estas actividades de atención levadas a cabo por las Agrupacións de Voluntarios de 
Protección Civil deron bos resultados, e así o poñen de manifesto tanto os peregrinos 
coma as entidades locais ás que pertencen as Agrupacións de Voluntarios de 
Protección Civil.  

Ademais, tense demostrado que as Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil 
xogan un papel fundamental na consolidación dunha imaxe segura dos camiños de 
Santiago. Polo tanto, é importante continuar traballando e ampliar os convenios aos 
demais camiños.  
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Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes presenta a seguinte Pregunta para 
a súa resposta oral en Comisión:  

-Vai a continuar o Goberno galego apoiando dalgún xeito esta labor de atención aos 
peregrinos das Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil?  
 
 
 Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado Del Río na data 13/08/2019 10:17:00 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 13/08/2019 10:17:14 

 
José Manuel Rey Varela na data 13/08/2019 10:17:37 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 13/08/2019 10:18:10 

 
Beatriz Mato Otero na data 13/08/2019 10:18:19 

 
Alberto Pazos Couñago na data 13/08/2019 10:18:36 

 
María Isabel Novo Fariña na data 13/08/2019 10:19:09 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 13/08/2019 10:19:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Sandra Vázquez Domínguez, Paula Prado del Río, José Manuel Rey Varela, 

Jacobo Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago, Maribel Novo 

Fariña e Julia Rodríguez Barreira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 
 
Nos últimos anos as tecnoloxías da información e da comunicación cambiaron 
substancialmente o funcionamento da Administración pública e o modo no que esta se 
relaciona coa cidadanía, facilitando a comunicación, incrementando a súa eficacia e 
evitando os desprazamentos innecesarios.  
 
En consonancia co anterior, a nova lexislación administrativa básica (Lei 39/2015, do 1 
de outubro, do Procedemento administrativo común das administracións públicas e Lei 
40/2015, do 1 de outubro, de Réxime xurídico do sector público) senta as bases dun 
aparato administrativo que lle asegura ás persoas a posibilidade de relacionarse cos 
organismos públicos a través de medios electrónicos, poñendo á disposición dos 
interesados todas as canles de acceso que sexan precisas así como garantindo o 
dereito a recibir asistencia no seu uso por parte dos empregados públicos. 
 
En desenvolvemento desta nova lexislación básica, así como dos plans de 
modernización da administración desenvolvidos pola Xunta nos últimos 10 anos, este 
Parlamento aprobou en xullo deste ano a Lei de administración dixital de Galicia (Lei 
4/2019, do 17 de xullo, de administración dixital de Galicia), que vén de entrar en 
vixencia a partires deste verán e que consolida unha administración integramente 
dixital e universaliza o uso e acceso da cidadanía aos servizos dixitais. 
 
 
 
Nesta nova Administración sen papel, baseada nun funcionamento integramente 
electrónico, a formación do persoal empregado público configúrase como esencial tanto 
pola complexidade técnica que implica este novo escenario como polas últimas 
modificacións normativas. Deste xeito, a programación de accións formativas cunha 
importante carga práctica resulta imprescindible para comprender e poder usar de xeito 
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eficaz todas as ferramentas creadas pola Xunta de Galicia para a posta en marcha da 
administración electrónica.  
 
Por todo o anterior, os deputados e deputadas asinantes presentan a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión:  
 
-Cal é a formación impartida pola Escola Galega de Administración Pública (EGAP) 
durante este ano para facilitar a transición a unha administración dixital a través de 
actividades de tipo práctico e colaborativo? 
 
 
Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 13/08/2019 09:53:21 

 
Paula Prado Del Río na data 13/08/2019 09:53:40 

 
José Manuel Rey Varela na data 13/08/2019 09:53:51 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 13/08/2019 09:54:36 

 
Beatriz Mato Otero na data 13/08/2019 09:54:47 

 
Alberto Pazos Couñago na data 13/08/2019 09:54:59 

 
María Isabel Novo Fariña na data 13/08/2019 09:55:58 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 13/08/2019 09:56:04 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Jose Manuel Rey Varela, Jacobo Moreira Ferro, Beatriz Mato 
Otero, Alberto Pazos Couñago, Maribel Novo Fariña e Julia Rodríguez Barreira 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
 

A Unidade do Corpo Nacional de Policía Adscrita á Comunidade Autónoma de Galicia 
(UPA) desenvolve unha activa colaboración con distintos departamentos da Xunta de 
Galicia, mantendo permanentes relacións de intercambio, formación e actualización en 
distintos ámbitos e competencias das diversas consellerías. 

No que atinxe á protección de menores e familia, colabora activamente cos 
departamentos de menores da Consellería de Política Social. Polo que respecta á 
Consellería de Sanidade, no que ten que ver coa Saúde Pública, a colaboración 
realízase a través do Servizo de Prevención de Condutas Aditivas, dependente da 
Subdirección Xeral de Programas de fomento de Estilos de Vida Saudables. 

Dende a entrada en vigor da Lei 11/2010, de 17 de decembro, de prevención do 
consumo de bebidas alcohólicas en menores de idade, desde a Vicepresidencia 
facilítase información pública de xeito periódico sobre dispositivos policiais da Unidade 
de Policía Adscrita, en todo o territorio da Comunidade Autónoma, para velar polo 
cumprimento desta normativa e previr o consumo deste tipo de bebidas en menores de 
idade.  

Nesa información recóllese tamén o control e inspección da venda e consumo de 
tabaco, de acordo coa Lei 28/2005, de 26 de decembro, de medidas sanitarias fronte 
ao tabaquismo e reguladora da venda, subministro, consumo e a publicidade dos 
produtos do tabaco. 

Por esta razón, tendo en conta o interese e a especial sensibilidade sobre esta materia, 
desde o Grupo Parlamentario do Partido Popular formúlanse as seguintes preguntas 
para a súa resposta oral en Comisión: 
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-Que actuacións está a desenvolver a Unidade de Policía Adscrita (UPA) en materia de 
control de cumprimento da normativa sobre consumo de bebidas alcohólicas, así como 
de venda e consumo de tabaco por menores de idade? 

-Que resultados operativos, comparados por anualidades, pode presentar a UPA en 
relación coas actuacións nesta materia ? 

-Que conclusións se poden establecer, tendo en conta os datos estatísticos que reflicta 
esta actividade policial? 

 

Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019. 
 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado Del Río na data 13/08/2019 10:47:32 

 
José Manuel Rey Varela na data 13/08/2019 10:47:51 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 13/08/2019 10:48:15 

 
Beatriz Mato Otero na data 13/08/2019 10:48:32 

 
Alberto Pazos Couñago na data 13/08/2019 10:48:44 

 
María Isabel Novo Fariña na data 13/08/2019 10:49:13 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 13/08/2019 10:49:35 
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 Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Jose Manuel Rey Varela, Beatriz 
Mato Otero, Jacobo Moreira Ferro, Isabel Novo Fariña e Julia Rodríguez Barreira 
deputados e deputadas pertencentes  ao Grupo Parlamentario Popular, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte Pregunta Oral en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, 
Xustiza e Interior 
 
 
 
Os últimos dous Debates do Estado da Autonomía supuxeron a aprobación de dúas 
resolucións en materia de memoria histórica por parte do Parlamento de Galicia. 
 
No ano 2017, o Pleno desta cámara declarou que “O Parlamento de Galicia insta a 
Xunta de Galicia a consensuar coa Federación Galega de Municipios e Provincias, coa 
Igrexa católica e coa Administración xeral do Estado, un plan de eliminación dos 
elementos de exaltación do franquismo que subsisten en Galicia, conforme o 
establecido na Lei 52/2007, do 26 de decembro, pola que se recoñecen e amplían 
dereitos e se establecen medidas en favor das persoas que padeceron persecución ou 
violencia durante a guerra civil e a ditadura”. 
 
Pola súa banda, no ano 2018, este mesmo Pleno expresou outra vontade: "O 
Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a consensuar e coordinar coa 
Federación Galega de Municipios e Provincias e coa Administración xeral do Estado as 
actuacións encamiñadas a facilitar ás familias de vítimas da guerra civil e da represión 
franquista a localización, exhumación e traslado, se procede, dos restos mortais dos 
seus familiares". 
 
Ambas resolucións foron apoiadas a instancia do Grupo Popular e ningunha delas 
contou co apoio da totalidade dos grupos da oposición. 
 
Paralelamente á aprobación da última resolución, a Dirección General de Memoria 
Histórica do Ministerio de Justicia comezou a reunir ás diferentes Comunidades 
Autónomas en distintos encontros, nos que participou a Xunta de Galicia, co obxecto 
de unificar criterios e obxectivos precisamente nos eidos abranguidos por ambas 
resolucións: a eliminación da simboloxía franquista e a exhumación das vítimas da 
guerra civil e da represión exercida pola ditadura. 
 
Como resultado desas reunións, o Ministerio de Justicia tomou a decisión de elaborar 
un censo nacional de vítimas da guerra civil e da ditadura, abrindo un período de 
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consulta pública previa á súa elaboración que aínda rematou a finais de marzo de 
2019, estando pendente aínda a exposición pública do texto resultante desta consulta. 
 
Neste estado da coordinación cunha das administracións implicada no 
desenvolvemento dos acordos parlamentarios, a Xunta iniciou os contactos coa outra: 
a administración local, a través dunha xuntanza mantida en xullo de 2019 co presidente 
da Federación Galega de Municipios e Provincias. 
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta 
Oral en Comisión: 
 
-Cales son as previsións da Xunta para dar cumprimento aos acordos sobre memoria 
histórica aprobados nos dous últimos Debates sobre o Estado da Autonomía? 
 
 
Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019 

 
 

 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Alberto Pazos Couñago na data 13/08/2019 11:21:48 

 
Paula Prado Del Río na data 13/08/2019 11:22:02 

 
José Manuel Rey Varela na data 13/08/2019 11:22:17 

 
Beatriz Mato Otero na data 13/08/2019 11:22:54 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 13/08/2019 11:23:13 

 
María Isabel Novo Fariña na data 13/08/2019 11:23:31 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 13/08/2019 11:23:39 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Paula Prado del Río, José Manuel Rey Varela, Jacobo Moreira Ferro, Beatriz Mato 

Otero, Alberto Pazos Couñago, Maribel Novo Fariña e Julia Rodríguez Barreira 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª Institucional, 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 
 
A Xunta de Galicia puxo en marcha o Plan de Expurgo, que é un proceso ambicioso e 
complexo que se está a levar a cabo para conseguir a desconxestión dos arquivos 
xudiciais e a modernización da oficina xudicial. 

 

Para acadar estes obxectivos, a Xunta de Galicia está acometendo diversas actuacións 
para o tratamento da información dos arquivos xerais de diferentes sedes xudiciais que 
implican traballos de clasificación, ordenación, limpeza, etc., a fin de optimizar e 
adecuar os espazos destinados a arquivo. 
 
O proxecto está en marcha en distintos órganos xudiciais do noso territorio, de xeito 
que a posta en marcha do plan de expurgo e a eliminación de documentación atrasada 
sen valor arquivístico, fagan posible a reorganización dos arquivos xudiciais e permitan, 
por tanto, unha mellor organización da documentación, e o aproveitamento dos 
espazos para optimizar o servizo público da Xustiza. 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan as seguintes preguntas 
para o seu debate en Comisión: 
 

1. Que vantaxes ten amosadas para a Administración de Xustiza en Galicia a 
ordenación dos arquivos? 

2. Cal é o horizonte que prevé a Xunta de Galicia acadar coa actuación nos 
arquivos dos órganos xudiciais da nosa Comunidade? 

 
 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
3v

V
Fh

hk
M

i9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

171047

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO3vVFhhkMi9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 

 

Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Julia Rodriguez Barreira na data 13/08/2019 11:14:34 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Coa publicación da Lei 39/2006, do 14 de decembro, de promoción da autonomía 

persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, regúlanse as 

condicións básicas de promoción da autonomía persoal e da atención ás persoas 

en situación de dependencia, mediante a creación dun Sistema para a Autonomía 

e Atención á Dependencia (SAAD), coa colaboración e participación de todas as 

administracións públicas. A lei configura un dereito subxectivo que se 

fundamenta nos principios de universalidade, equidade e accesibilidade, 

desenvolvendo un modelo de atención integral ao cidadán, e establecendo un 

nivel mínimo garantido, un nivel acordado coas comunidades autónomas e un 

nivel propio que poderán establecer as ditas comunidades. 

 

Galicia, en virtude da competencia exclusiva que en materia de asistencia social 

lle atribúe ou artigo 27.23 do Estatuto de Autonomía, aprobou a Lei 13/2008, do 3 

de decembro, de servizos sociais de Galicia, que ten por obxecto estruturar e 

regular, os servizos sociais en Galicia. A citada lei establece non seu artigo 3, 

como un dos obxectivos do sistema galego de servizos sociais, garantir a vida 

independente e a autonomía persoal das persoas en situación de dependencia 

integrando, no seu artigo 4, como un dos principios xerais dos servizos sociais, os 

de autonomía persoal e a vida independente. 

  

Neste contexto, e mediante o Decreto 195/2007, do 13 de setembro, regulouse o 

Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal para persoas con discapacidade e/ 

ou persoas en situación de dependencia.  

 

Este foi o marco no que se estableceu o Servizo Galego de Apoio á Mobilidade 

Persoal, o 065, un transporte público que ata o ano 2014 garantiu a universalidade 

e gratuidade dos desprazamentos programados (non urxentes) das persoas en 

situación de dependencia, discapacidade ou con problemas de mobilidade. 

 

Baseado na política de retallos en materia de servizos públicos emprendida polo 

Goberno do PP, no ano 2014 a daquelas Consellería de Benestar publicou o 

Decreto 99/2014, do 24 de xullo, polo que se regula o Servizo Galego de Apoio á 
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Mobilidade Persoal para persoas con discapacidade e/ou persoas en situación de 

dependencia, polo cal se eliminaba a gratuidade e universalidade deste servizo, 

que supoñía que dito servizo deixaba de estar 100 % financiado pola Xunta de 

Galicia. 

 

A partir de entón, moitas entidades de iniciativa social  incluíron o servizo de 

transporte para as persoas usuarias como un compoñente máis dos seus servizos, 

a través de contratos para a xestión de prazas públicas de centro de día, de 

recursos propios das entidades, de convenios de colaboración con outras 

asociacións que dispoñen deste servizo, ou recaendo parte do custe nos usuarios e 

usuarias deste servizo.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Catro anos despois de que se eliminase a gratuidade e universalidade do 

Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal, que valoración fai a Xunta de 

Galicia das consecuencias que esta medida tivo para os usuarios e usuarias 

deste servizo? 

2. Considera o Goberno galego que a aportación que realiza a administración 

autonómica é suficiente, considerando a media de custos actuais para as 

entidades que prestan este servizo? 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar esta aportación? 

4. Valora o Goberno galego que durante a X lexislatura volva a Administración 

autonómica a asumir integramente o custo do servizo de transporte adaptado, 

devolvéndolle así o seu carácter gratuíto e universal? 

5. En caso afirmativo, cando ten previsto levalo a cabo? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de agosto de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 10:50:53 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/08/2019 10:51:02 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 10:51:11 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

En agosto do 2017, o Goberno galego publicou, sen previo coñecemento por 

parte do eido sanitario, o anteproxecto de lei polo que se modificaba a Lei 8/2008, 

do 10 de xullo de saúde de Galicia. Este anteproxecto incluía unha serie de 

modificacións sobre a citada lei de moito calado, e con moita relevancia para o 

sistema sanitario galego, en termos de participación, de organización do mapa 

sanitario e os seus recursos, de formación, investigación e outras áreas.  

 

A pesares das fortes críticas que dende todos os ámbitos se verteron ante os 

cambios propostos polo Goberno galego, finalmente a reforma da Lei de saúde 

aprobouse no Pleno do Parlamento de Galicia celebrado o pasado 20 de marzo, 

cos únicos votos a favor do PP. A reorganización do mapa sanitario de Galicia é 

unha das cuestións fundamentais que inclúe, pois reformula a ordenación 

contemplada ata entón cara un modelo máis concentrado e que perde atención ás 

comarcas e áreas sanitarias rurais e semiurbanas, ao retirar da lei as delimitacións 

sobre áreas sanitarias, e as especificacións sobre funcións, características e 

fundamentos da súa relevancia, creando unha nova división entre áreas, distritos e 

zonas que, quedan a expensas de ser determinadas “por decreto do Consello da 

Xunta”  

 

Como consecuencia desta modificación do mapa sanitario, elimináronse as áreas 

sanitarias especialmente sinaladas, que eran as do Salnés, a Mariña Lucense, 

Monforte e Valdeorras, abrindo a porta á perda de servizos nestas áreas comarcais 

en favor das concentracións de servizos nos centros hospitalarios das grandes 

urbes. Esta concentración, que xa foi iniciada coa implantación das Estruturas 

Organizativas de Xestión Integrada, foi sinalada xa dende entón como un erro por 

parte da meirande parte dos e das profesionais do sistema sanitario, e constatada 

polos usuarios e usuarias coa perda progresiva de servizos nos hospitais 

comarcais. Dende o Grupo Parlamentario Socialista alertamos xa entón de que a 

perda da condición de área sanitaria nas zonas referidas anteriormente afondaría 

na rebaixa de servizos, na dependencia do persoal dos grandes hospitais, e na 

constatación dura e imposta dun modelo de hospitais de segunda que se 

converterían en grandes ambulatorios, mais que non terían a capacidade sanitaria 
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que precisan.  

 

No caso do Hospital de Valdeorras, o déficit de especialistas agudízase cada vez 

máis, prexudicando non soamente aos propios profesionais, cansos xa de asumir 

responsabilidades que non lles competen debido á precariedade da escaseza de 

recursos que teñen ao seu dispor, senón tamén aos propios usuarios e usuarias que 

cada vez con máis asiduidade teñen que acudir ao CHUOU (a máis dunha hora e 

media circulando en vehículo particular pola sinuosa N-120), ou mesmo aos 

centros hospitalarios de Vigo (a máis de dúas horas e media do Barco de 

Valdeorras), a realizar tratamentos ou probas que antes se realizaban no Hospital 

Comarcal de Valdeorras. Recentemente dende o Grupo Socialista, tiñamos 

coñecemento de que neste centro non se están a cubrir todas as gardas de 

traumatoloxía, un piar básico nun centro hospitalario que atende a unha 

poboación cunha elevada idade media, chegando incluso un facultativo de 

urxencias a denunciar fallos na organización e coordinación durante o mes de 

decembro, con situacións que xeraban risco para a saúde dos usuarios e usuarias.  

 

Este non é un feito puntual, senón que se está convertendo na tónica xeral do 

funcionamento deste hospital: peche temporal da hospitalización a domicilio pola 

precariedade no número de especialistas de medicina interna, déficit de médicos 

de apoio no traslado de pacientes graves, gardas aleatorias e non continuadas 

noutras especialidades (como é o caso de hematoloxía), déficit de cirurxiáns 

adscritos ao servizo de rehabilitación, insuficiencia de pediatras...Unha situación 

que denota non soamente descoordinación, senón que a eliminación da área 

sanitaria de Valdeorras e a recentralización nunha única área provincial, xunto coa 

insuficiencia de orzamento, diminuíu a calidade da asistencia sanitaria que se está 

a prestar aos valdeorreses e valdeorresas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que a eliminación da área sanitaria de 

Valdeorras contribuíu a mellorar a calidade da asistencia sanitaria que se 

presta no Hospital Comarcal de Valdeorras? 

2. Cre o Goberno galego que foi esta unha decisión acertada? 

3. Que valoración fai a Xunta de Galicia do actual funcionamento deste 

hospital? 

4. Estanse a cubrir as gardas de todas as especialidades no Hospital Comarcal 

de Valdeorras? 
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5. En caso de que non se estean cubrindo, cales son os motivos? 

6. Funciona de maneira constante e continuada no tempo o servizo de 

hospitalización a domicilio? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O envellecemento poboacional constitúe unha realidade e singular característica 

para Galicia, que irá en aumento nos próximos anos, sen que teña para moitas das 

persoas maiores unha axeitada resposta por parte dos poderes públicos e en 

concreto por parte da Comunidade Autónoma, competente en materia de servicios 

sociais que inclúe ás políticas de familia, benestar social, inclusión social, 

servicios comunitarios, atención ás persoas con discapacidade e ás persoas 

maiores. 

 

O Plan de traballo do Consello de Contas para o ano 2016, aprobado polo Pleno 

do Consello o 4 de decembro de 2015, contemplaba a realización dun informe 

sobre o gasto público autonómico en centros residenciais para persoas maiores e 

persoas con discapacidade. En xullo do 2018 coñeciamos dito documento, que 

arroxa preocupantes datos sobre a situación da atención aos maiores na nosa 

comunidade autónoma.  

 

O informe sinala nas súas conclusións que a ratio de prazas residenciais en 

Galicia é inferior á media estatal, e sitúase moi por debaixo do recomendado pola 

OMS, producíndose ademais nestes últimos anos un maior incremento das prazas 

privadas(na actualidade o 65 por cento do total das prazas ofertadas), en 

detrimento das xestionadas directamente pola administración autonómica. 

  

Ademais, o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento do  

dereito a unha praza residencial no exercicio 2015 foi de 453 días, moi superior 

dos 6 meses que marca a lexislación, e o tempo medio de espera ata conseguir o 

ingreso no centro residencial, de 154 días, case o dobre do estipulado pola 

normativa aplicable. 

 

O informe chama a atención tamén sobre as graves deficiencias na xestión dos 

centros residenciais, en especial daqueles cuxa xestión está privatizada, referidos 

a incumprimentos en materia de persoal, fundamentalmente do cociente do 

persoal de atención directa e a non diferenciación de funcións por categorías 

profesionais ; uso inadecuado das instalacións; deficiencias nos protocolos de 
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funcionamento; falta de rigor dos rexistros... A pesares de que estes son factores 

que repercuten na calidade no servizo que se presta aos residentes, nos casos nos 

que as irregularidades observadas non se corrixiron posteriormente a ser 

notificadas, a Xunta de Galicia non iniciou expedientes sancionadores.  

 

A residencia de maiores de Trives, xestionada pola Mancomunidade das Terras do 

Navea- Bibei (que leva anos sen reunirse), ten unha capacidade aproximada de 60 

prazas, para atender a unha comarca cuxas proxeccións poboacionais do IGE 

sinalan que a finais da próxima década a idade media da poboación superará os 

60 anos. 

 

Nestes últimos meses acumúlanse queixas de usuarios e usuarias e das súas 

familias ademais de polo deficiente estado en que se atopan as súas instalacións, 

pola escaseza de profesionais. A estas denuncias hai que sumar a realizada 

recentemente por un  médico do PAC de Trives, quen advertiu da falla de persoal 

cando nunha visita para atender a un paciente comprobou que o persoal que existe 

para atender a 60 persoas se reduce a unha auxiliar de clínica e a unha axudante 

da auxiliar, encargadas de levantar, asear, dar de comer a moitos usuarios e 

usuarias con mobilidade reducida, así como de darlles á medicación que teñen 

que preparar e repartir elas sen ningún tipo de apoio de persoal de enfermaría. 

Incumprindo claramente, coa complicidade da Xunta de Galicia, as condicións e 

requisitos específicos establecidos para os centros de atención, regulados na Orde 

do 18 de abril de 1996, de desenvolvemento do Decreto 243/1995, de 28 de xullo, 

derrogado polo Decreto 254/2011, de 23 de decembro. Esta orde foi modificada 

posteriormente pola Orde do 13 de abril de 2007 e pola do 20 de xullo de 2010, 

que regulan as condicións e requisitos específicos que deben cumprir os centros 

de atención a persoas maiores. En  canto aos requisitos de persoal, establécese 

nesta normativa vixente,  que a ratio mínima de persoal de atención directa en 

réxime de xornada completa será de 0,20 por residente con autonomía, e de 0,35 

por residente dependente. Para garantir a vixilancia e o coidado da saúde dos 

residentes por persoal cualificado para esta función, a norma establece que 

aqueles centros que teñan máis de 40 prazas, ademais da presenza localizada do 

persoal médico, deberán contar coa presenza física de ATS ou DUE ás 24 horas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego do funcionamento e estado no que se 

atopa a residencia de maiores de Trives (Ourense)? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
A

uu
w

W
K

lv
d9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

171055

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROAuuwWKlvd9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

2. Ten detectado a Xunta de Galicia deficiencias no funcionamento deste 

centro nos últimos anos? 

3. En caso afirmativo, realizou a Xunta de Galicia algún apercibimento e/ou 

sanción á Mancomunidade das Terras do Navea- Bibei polas deficiencias 

detectadas pola Inspección de Servizos na residencia de maiores de Trives? 

4. Ante as queixas manifestadas polos usuarios e usuarias e as súas familias, 

así como polo persoal sanitario sobre o deficiente funcionamento e falla de 

mantemento da residencia de maiores de Trives, ten previsto a Xunta de 

Galicia levar a cabo nos vindeiros meses algunha inspección deste centro? 

5. Cantas sancións impuxo a Xunta de Galicia, dende o ano 2010, por 

deficiencias na xestión dos centros residenciais? 

6. A que centros corresponden ditas sancións? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 11:36:58 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/08/2019 11:37:06 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 11:37:14 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No PXOM do ano 2003 da cidade de Ourense clasifícase o ámbito AR43-O para 

equipamento público para expropiar os terreos, que aínda que debía non se cedeu 

ao Concello nos anos 70 como traseiras polas licencias de edificacións á Rúa 

Remedios.  

 

O último goberno socialista no Concello de Ourense executou o previsto no 

PXOM do ano 2003 e procedeu a expropiar, segregando a parcela: cedendo á 

Consellería de Presidencia 4.000 metros cadrados para a construción do edificio 

xudicial, e ao Sergas outros 4.000 metros cadrados para a construción do centro 

de saúde do Couto.  

 

O proxecto de reurbanización do entorno da AR43-O quedou rematado en 

febreiro de 2015 con todos os informes e pendente exclusivamente do informe de 

Confederación Hidrográfica, con partida orzamentaria asignada en 2015, que non 

chegou a executarse.  

 

A instalación sanitaria, cuxas obras recibiu o Sergas en xuño de 2016, non poden 

abrir debido a que está pendente de executarse as obras de urbanización da 

contorna, e que son imprescindibles para que poida contar coa correspondente 

licenza de ocupación. 

 

E aínda que por parte do Sergas se tentou proceder á apertura do centro no mes de 

setembro do ano 2016, tivo que dar marcha atrás ante a advertencia do goberno 

municipal de que non contaría coa licenza de ocupación, polo que a súa situación 

sería ilegal. Recentemente o TSXG ratificou que o centro de saúde de O Couto 

soamente poderá abrirse ao urbanizarse.  

 

No momento de querer contratar a urbanización, houbo que recorrer a unha 

modificación de crédito que tardou en ser tramitada. A actuación que se está 

levando a cabo na contorna do centro de saúde require dun investimento que 

rolda o medio millón de euros (479.710 da obra e 17.908 do proxecto). Os 

traballos non comezaron ata xuño. Nunha visita ás obras realizada polo alcalde de 
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Ourense en agosto deste ano, anunciaba que a "celeridade das obras permitiría 

que todo estea finiquitado na segunda ou terceira semana de outubro”, mais 

estamos en novembro, e o centro de saúde segue sen poder abrir as súas portas, 

ano e medio despois de rematarse as obras financiadas pola Xunta de Galicia. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. A que se deberon os continuos retrasos na apertura do centro de saúde do 

Couto, situado en Ourense? 

2. Por que tardaron en comezar as obras de urbanización máis dun ano dende 

o remate do centro de saúde do Couto?  

3. Segundo os datos que ten o Goberno galego, cal é a previsión de remate 

das obras de urbanización da contorna do centro de saúde de O Couto?  

4. Cal foi o custo económico en servizos de transporte, propaganda, e persoal 

do intento fallido da apertura deste centro de saúde en setembro do ano 

2016?  

5. Cando ten previsto a Xunta de Galicia poñer en marcha o centro de saúde 

situado no barrio do Couto de Ourense? 

6. O espazo no que se sitúa este centro de saúde, disporá dunha zona de 

accesibilidade total para as persoas con algún tipo de discapacidade? 

7. Contará o centro de saúde do Couto con prazas específicas de aparcadoiro 

para as persoas con discapacidade? 

8. En caso afirmativo, cantas prazas específicas de aparcadoiro para as 

persoas con discapacidade haberá? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

     María del Carmen Rodríguez Dacosta 

     Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

Asinado dixitalmente por: 
 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 11:43:37 
 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/08/2019 11:43:47 
 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 11:43:55 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Marián García Míguez, Paula Prado del Río, Aurelio Nuñez Centeno,  Encarnación 

Amigo Díaz, Marta Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya 

Salorio Porral e Miguel Tellado Filgueira  deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión 5ª Sanidade, Política Social e Emprego. 

  
Os centros de información á muller (CIM) son recursos de titularidade municipal, son as 
entidades locais as que deciden ou non poñer en funcionamento este servizo no seu 
territorio.  
 
A Xunta de Galicia, regula o funcionamento dos Centros de Información á Muller (CIM)  
a través do Decreto 130/2016, do 15 de setembro, polo que se establecen os requisitos 
e o procedemento para o recoñecemento e acreditación dos centros de información á 
muller de titularidade das entidades locais de Galicia, así como para a modificación e 
extinción do seu recoñecemento, o procedemento para o recoñecemento e acreditación 
destes centros, o que os habilita para poder participar nas convocatorias de axudas 
que convoque o órgano competente en materia de igualdade da Xunta de Galicia.  
 
O decreto establece e recolle os requisitos materiais e funcionais que deben ter os 
Centros de Información á Muller para poder recibir financiamento da Comunidade 
Autónoma. 
 
O Goberno ten un compromiso en materia de financiación dos centros de información 
incuestionable, a través das convocatorias anuais. 
 
A súa finalidade é colaborar económicamente coas entidades locais de Galicia para o 
desenvolvemento de programas, actividades, actuacións e medidas para facer efectivo 
o principio de igualdade de oportunidades entre homes e mulleres, o tratamento 
integral da violencia de xénero, a conciliación da vida persoal, laboral e familiar, a 
participación das mulleres na vida política, económica, social e cultural; así como para 
consolidar o funcionamento de servizos de atención integral de información e 
asesoramento ás mulleres no territorio, co fin de prestarlles unha atención e 
acompañamento de proximidade, psicolóxico, xurídico e de orientación sociolaboral ás 
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mulleres, en particular, a aquelas que pertenzan a colectivos en risco de exclusión ou 
estean nalgunha situación de vulnerabilidade. 
 
Por todo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta 
para a súa resposta oral en Comisión: 
 
-Na colaboración que se mantén coas entidades locais titulares de Centros de 
Información ás Mulleres, está previsto un Plan de Formación para as profesionais de 
ditos Centros? 
 
Santiago de Compostela, 13 de agosto de 2019. 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 13/08/2019 12:15:16 

 
Paula Prado Del Río na data 13/08/2019 12:15:28 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 13/08/2019 12:16:09 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 13/08/2019 12:16:36 

 
Marta Rodriguez Arias na data 13/08/2019 12:16:54 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 13/08/2019 12:17:09 

 
María Soraya Salorio Porral na data 13/08/2019 12:17:38 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 13/08/2019 12:17:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Patricia Vilán Lorenzo,  

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Vigo? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Vigo onde 

situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Vigo? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Vigo e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 12:10:54 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 12:11:02 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 13/08/2019 12:11:12 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
P

G
LO

E
z6

3I
4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

171062

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROPGLOEz63I4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Xoaquín Fernández 

Leiceaga,  deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Santiago? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Santiago 

onde situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Santiago? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Santiago e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 12:10:16 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 12:10:26 

 

Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 13/08/2019 12:10:36 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e José Manuel Pérez Seco,  

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Ferrol? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Ferrol onde 

situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Ferrol? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Ferrol e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 12:11:26 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 12:11:36 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 13/08/2019 12:11:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo e 

María Luisa Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Pontevedra? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Pontevedra 

onde situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Pontevedra? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Pontevedra e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en 

marcha deste centro? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 12:09:25 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 12:09:34 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 13/08/2019 12:09:45 

 

María Luisa Pierres López na data 13/08/2019 12:09:56 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Luís Manuel Álvarez 

Martínez, Concepción Burgo López e Patricia Otero Rodríguez, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

No 60% dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Lugo? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Lugo onde 

situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Lugo? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Lugo e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 12:12:31 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 12:12:42 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/08/2019 12:12:52 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 13/08/2019 12:13:04 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 13/08/2019 12:13:15 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
8Q

X
29

lQ
K

u8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

171070

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO8QX29lQKu8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Xoaquín Fernández 

Leiceaga, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Teresa Porritt Lueiro, 

María Dolores Toja Suárez e José Manuel Pérez Seco, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos e galegas menores de 20 anos caeu dous puntos 

desde o ano 2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de 

maiores de 65 creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos 

igualaba ou superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades. 

  

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores da Coruña? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade da Coruña 

onde situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Coruña? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Coruña e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 
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Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 12:07:52 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 12:08:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A situación laboral do sistema sanitario de Galicia evidencia problemas de 

gravidade na actualidade, froito das políticas de Recursos Humanos 

desenvolvidas polas Xunta de Galicia e o Goberno de España nos últimos anos. 

Como consecuencia dunha liña estratéxica de recortes o escenario actual atópase 

cun déficit numérico de profesionais que, sumado á eventualidade e precariedade 

en que os profesionais sanitarios se atopan en moitos casos, dificulta a calidade 

asistencial que se ofrece á cidadanía porque impide que os profesionais poidan 

desenvolver o seu traballo en condicións óptimas. 

 

Dentro das distintas ferramentas de planificación da política de Recursos 

Humanos do Sergas, unha moi relevante está no proceso formativo e, en 

nomeadamente, no proceso das especialidades Médico Interno Residente (MIR), 

Enfermeiro Interno Residente (EIR), Psicólogo Interno Residente (PIR), 

Farmacéutico Interno Residente (FIR)… 

 

Neste senso, o Goberno da Xunta de Galicia ten sido pouco esixente co Goberno 

de España no prazo 2012-2018, aproveitando o cambio de Goberno de España 

para acelerar demandas e reivindicacións que non foran feitas con anterioridade.  

 

A realidade indica que o número de prazas ofertadas en Galicia para as diversas 

especialidades en ciencias da saúde, aparte das específicas de medicina familiar e 

comunitaria, non variou dende 2012 (230) a 2018 (231), a pesares de 

incrementarse o número de prazas acreditadas. Estas acreditacións tamén son 

obxecto de discusión, pois o eido da atención primaria, condicionada polo 

número de facultativos/as de medicina familiar e comunitaria, ofrece datos 

sorpresivos como a redución de número de acreditacións en Galicia dende 2012 

(117) a 2018 (110). Non sendo suficiente, e a pesares do coñecido e notorio 

problema da recorrente falta de profesionais facultativos de Atención Primaria no 

sistema galego, non foron convocadas neste tempo todas as prazas acreditadas, o 

que supuxo unha merma na capacidade de producir especialistas que contribúan a 

afrontar a situación do sistema a pesares de que practicamente todos os anos as 

vacantes desta especialidade foi cero. As prazas de pediatría víronse afectadas 
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tamén esta parálise, pois a oferta de prazas non variou nos últimos anos das 20 

vacantes ofrecidas.  

 

Na convocatoria 2019 produciuse un aumento de en torno a un 5 por cento nas 

prazas MIR de toda España, véndose Galicia tamén afectada por ese aumento. 

Particularmente, para Galicia foron aumentadas as prazas para medicina familiar 

e comunitaria, sumando esforzos nas medidas para mellorar as posibilidades de 

reforzar o futuro dos cadros de persoal do sistema público. Esta nova 

convocatoria amosa o compromiso do actual Goberno de España, que evidencia 

un cambio nas políticas de recursos humanos. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia non reivindicou un maior número de prazas 

MIR nas convocatorias 2012 a 2018 cando puido ante o Goberno de 

España? 

2. Considera a Xunta de Galicia que o volume e distribución de prazas MIR 

ofertadas en Galicia foron correctas na franxa 2012-2018? 

3. Por que a Xunta de Galicia non aumentou a oferta de prazas MIR de 

pediatría en Galicia nos últimos anos? 

4. Ten a Xunta de Galicia unha planificación estimada e programada para o 

programa MIR nos vindeiros anos? Cal é? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/08/2019 13:13:05 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/08/2019 13:13:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez 

Martínez, María Luisa Pierres López e María Dolores Toja Suárez, 

deputados e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

Nunha recente sentenza, o Xulgado do contencioso-administrativo nº 1 de 

Pontevedra vén de ratificar a sanción imposta pola Consellería de Medio 

Ambiente da Xunta de Galicia ao Porto de Vilagarcía por autorizar o vertido, 

agora ilegal, de residuos ao mar por volume de máis de 7000 metros cúbicos. Esta 

infracción, grave, resulta nun enorme problema de carácter medioambiental, xa 

que estamos a falar de “unha auténtica montaña formada por terra, pedras, asfalto, 

tubos de plástico, madeiras e formigón” como se cita na propia sentenza. 

 

A sanción imposta vén a reforzar a idea de que a Autoridade Portuaria actuou de 

costas á legalidade, pois non existiu ningún trámite administrativo para saber se 

era posible, ademais de exercer un total abandono sobre o coidado da ría.  

 

A actuación da Autoridade Portuaria é merecedora de sanción, segundo a Xunta 

de Galicia. Non en tanto, ademais da sanción económica, non temos noticias de 

que o Goberno, en concreto a través da Consellería de Medio Ambiente, teña 

previsto esixir responsabilidade á dirección do Porto de Vilagarcía ou aos seus 

propios representantes no Consello de Administración desta entidade. 

 

Por todo o exposto, os deputados e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da actuación da dirección do Porto de 

Vilagarcía respecto da autorización dun vertido ilegal de escombros e 

residuos ao mar polo que agora é condenado o Porto en sentenza do 

Xulgado do contencioso-administrativo nº 1 de Pontevedra? 

 

2. Considera a Xunta de Galicia que a Dirección do Porto de Vilagarcía 

actuou de mala fe cando autorizou verter os residuos ao mar saltándose o 

procedemento legal? 
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3. Soubo a Xunta de Galicia da situación por vía dos seus representantes no 

Consello de Administración do Porto? Cando?  

 

4. Solicitaron os representantes da Xunta de Galicia no Consello de 

Administración do Porto algunha información sobre o caso? Presentaron 

algunha queixa ante o coñecemento que tiveran deste caso? 

 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia esixir responsabilidade á Dirección do 

Porto de Vilagarcía ou aos seus propios representantes no Consello de 

Administración desta entidade? 

 

6. Quen vai pagar a sanción imposta? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Patricia Vilán Lorenzo 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

  María Dolores Toja Suárez 

Deputados e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo e Noela Blanco Rodríguez, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O Parlamento de Galicia, en sesión da Comisión 5ª de Sanidade, Política Social e 

Emprego, do 2 de xuño de 2009, aprobou por unanimidade unha proposición non 

de lei co seguinte apartado resolutivo: 

 

“O Parlamento insta á Xunta de Galicia a: 

 

1. Que os gastos derivados do mantemento, reposición e conservación 

do aparataxe implantado sexan sufragados pola Consellería de 

Sanidade. 

 

2. Facilitar a rehabilitación do paciente implantado con cargos aos 

presupostos do SERGAS así como os desprazamentos necesarios”. 

 

Dez anos despois, as persoas afectadas continúan a vivir na mesma situación que 

entón no acarreamento dos gastos do implante, evitando o Sergas asumir os 

gastos aos que foi instado polo Parlamento de Galicia na citada comisión.  

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que non se ten asumido por parte da Xunta de Galicia do aprobado por 

unanimidade polo Parlamento de Galicia sobre os implantes cocleares? 

 

2. Cando ten previsto a Xunta de Galicia poñer en marcha as medidas necesarias 

para que se cumpra o aprobado? 

 

 

 Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión.  

 

1.O vindeiro 17 de agosto vaise celebrar unha nova edición do Día da Galiza 

Mártir, data que honra a memoria e a loita de Alexandre Bóveda e a de todos os homes 

e mulleres que coma el sufriron a persecución e o asasinato polo fascismo franquista 

español. 

Esta data foi instaurada en agosto de 1942 en Buenos Aires pola Galiza do 

exilio, que escolleu o día do asasinato de Alexandre Bóveda para simbolizar nel as 

arelas dunha xeración única e irrepetíbel, así como a devastación que o fascismo levou a 

cabo en Galiza en forma de asasinatos, cárcere, exilio, tortura, exclusión, depuración, 

vexacións, espolio, violacións e outras manifestacións do terror. Foi precisamente 

Castelao quen mellor expresou esta barbarie mediante as estampas da guerra (Galiza 

Mártir, Atila en Galiza) e através do cadro que representa o asasinato de Alexandre 

Bóveda: “A derradeira lección do mestre”. 

Durante moitas anos, a conmemoración do Dia da Galiza Mártir estivo 

prohibida en Galiza. Só nos anos finais da década de 1979 se comezou a celebrar en 

Pontevedra, primeiro no cemiterio de San Amaro e máis adiante do monumento da 

praza de Curros Enríquez, erixido en 1986, baixo o patrocinio e o impulso da Fundación 
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Alexandre Bóveda. Posteriormente ergueríase en 1996 o monumento situado en Poio, 

na subida á Caeira, promovido polo concello de Poio e a Fundación Alexandre Bóveda.  

Cómpre ter en conta que esta conmemoración ten unha dimensión política, 

social e institucional. Canto ao ámbito institucional, está auspiciada desde 1995 polo 

concello de Poio e desde 1999 polo concello de Pontevedra. Ademais dos actos que 

teñen lugar en Pontevedra e Poio, a data conmemorase con numerosas actividades en 

toda Galiza, promovidas por organizacións políticas, entidades e institucións. 

2. Está fóra de toda dúbida a achega imprescindíbel daquela xeración, e 

nomeadamente de Alexandre Bóveda, á causa do autogoberno de Galiza e á aprobación 

do Estatuto de 1936. Por este motivo, a súa figura e a súa obra deben ser obxecto de 

recoñecemento, de gratitude e de homenaxe polas institucións galegas, especialmente 

pola Xunta e polo Parlamento. 

O parlamento galego aprobou, na sesión do 26 de decembro de 2006, unha 

proposición non de lei na que se acordaba facer un recoñecemento especial á figura de 

Alexandre Bóveda pola súa participación na elaboración e aprobación do Estatuto de 

1936. Aquel acordo tamén incluía as seguintes determinacións: 

- Promover iniciativas que teñan por obxecto dar a coñecer e divulgar na 

sociedade galega os valores éticos e políticos encarnados por Alexandre Bóveda e polos 

demais compatriotas asasinados e represaliados polo franquismo. 

- Promover diante do goberno español a rehabilitación xurídica, persoal e 

moral de Alexandre Bóveda e a de todas as persoas que foron asasinadas e represaliadas 

por defenderen a legalidade democrática, as aspiracións de autogoberno de Galiza e a 
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xustiza social, e a iniciar as xestións necesarias para anular os consellos de guerra a que 

foron sometidos. 

3. Ao longo dos últimos anos, numerosas entidades e institucións demandaron a 

institucionalización do Día da Galiza Mártir. En 2013, a Fundación Alexandre Bóveda 

iniciou unha campaña neste sentido, que se concretou na presentación dunha 

Proposición non de lei através da Comisión de Peticións do parlamento galego. 

Pola súa parte, numerosas entidades locais, entre elas o concello de Poio, o 

concello de Pontevedra e a Deputación de Ourense, aprobaron acordos plenarios 

demandando a oficialización da data e a organización de actos encamiñados á 

rehabilitación pública e política de Alexandre Bóveda e de todas as vítimas galegas da 

Ditadura franquista. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

comisión: 

1. Ten previsto o goberno galego institucionalizar o 17 de agosto como Día 

da Galiza Mártir? 

2. Como valora a Xunta de Galiza os acordos adoptados neste sentido por 

diferentes entidades locais? 

3. Que actuacións levou a cabo o goberno galego para honrar e dar a 

coñecer a figura de Alexandre Bóveda? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
9B

R
tH

M
zY

K
5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

171081

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
14

pA
m

a4
TN

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO9BRtHMzYK5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG14pAma4TN6


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

4. Considera que Alexandre Bóveda debe ter o recoñecemento do goberno 

e do pobo galego pola súa contribución determinante á redacción e 

aprobación do Estatuto de Galiza de 1936? 

5. Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre a demanda de anulación das 

sentenzas ditadas pola Ditadura franquista en Galiza por razóns políticas, 

ideolóxicas ou de crenzas? 

 

Santiago de Compostela, 14 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/08/2019 10:08:06 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/08/2019 10:08:17 
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Noa Presas Bergantiños na data 14/08/2019 10:08:26 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/08/2019 10:08:34 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/08/2019 10:08:43 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/08/2019 10:08:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Noa Presas Bergantiños, Olalla 

Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 7ª. 

O uso do plástico en forma de bolsas, recubrimentos de bolos, lonas de 

illamento do silos de herba ou millo e un longo etc. fai que se xeneren grande cantidade 

de residuos deste material que ata non hai moitos anos “adornaban” espazos de monte, 

ríos e regatos do noso rural. 

Os máis dos concellos con explotacións gandeiras, pola súa conta e risco, vendo 

os problemas que plantexaban estes plásticos, optaron por montar un servizo gratuíto de 

recollida e acopio para facilitar o traballo das empresas de transporte e xestión e darlle 

traza ó problema. 

A magnitude do problema, a queima destes plásticos polos propios usuarios e 

sobre todo a proliferación destes por ríos, regatos, montes e leiras máis a presión dos 

concellos fixo que a Administración Autonómica tomase cartas no asunto e con fondos 

europeos establecese un programa gratuíto de colaboración asegurando a recollida 

gratuíta. 

A magnitude do gasto era irrisoria, 24.200 euros. 
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Contra agosto do ano pasado  a Xunta de Galicia deixou de financiar a recollida  

dificultando  a xestión deste residuo trasladando o problema integramente a gandeiros e 

concellos e ós montes, ríos e regatos deste país. 

En novembro do pasado ano presentouse unha iniciativa desde o BNG na 

Comisión 7ª chegándose a unha transacción co PP e un acordo unánime polo que a 

Xunta volvería financiar e tomar conta da recollida destes refugallos. 

Porque o problema reside en que con este sistema gratuíto chegábase a duras 

penas a recoller o 50% máis ou menos dos plásticos agrícolas xerados, e agora 

volvemos velos nos contenedores, cunetas das estradas, montes... 

Porque o problema é serio e a suspensión do programa trae consigo: 

– Un aumento nos custes de produción das explotacións gandeiras que xa están 

demasiado axustados. 

– Aumento da presenza deste residuo en cauces de ríos e regatos, montes etc. 

cun dano medioambiental considerable. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en comisión: 

- Cales son as razóns polas que o goberno galego ninguneou o acordo 

parlamentario de novembro do 2018? 

- É consciente o goberno galego do problema medioambiental que pode xerar? 
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- Como controlou a recollida dos plásticos de orixe agrícola neste tempo en 

que non se axudou  á mesma e cantas Tm. se recolleron e cal foi o destino 

das que non se recolleron? 

- Ten previsto tomar algunha medida a respecto destes residuos? 

 

Santiago de Compostela, 14 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/08/2019 10:41:32 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/08/2019 10:41:47 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/08/2019 10:41:54 
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Noa Presas Bergantiños na data 14/08/2019 10:42:01 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/08/2019 10:42:09 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/08/2019 10:42:21 
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